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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان:

 در خدمت رسانی به مردم مکان 
زمان و لباس نمی شناسیم
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 به دنبال جایگزین برای تامین آب شرب کرمان هستیم

 ۵۰ درصد دشت ها در معرض فرونشست هستند

 با حضور  ویدئو کنفرانسی ریاست جمهوری
۱۶۹۰ مددجوی کمیته امداد 
 کرمان صاحب مسکن شدند

یکهزار و ۶90 واحد مسکونی توسط ریاست جمهوری 
بصورت ویدئو کنفرانســی و با حضور استاندار کرمان 

 و سایر مســئولان در این اســتان افتتاح و به مددجویان کمیته امداد واگذار شد.
این پروژه ها در قالب های مختلف از جمله مسکن مددجویی و پروژه های مشارکتی 
 با همکاری دیگر ارگانها احداث شــد که اکنون به بهره برداری رســیده اســت. 

مدیرکل منابع طبیعــی وآبخیزداری اســتان کرمان 
گفــت: دومین پــارک جنگلــی بــزرگ اســتان با 

 ۲۳ هکتار وسعت در بم افتتاح و به بهره برداری خواهد رسید.  
مهــدی رجبــی زاده در نشســت خبری بــا اصحاب رســانه گفت: امســال 
هفته منابع طبیعــی از 15 تا۲۲ اســفندماه با شــعار ایــران سرســبز، ایران 
 قوی همه باهــم جهاد بــرای حفــظ و احیای منابــع طبیعی آغاز می شــود.

به گفته او، امسال قرار است پویش ملی ایران سرسبز در کشور راه اندازی شود که 
سعی می شــود تمام ارکان حکومت و مردم در کنار هم قرار گرفته و ضمن حفظ 
 منابع طبیعی موجود، منابعی که در حال از دســت رفتن هســتند را احیا کنیم.

داود منظور رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشور با بیان 
این مطلب که ســوت زنی یک مســئولیت ملــی و تعهد 

اجتماعی در مقابله با فرار مالیاتی اســت، گفت: هر زمان در امــور مختلف به مردم 
تکیه شود نتایج بسیار مهم و ارزشــمندی حاصل می شود و لازم اســت تا در دوره 
تحولی، گســترش حوزه های نظارتی و رسمی در کنار تعریف شــیوه های جدید 
همکاری ها و تعاملات مردمی در اولویت قرار گیرد؛ چرا که این امر زمینه کارآمدسازی 
حداکثری نظام مالیاتــی و انجام تعهدات قانونی و شناســایی بخشــهای پنهان و 
 خاکستری برای پاسخ عملی از ســوی دولت به مطالبات عمومی را فراهم می سازد.

پرداخت یک درصد مالیات 
 وصولی به سوت زنان

افتتاح دومین پارک 
 جنگلی استان در بم 
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گره کور انتقال آب هلیل

سرمقاله 

 ۳۰ ۳۰درصد جمعیت ایران زیر خط فقردرصد جمعیت ایران زیر خط فقر

ــان  ــال آب همچن ــه انتق ــر غص ــه پ قص
ادامــه دارد. گاهــی در روز روشــن و 
گاهــی در دل تاریکــی شــب. معــاون 
رییــس جمهــور و رییــس ســازمان 
محیــط زیســت هــم کــه در ســفری 
ــود نتوانســت  ــه منطقــه ســفر کــرده ب ب
ــان  ــا جازموری ــاخه ت ــان سرش دل مردم
ــی  ــال آب منتف ــه انتق ــد ک ــرص کن را ق
ــان  ــای او نش ــی صحبت ه ــت. بررس اس
می دهــد کــه یکــی بــه نعــل زده و 
ــر را  ــرف آخ ــا ح ــخ. گوی ــه می ــی ب یک
ــت  ــرو اس ــن وزارت نی ــد و ای ــی زن او نم
کــه همچنــان پایــش در کفــش انتقــال 
ــا دارد.  ــش یک پ ــت و مرغ ــرده اس آب ک
ســلاجقه کــه اصالتــی رابــری دارد وقتی 
بــر صندلی محیــط زیســت تکیــه زد دل 
ــت.  ــال آب آرام گرف ــران انتق ــردم نگ م
امــا حضــور نیم بنــدش در محــل اجــرای 
ــا  تونــل انتقــال آب و مخالفــت نکــردن ب
پــروژه علیرغــم نداشــتن مجــوز محیــط 
ــتر  ــل رود را بیش ــان هلی ــت، ذینفع زیس

نگــران کــرده اســت. 
ــال  ــر پیچیدگــی  موضــوع انتق هــر روز ب
آب سرشــاخه های هلیــل رود اضافــه 
ــان حضــور رزم حســینی  می شــود. از زم
ــی  ــه فن ــرای توجی ــتانداری ماج در اس
ــت.  ــده اس ــروع ش ــال آب ش ــروژه انتق پ
هــر اســتانداری هــم کــه می آیــد از 
مدیــران آب منطقــه ای می خواهــد 
ــال  ــرح انتق ــن ط ــر منتقدی ــه در براب ک
آب حاضــر شــوند و از طــرح دفــاع کنند.

ــه ای  ــان آب منطق ــوز کارشناس ــا هن ام
ــن مناظــره نداشــته اند.  ــرای ای اراده ای ب
در کنــار آن تحمیــل خســارت مالــی 
ــود  ــتر می ش ــر روز بیش ــکار ه ــه پیمان ب
و مشــخ نیــت تــا کجــا قــرار اســت ادامــه 

ــد.  ــدا کن پی
امیــد کــه بالاخــره دولــت ســیزدهم گره 

کــور ایــن کلاف ســردرگم را بــاز کند.

نمایندگان مجلس در مصوبه ای، سازوکار 
فروش نفت توسط بخش خصوصی را 
ایسنا،  گزارش  به  کردند.  مشخص 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در 
جلسه عصر دیروز )شنبه( و در جریان 
کمیسیون  از  ارجاعی  موارد  بررسی 
تلفیق بودجه1401 در بخش درآمدی،  
کردند. تصویب  را   19 تبصره  ز   بند 
بر اساس این مصوبه، به منظور اجرای 
تکالیف این قانون و در صورت درخواست 
از  دستگاههای اجرائی دارای اعتبار 
محل مصارف عمومی دولت صندوق 
لشکری  کشوری،  بازنشستگی  های 
و  تأمین اجتماعی و همچنین اجرای 

ماده)90( قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل چهل و چهارم)44( قانون 
 اساسی، به دولت اجازه داده می شود:

ایران  از طریق شرکت ملی نفت   -1
نسبت به تحویل نفت خام و میعانات 

گازی صادراتی به اشخاص معرفی شده 
توسط دستگاههای اجرائی و صرفا پس 
از تایید اشخاص توسط وزارت نفت و بر 
اساس قیمت روز صادراتی شرکت ملی 
نفت ایران و در سقف منابع بند)ب( 

نماید. اقدام  قانون  این   )1  تبصره)
۲- از طریق وزارت امور اقتصادی و 
دارایی نسبت به واگذاری سهام و سهم 
الشرکه متعلق به دولت و شرکتهای 
دولتی در بنگاههای مشمول واگذاری 
توسط  شده  معرفی  اشخاص  به 
های  صندوق  و  اجرائی  دستگاههای 
بازنشستگی کشوری، لشکری و تأمین 
اجتماعی در سقف منابع ردیف درآمدی 
نماید. اقدام   ۳1050۲ و   ۳10501 

آیین نامه اجرائی این بند توسط سازمان 
با همکاری  و  بودجه کشور  و  برنامه 
اقتصادی  امور  نفت،  های  وزارتخانه 
و دارایی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
و  تهیه  ذی ربط  وزارتخانه های  سایر 
می رسد. وزیران  هیأت  تصویب   به 

 مجلس سازوکار فروش نفت توسط بخش خصوصی را مشخص کرد

ابلاغ ۲۰۰هزار میلیارد تسهیلات تکلیفی به بانک ها

 تهرانی ها معادل مصرف ۱.۵ میلیون نفر آب هدر می دهند

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تصویب بندی از 
لایحه بودجه که به تعبیر معاون سازمان برنامه و بودجه 
کلکسیونی از ایرادات بود، ۲00 هزار میلیارد تومان 
تسهیلات تکلیفی در سال 1401 به بانک ها تحمیل 

کردند.
به گزارش ایرنا، در جلسه علنی روز شنبه 14 اسفند 
مجلس شورای اسلامی و در جریان بررسی بندهای 
درآمدی لایحه بودجه، بررسی بند الحاقی 5 لایحه بودجه 

در دستور کار مجلس قرار گرفت.
در حالی که به پیشنهاد قادری، مجلس مصوبه کمیسیون 
تلفیق مبنی بر تحمیل ۲00 هزار میلیارد تسهیلات 
تکلیفی به بانک ها را اصلاح کرده و به 50 هزار میلیارد 
کاهش داده بود، هیات رئیسه بعد از حدود یک ساعت 

اعلام کرد، پیشنهاد قادری آرای لازم را کسب نکرده 
است. کمیسیون تلفیق با الحاق این بند به لایحه بودجه 
، دولت را مکلف می کرد ۲00 هزار میلیارد تومان به 
بانک ها اختصاص دهد تا بانک ها در قالب تسهیلات به 

دستگاه ها برای اجرای پروژه های عمرانی بپردازند.
در پی این مصوبه در کمیسیون تلفیق ، صالح آبادی 
رئیس کل بانک مرکزی در نامه به رهبر انقلاب نسبت به 
افزایش پایه پولی و ایجاد مشکلات برای بانک ها در پی 

این مصوبه انتقاد کرد.
رهبر انقلاب نیز در تذکر بودجه ای به مجلس بر لزوم 

بررسی موضوع تاکید کردند.
به گفته پور محمدی معاون سازمان برنامه و بودجه این 
بند تکلیفی ما لا یطاق به دوش دولت می گذاشت و منابع 

آن قابل تحقق نبود. در پی این انتقادات این بند برای 
اصلاح به کمیسیون تلفیق ارجاع شد. اما کمیسیون 
تلفیق نیز این بند را اصلاح نکرد و مجددا بر مصوبه خود 
اصرار نمود و این بند را بدون اصلاح به صحن مجلس 

بازگرداند.
در صحن علنی مجلس جعفر قادری نماینده مردم شیراز 
پیشنهاد کاهش منابع این بند از ۲00 هزار میلیارد تومان 

به 50 هزار میلیارد تومان را ارائه داد.
پور محمدی معاون سازمان برنامه و بودجه نیز که این 
بند را کلکسیونی از ایرادات می دانست، اعلام کرد، دولت 

با این پیشنهاد موافق است.
در پایان نمایندگان در صحن علنی مجلس پیشنهاد 

قادری را به تصویب رساندند.

مصرف آب تهران در 1۲ اسفندماه 1400 به سه میلیارد 
و 1۷۳ میلیون لیتر رسید؛ به عبارتی، تهرانی ها هر 
 روز به اندازه یک دریاچه چیتگر آب مصرف می کنند.

به گزارش ایسنا، محمدرضا بختیاری - مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب استان تهران با اعلام این مطلب 
و با بیان این که تهران از نظر منابع آبی در شرایط بسیار 

سختی است، گفت: تأمین آب تهران نیازمند مدیریت 
جدی مصرف است، افزود: سال گذشته آبی یکی از 
بدترین سال های نیم قرن اخیر بود و امسال شرایط 
از آن هم بدتر است؛ به طوری که در سال آبی جاری 
بارش ها ۳0 درصد کمتر از مدت مشابه سال قبل و یکی 
 از کم بارش ترین سال های 50 سال گذشته بوده است.
وی با اشاره به این که هر سال از مهر تا اسفندماه مصرف 
آب تهران زیر سه میلیون مترمکعب بوده است، گفت: 
امسال بجز چند روز محدود، هر روز مصرف بیش از سه 
میلیون مترمکعب بوده است و این مسئله نگرانی هایی را 
 در خصوص مصرف آب در فصول گرم تر شکل داده است.

بختیاری با اشاره به اینکه مصرف کنونی آب تهران با سابقه 
مصرف سال های اخیر هم خوانی ندارد، اظهار کرد: از نظر 
منابع آبی، تهران در شرایط سختی قرار دارد. البته به دنبال 
ایجاد نگرانی در جامعه نیستیم اما برای تأمین پایدار آب 
در تهران و کاهش برداشت آب از دشت ممنوعه تهران 
 لازم است که مشترکان مصرف خود را مدیریت کنند.

مدیرعامل آبفای تهران با اشاره به این که مصرف آب 
در تهران بالا و منابع آن محدود است، گفت: مصرف 

 آب تهران برابر با 18 درصد کل مصرف کشور است.
را  مصرف  درصد   10 می توان  به راحتی  البته 
آنکه  بدون  10 درصد صرفه جویی  مدیریت کرد. 
آسیبی به کیفیت زندگی تهرانی ها وارد کند، ممکن 
است. ما در شرایطی قرار داریم که در این زمان 
از سال هر روز معادل سه میلیارد لیتر در تهران 
بود. خواهد  بحران زا  این  و  می کنیم  مصرف   آب 

او ادامه داد: هر سال در این زمان مصرف آب تهران 
بیشتر از ۲.8 میلیون متر مکعب در روز نبوده است. 
این نشان می دهد که می توان مصرف را مدیریت 
کرد. هفت تا 10 درصد کاهش مصرف آب تهران 
۳00 هزار متر  تعیین کننده است. چراکه حدود 
مکعب معادل مصرف 1.5 میلیون نفر را می توان از 
 محل مدیریت مصرف آب تهرانی ها تأمین آب کرد.

اندکی  کرد:  اضافه  وی  نیرو،  وزارت  اعلام  طبق 
اصلاح مصرف در تهران با 10 میلیون نفر جمعیت، 
می تواند عدد قابل توجهی از منابع آبی کشور را آزاد 
کند و به همین خاطر 10 درصد مدیریت مصرف در 
 تهران عدد بسیار بزرگی برای منابع آبی کشور است.
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بیش از ۴۵۰۰ کودک ۵ تا ۱۲ ساله 
در رفسنجان و انار واکسینه شدند

مدیر گروه مبارزه با بیماری های معاونت 
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان 
گفت: تاکنون بیش از 4500 کودک 5 تا 
1۲ ساله با بیش از 11 درصد جمعیت هدف 
زیر پوشش دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان 

نسبت به کرونا واکسینه شدند.
دکتر سید محسن نژادقادری اظهار کرد:دو 
واکسن مورد تأئید وزارت بهداشت شامل 
پاستوکووک و سینوفارم برای ایمنی کودکان 
5 تا 1۲ ساله علیه کرونا تزریق می شود و این 
واکسن ها در همه مراکز شهری و روستایی 

رفسنجان موجود و در دسترس است.
او ادامه داد: حدود 44 هزار کودک در این 
گروه سنی در رفسنجان داریم که 11 درصد 

آن ها علیه این بیماری واکسینه شدند.

او به والدین توصیه کرد که نسبت به 
واکسیناسیون کودکان اهمیت بیشتری 
دهند و فرزندان خود را در برابر این بیماری با 

دریافت واکسن ایمن کنند.
او افزود:واکسن های مورد تأیید برای کودکان 
5 تا 1۲ ساله در کلیه مراکز بهداشتی دانشگاه 
علوم پزشکی رفسنجان وجود دارد و والدین 
می توانند با مراجعه به نزدیک ترین مرکز 
بهداشتی محل زندگی خود این واکسن را 

برای کودکان خود تزریق کنند.
نژادقادری بیان کرد:در رفسنجان برای 
جمعیت بالای 1۲ سال تا کنون 58۳ هزار دز 
واکسن تزریق شده که از این تعداد ۲۶0 هزار 
نوبت اول )90 درصد( ۲۳5 هزار نوبت دوّم ) 
5/81 درصد( و بیش از 8۷ هزار نفر هم نوبت 

سوم ) در گروه سنی بالای 18 سال ( واکسن 
را دریافت کرده اند. 

مدیر گروه مبارزه با بیماری های معاونت 
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان 
یادآور شد: روند مراجعان سرپایی در این 
شهرستان کمی  کاهش یافته امّا این کاهش 
در میزان مرگ و میر و بستری ها محسوس 

نیست.
ها  بررسی  داد:نتایج  ادامه  نژادقادری 
در رفسنجان نشان می دهد افرادی که 
واکسیناسیون کامل انجام داده اند نسبت 
به کسانی که واکسیناسیون انجام نداده و یا 
واکسیناسیون کامل انجام نشده هم کمتر 
بستری شده اند و هم مرگ و میر خیلی 

کمتری داشتند .

آگهي مناقصه عمومي   
شــهرداري كرمــان در نظــر دارد جهــت انجــام پــروژه خریــد دیــوار پیــش ســاخته بتنــی جهــت حصــار کشــی زمیــن 
پــاک 2975شــهرداری منطقــه 3 و آرامســتان جدیــد شــهر کرمــان از طريــق برگــزاری مناقصــه عمومــي بــه شــماره 
)سیســتمی( 2000005658000027  از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولت )ســتاد( اقــدام نماید. مدت قــرارداد 
3 مــاه و مبلــغ تضمیــن شــرکت در مناقصــه 3.500.000.000 ریــال مــی باشــد . کلیــه اشــخاص حقیقــی و حقوقــی 
کــه دارای مجــوز مرتبــط بــا موضــوع مناقصــه هســتند می تواننــد جهــت خريــد اســناد مناقصــه از مــورخ 1400/12/15 
  www.setadiran.ir ــق ســامانه ــورخ 1401/1/18 از طری ــا م ــت تســليم پيشــنهادات ت ــت 1400/12/28 و جه لغای
اقــدام  نماينــد.  بازگشــايي پاکتهــا مــورخ  1401/1/20 انجــام  مــی شــود . ســاير اطاعــات و جزئيــات در اســناد مناقصه 

و اطاعــات تکمیلــی آگهــی در ســایت شــهرداری kermancity.ir  منــدرج گردیــده اســت.
متقاضیــان شــرکت در مناقصــه در صــورت عــدم عضویــت در ســامانه، نســبت بــه ثبــت نــام و دریافــت گواهــی 
امضــای الکترونیکــی )بــه صــورت برخــط( بــرای کلیــه صاحبــان امضــای مجــاز و مهــر ســازمانی ، اقــدام لازم را بــه 

عمــل آورنــد.

شناسه آگهی:  30990 مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری کرمان

سلاجقه رییس سازمان محیط زیست

دامنه اعتراضات چه در محل سد و چه در تونل انتقال آب بالاست و هر دو پروژه مجوز محیط زیستی ندارد. چه  سد شهیدان امیر تیموری که پایین دست لندفیل 
رابر ساخته شده و حالا ۹3درصد پیشرفت فیزیکی دارد و چه تونل انتقال آب که اعداد و ارقام متناقضی در خصوص پیشرفت فیزیکی اش بیان شده است.

رئیس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور:

 روز درختکاری گرامی باد
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ورودی شهر جیرفت جهت 
نهالکاری آماده می شود 

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان خبرداد: ورودی 
شهر جیرفت جهت نهالکاری مهیا می شود  تا مردم به نام هر کس که 

بخواهند درختی غرس کنند و از آن مراقبت می کنند. 
حمزه احمدی در نشست خبری به مناسبت هفته منابع طبیعی و 
درختکاری با ابراز امیدواری از حرکت جمعی به سوی پایداری زیستی 
و از اهمیت درختکاری گفت و عنوان کرد: باید درختی را که در هفته 
منابع طبیعی غرس می کنیم مراقبت و نگهداری آن نیز مدنظر باشد و 
در همین راستا مقرر شد ورودی شهر عرصه ای را به مردم اختصاص 

می دهیم و همه زیرساخت ها را برای کاشت نهال در آن فراهم  شود 
به گفته او مردم می توانند به نام هر کســی که می خواهند درختی 
را غرس و از آن مراقبت کنند .گر چه در راســتای پویش ملی به یاد 
هر شهید نیز یک هزار درخت یا بذر نیز غرس می شود و همچنین 
تفاهم نامه ای تدوین می شود و محوطه های نهالکاری شناسنامه دار 

می  شوند.
او با تشریح برنامه های هفته منابع طبیعی گفت:برنامه های هفته منابع 
طبیعی با شعار" ایران سرسبز ایران قوی و جهاد برای حفظ و احیای 
منابع طبیعی" شروع  شده است که 15 اسفند به عنوان روز درختکاری 
است که به  صورت متمرکز در شهرستان  کهنوج  عرصه ای به عنوان 

پارک آبخیز در نظر گرفته شده  است. 
احمدی با اشاره به جایگاه همیاران طبیعت در حفظ و حراست از عرصه 
های ملی گفت:در راستای مسئولیت اجتماعی از ظرفیت همیاران 
طبیعت استفاده می کنیم چون  نیروی انسانی کافی را نداریم و اعتقاد 
ما بر این است که حفاظت باید مشارکتی باشد و در سال جاری تا این 
لحظه 5 هزار 598 نفر از مجریان و بهره برداران را آموزش دادیم و بیش 
از ۳ هزار نفر همیار طبیعت جذب کردیم؛ همچنین طی دو سال اخیر 
به  یک سری تشکل های تخصصی  مجوز دادیم و برخی از  پروژه های 

منابع طبیعی را به آنها واگذار کرده ایم. 
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان از ظرفیت سازی 
تشکل های تخصصی خبرداد و افزود: تعداد 19 مورد مجوز صادر شده 
اســت  که در کنار آنها تعاونی های تخصصی هم ایجاد شده اند و به 
صورت سر جمع ۲۲ مورد  اعتباری بالغ بر 8  میلیارد قرارداد منعقد 

شده است که  به نفع جوانان متخصص بومی است. 

به گزارش خبرنگار»کاغذوطن« سـردار حسـین 
معروفـی در نشسـت خبری بـه مناسـبت هفته 
پاسـدار بـا یـادآوری اقدامـات سـپاه در زمـان 
بحران هـای طبیعـی در کشـور، اظهار کـرد: باید 
کشـاورزی جنوب را تجاری سـازی کنیم و تنبلی 
نباید کـرد و کشـاورزی بـا تدبیـر انجام شـود.در 
روسـتای که آب و بهداشـت ندارد مسجد درست 
نمی کنیم مردم مـی توانند در خانـه نماز بخوانند 
امـا بایـد اول مشـکل بهداشـت و آب آنهـا را حل 

کنیـم. او بـا پیشـنهاد اینکـه قـرارگاه محرومیت 
زدایی در جنوب و شـرق اسـتان تشـکیل شـود و 
اقدامات محرومیت زدایی ساماندهی شود، تاکید 
کرد: اکنون محرومیت زدایی سـاماندهی نیسـت 
و اولویت بندی نیسـت به طـور مثـال در منوجان 
ما نیاز بـه قالیبافـی نداریم زیرا فرهنـگ منوجان 
قالیبافـی نیسـت بلکه بـه سـردخانه نیـاز دارد تا 
خرماهایشـان را ذخیره کنند معروفی تاکید کرد: 
باید تـوازن و مدیریـت امکانات در شـرق و جنوب 
استان داشـته باشیم و بخشـی از شهرهای شرقی 
اسـتان از زهکلـوت محروم تـر هسـتند و نجیب 
تریـن مـردم داریم امـا انتظـار دارنـد کـه در کار، 
توزیع منابـع، امکانـات و ... توازن داشـته باشـیم.

 در خدمت رسـانی به مردم مـکان، زمـان و لباس 
نمی شناسـیم و اینها نبایـد مانع کارها باشـد این 

باید الگوی مدیریتی در کشـور باشـد.
سپاه، عباس انقلاب است

او در بخشـی از سـخنانش با طـرح این سـوال که 
چرا دشـمن سـپاه را می زنـد؟ گفت: سـپاه صرفا 
یک نیـروی نظامـی نیسـت. امـام راحل سـپاه را 
تشـکیل داد و فرمونـد سـپاه پاسـداران انقـلاب 
اسـلامی و سـپاه فقـط در جغرافیـای جمهـوری 
اسـلامی ایران محدود نیسـت و رسـالتی کـه در 
قانون اساسی ثبت شـد و سـپاه در کنار ماموریت 
های نظامی و ایجاد امنیـت و در عرصه های نیمه 

سـخت و نرم ماموریـت دارد.
او فلسفه وجودی سپاه را در انقلابی و مردمی بودن 
می داند و بیان کرد: انقلابی و جهـادی برای مردم 
کار می کنیم و سـپاه باید فدای ملت و مردم شـود 

و ما حافظ انقلاب اسـلامی هستیم.
معروفـی بـا تاکیـد برآنکـه سـپاه عبـاس انقلاب 
است، گفت: سـپاه یک وظیفه ذاتی و یک رسالت 
دارد و در کنـار وظیفه ذاتـی خود در هـر کجا نیاز 
باشـد اقتضایی عمل می کند. فرمانده سپاه ثارالله 
اسـت کرمان تاکید کرد: سـپاه پاسـداران انقلاب 
اسـلامی برای خدمت به مردم از هیـچ کس اجازه 
نمی گیریـم و جانمـان را بـرای مـردم مـی دهیم 
و خـط کش گـذاری نداریـم و قومیت، سیاسـت، 
مذهب و اینکه کی بـه چه کسـی رای داده ملاک 

خدمت رسـانی ما نیسـت.

او در ادامه از خدمات یکسـاله سـپاه ثارالله سـخن 
به میـان آورد و تصریح کـرد: محرومیـت زدایی و 
خدمـات اجتماعـی دسـتور مقام معظـم رهبری 
اسـت و ما مجری و سـرباز هسـتیم.  او بیـان کرد: 
در خدمت رسـانی به مردم مـکان، زمـان و لباس 
نمی شناسـیم و اینها نبایـد مانع کارها باشـد این 

بایـد الگوی مدیریتی در کشـور باشـد.
معروفـی با بیـان اینکه اسـتان کرمان جـزو چهار 
اسـتانی اسـت که تنـش آبـی دارد، تصریـح کرد: 
نهضت آبرسـانی مرد میدان در اسـتان راه اندازی 
کردیم و به رفع مشـکلات آبی روستاها پرداختیم 

و کشـور از کرمان تاثیـر و الگو گرفت.
اتمام آبرسانی به 4۰۹ روستای

 استان کرمان تا چهار ماه آینده
او افزود: از پایان فروردین امسـال و تا ۲5 اسفندماه 
آبرسـانی به ۳40 روسـتا در اسـتان به اتمـام می 
رسـد و تا سـوم خـرداد سـال آینـده این عـدد به 
409 روسـتا مـی رسـد و 80۳ میلیـارد تومـان 
هزینه این آبرسـانی شـده اسـت و اگر از نیروهای 
جهادی اسـتفاده نمی کردیـم این هزینـه حدود 

دو برابـر می شـد
فرمانده سـپاه ثارالله اسـتان کرمان افزود: تا کنون 
برای آبرسانی به ۳40 روستا حدود 85۲ کیلومتر 
کانال و لولـه گذاری کـرده ایم و 1۶۷ هـزار و 850 

نفر تا سـوم خـرداد صاحب آب شـرب می شـوند 
و با توجه بـه ورود گروه هـای مختلف لذا در سـال 

1401 سـرعت ما چند برابر خواهد شـد
او تاکید کرد: در روسـتای که آب و بهداشت ندارد 
مسـجد درسـت نمی کنیم مردم مـی تواننـد در 
خانه نمـاز بخوانند اما باید اول مشـکل بهداشـت 
و آب آنهـا را حل کنیـم . معروفی از اجـرای 1۷4۶ 
پـروژه عمرانـی و محرومیت زدایـی با اعتبـار ۷9 
میلیـارد و 105 میلیـون تومـان در یـک سـال 
گذشـته در اسـتان کرمان خبر داد و گفـت: 11۶ 
پروژه آبرسـانی آب شـرب )به غیـر از پـروژه های 
قرارگاه نهضت مـرد میـدان ( 41 پروژه آبرسـانی 
کشـاورزی، 9 پـروژه اشـتغال زایـی، 4۷ پـروژه 
تکمیـل و تعمیـر مـدارس، 19 پـروژه تکمیـل و 
احـداث خانـه عالـم و ... از جملـه ایـن پـروژه هـا 

بوده اسـت.

او ادامـه داد: در یـک سـال گذشـته ۲59 میلیارد 
و 119 میلیـون تومـان کمـک هـای مومنانـه در 
اسـتان کرمان داشـتیم و در اقدام صلح و سـازش 
جرایم غیر عمـد زمینـه آزادی ۳0۶ زندانی فراهم 
شـد و همچنین ۲۳9 هزار ۷59 بسـته معیشتی، 
اهدا بیـش از 1000 سـری جهیزیـه، ضمن آنکه 
لـوازم خانگـی، لـوازم تحریـر، تبلـت و ... در قالب 

کمـک هـای مومنانه انجام شـده اسـت.
فرمانـده سـپاه ثـارالله اسـتان کرمـان آمـوزش 
و توانمندسـازی را مهمتریـن موضـوع اقتصـاد 
مقاومتـی دانسـت و تصریـح کـرد: 8 هـزار و 4۲ 
نفر مهـارت آمـوزی، ۲8۷1 اشـتغال زایـی نفر با 

اعطای تسـهیلات صندوق های قرض الحسـنه و 
... از اقدامات سپاه در حوزه اقتصاد مقاومتی است.
او بیان کـرد: کمک بـه حوادث غیرمترقبه سـیل 
نیز اقداماتی صورت گرفت و سـه قرارگاه در مرکز، 

شرق و جنوب استان تشـکیل داده شد. 
معروفـی ادامـه داد: دوم سیل)سـیل ۲8 دی ماه( 
شدیدتر بود لذا همه توان سـپاه را پای کار آوردیم 
و چندیـن آشـپزخانه در مناطق سـیل زده زدیم، 
همچنیـن امکانـات مـورد نیـاز بـه منطقـه وارد 
کردیم و عـلاوه بر امدادرسـانی، اقدام بـه لایروبی 
خانه هـای مـردم کردیـم.  او بیان کـرد: حقیقت 
جنوب اسـتان را در سـفر رئیـس جمهـور و وزیر 
کشـور را نشـان دادیـم و پیشـنهاد دادیـم که 50 
درصد هزینه احداث سـیل بند خـرم را دولت، 40 
درصد بنگاه های اقتصـادی فعال در اسـتان و 10 
درصد آن را سـپاه متقبل شـود تـا با احـداث این 
سـیل بند مشـکل سـیلاب جنوب برای همیشه 

حل شـود.
فرمانـده سـپاه ثـارالله اسـتان کرمـان در ادامـه 
سـخنانش با تاکید برآنکه نباید فقط در زمان رای 
یاد مـردم افتـاد عنـوان کـرد: در بحران هـا هر جا 
ما گیر بکنیـم مـردم محلی رفـع گیر کردنـد لذا 
در بحـران بایـد از تجربیات مردم محلی اسـتفاده 
کـرد.  فرمانده سـپاه ثـارالله اسـتان کرمـان بیان 
کـرد: تاکنـون در مناطق سـیل زده اسـتان ۶1.5 
کیلومتر سـیل بند زدیم و 1۶ کیلومتر از رودخانه 
ها را لایروبی کردیم اگر همه دسـت به دسـت هم 

دهند مشـکلات حـل خواهد شـد.
او ادامـه داد: ۲8 محلـه در طـرح کرامـت جـزو 
وظایـف و در دسـتور کار مـا قـرار دارد و اردوگاه 
کرامت حـدود 400 نفـر ظرفیـت دارد و امسـال 
حـدود 580 معتـاد را درمـان و بـه دنبـال رفـع 
مشـکل اشـتغال این افـراد هسـتیم.  معروفی در 
حوزه گـروه های جهـادی نیز گفت: در یک سـال 
گذشـته 1400 تیم ما صاحب مجوز کردیـم و در 
۶ عرصـه گـروه های جهـادی فعالیت مـی کنند.
او از نظام تربیتی صالحین سـخن به میـان آورد و 
اظهار کرد: 5هزار و ۶۲0 حلقه صالحین در استان 
کرمان داریـم و اسـتادیاران مـا اکثـرا ائمه جمعه 

هسـتند و امسـال ۲4 دارالقرآن فعال کردیم.
او گام دوم انقـلاب را سـند بالادسـتی نظام تلقی 
کـرد و افـزود: اگـر مـی خواهیـم از اقتصـاد بیمار 
عبور کنیم بایـد گام دوم انقلاب را عملیاتی کنیم.  
معروفی در ادامه به تبیین مکتب شهید سلیمانی 
پرداخت و اظهار کرد: اندیشـه شـهید سـلیمانی 
مشـکلات ما را حـل می کنـد و مکتـب او مکتب 
عاشـورا و الگوی عملـی و چراغ راهنمای ماسـت.
او دربـاره اقدامات سـپاه در خصـوص کرونا مطرح 
کرد: ایجـاد مراکـز واکسیناسـیون، اعـزام نیروی 
متخصص به بیمارستان ها، بکارگیری گروه های 
جهادی، نظارت و بازرسـی بـرای کنترل بـازار و ... 
از اقدامات سـپاه ثارالله اسـتان کرمان بوده اسـت.
فرمانده سـپاه ثـارالله اسـتان کرمـان در پایـان به 

تشـریح برنامه هـای هفتـه پاسـدار پرداخت.

بسیاری از صنعتگران معتقدند آشفته بازار موجود 
بویژه در حوزه صنعت، تولید و بازار، بیش از آنکه 
متاثر از شــرایط بیرونی مانند تحریمها باشد از 
داخل و ضعف قوانین یا فهم متفاوت از مقررات 
و نیز نحوه اجرای آنهاست که درصورت رفع این 
مشکل، شرایط بیرونی بسیار کم اثرتر خواهد بود.

رییس کمیسیون حقوقی و قضایی خانه صنعت 
اســتان کرمان در همین زمینه با اشاره به فهم 
متفاوت از قوانین و آســیب های آن به اقتصاد 
کشور گفت: پیشنهاد می شــود نظام پایش و 
ارزیابی اجرای قوانین برای تمامی کارشناسان 
حتی در پایین ترین ســطوح اجرا شود زیرا می 

تواند صنعت کشور را نجات دهد.
سعید جمشیدی جم افزود: کارشناسان مجریان 
اصلی قانون هســتند که با اجرای نظام پایش و 
ارزیابی برای آنان، هر فردی متوجه بار مسئولیتی 
امضا و تصمیم خود می شود؛ ضمن آنکه اجرای 
نظام تشویق و تنبیه در کشور، موجب کمک به 

صنعت خواهد شد.
او اظهار داشــت: صنعتگران ســربازان جنگ 
اقتصادی هســتند که تولید و اشتغال به عنوان 
سنگر آنان محسوب می شود و هدف ما این است 
که به این سربازان کمک کنیم تا سنگرهای خود 

را در دفاع از کشور حفظ کنند.

با برخی قوانین مواضع خودی را هدف گرفتیم
رییس کمیسیون حقوقی و قضایی خانه صنعت 
استان کرمان گفت: متاسفانه در سال های اخیر 
به این امر کم توجه بودیم و با وضع برخی قوانین و 

مقررات مواضع خودی را مورد هدف قرار دادیم.
او تصریح کرد: اگر از صنعتگران پرســش شود 
همه به این نکته اشاره خواهند کرد که ما بیشتر 
مشکلاتمان از قوانین، مدیران و اقدامات داخلی 

است و نه عوامل خارجی.
جمشیدی جم ادامه داد: صنعتگران اذعان دارند 
که ما گرچه در وضع قوانین بالادستی مشکلی 
نداریم یا مشــکلاتمان کمتر اما در اجرای این 

قوانین و پیاده سازی آنها مشکلات متعددی وجود 
دارد که آثار آن در صنعت کشور مشاهده می شود. 
او تاکید کرد: این درحالی اســت که ارتباط بین 

قانون دانان و قانون خوانان ما کم شده است.
رییس کمیسیون حقوقی و قضایی خانه صنعت 
استان کرمان در این زمینه توضیح داد: هر فردی 
به تناسب تجربه، شخصیت و محل خدمت خود، 
قانون را تفســیر می کند که این تفسیر قانون 
ممکن است آثار سوء بر اقتصاد، صنعت و تولید 
کشــور، درآمدهای ملی و دولــت و صادرات و 

واردات ما بگذارد.
او تاکید کرد: لذا خلاءهای موجود در این زمینه 
ها باید برطرف و با اجرایی کــردن نظام پایش 
و ارزیابی، همه زمینه حل موانــع را از پیش رو 
برداشت و هم نظام تنبیه و تشویق را بخوبی پیاده 

سازی کرد.

فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان:

در خدمت رسانی به مردم مکان، زمان و لباس نمی شناسیم
سردار معروفی:  تا کنون برای آبرسانی به 340 روستا حدود 852 کیلومتر کانال و لوله گذاری کرده ایم و 167 هزار و 850 نفر تا سوم خرداد صاحب آب شرب 

می شوند و با توجه به ورود گروه های مختلف لذا در سال 1401 سرعت ما چند برابر خواهد شد

آسیب  صنعت از فهم متفاوت قوانین

با حضور ویدئو کنفرانسی ریاست جمهوری
۱۶۹۰ مددجوی کمیته امداد کرمان 

صاحب مسکن شدند
یکهزار و ۶90 واحد مسکونی توسط ریاست جمهوری بصورت 
ویدئو کنفرانسی و با حضور اســتاندار کرمان و سایر مسئولان 

در این استان افتتاح و به مددجویان کمیته امداد واگذار شد.
این پروژه ها در قالب های مختلف از جمله مســکن مددجویی 
و پروژه های مشارکتی با همکاری دیگر ارگانها احداث شد که 

اکنون به بهره برداری رسیده است. 
واگذاری این میزان واحد مسکونی به مددجویان استان کرمان 
همزمان با افتتاح هشت هزار و ۷44 واحدمسکونی در کل کشور 
صورت گرفت که با حضور ویدئو کنفرانسی رییس جمهوری و 
رییس کمیته امداد کشور و حضور اســتاندار کرمان، مدیرکل 
راه و شهرسازی، فرماندهی قرارگاه ارتش جنوب شرق کشور و 

مدیرکل کمیته امداد استان در کرمان انجام شد.
همچنین در ادامه از سامانه امداد هوشــمند کمیته امداد امام 
خمینی )ره( کشور رونمایی شد که 1۲۲ هزار و 955 خانوار از 
استان کرمان در سامانه امداد هوشمند)سها( کشور ثبت شده، 
این سامانه با شناسایی نیازمند و نوع نیاز، امدادرسانی به آنان را 

با هماهنگی بین دستگاه های حمایتی تسهیل می کند.
بر این اساس یکهزار و 100 خانواده خودکفا و توانمند می شوند 
که دیگر نیازی به مســتمری کمیته امداد ندارند، که به گفته 
مدیرکل کمیته امداد اســتان کرمان به جای آنان، افراد پشت 

نوبتی جایگزین پوشش های حمایتی می شوند.
ریشه کنی فقر مطلق در کرمان دور از ذهن نیست

استاندار کرمان در این آیین با قدردانی از خدمات عام المنفعه 
نهاد کمیته امداد امام خمینی )ره( که در حوزه های مختلف از 
جمله توجه به نیازمندان کارهای خوبی انجام داده است گفت: 
امیدوارم این خدمات با همکاری ارتش، سپاه و بسیج سازندگی 

سایر دستگاه های متولی در این استان مضاعف شود.
علی زینی وند افزود: باید برای ریشــه شــدن فقر به مســایل 
توسعه متوازن استان توجه کرد، همانگونه که این استان نیاز به  
کارخانه ها دارد اما تمرکز بر آن  نباید ما را از مشاغل  خرد غافل 
کند زیرا با سرمایه اندک می توان در این حوزه اشتغالزایی کرد.

او اظهارداشت:راه اندازی مشــاغل خرد ممکن است که ثروت 
های بزرگی مثل فولاد و پتروشــیمی برای استان ایجاد نکند 
اما اینها ثروت های انسانی هســتند که اگر به آن توجه نشود با 
نسلی بدون اعتماد به نفس و با افزایش حاشیه نشینی ها روبرو 

می شویم.
نماینده عالی دولت در استان کرمان گفت:ریشه کنی فقر مطلق 
از عهده  کشــور کاملا برمی آید که نه تنها دولت بلکه با میدان 
آوردن ظرفیت مردم سمن ها و سازمان ها می تواند محقق شود 
و سامانه امداد هوشــمند همچنین ضمن شناسایی نیازمندان 
و خیران، به نوعی با پالایش و بســیج مردمی مــی تواند به این 

حوزه کمک کند.
او ادامه داد:پیش از این آماری پایش شده از حوزه نیازمندان و 
خیران استان کرمان نداشتیم لذا باید اهداف و برنامه ریزی را به 
صورت اطلس حمایتی مردمی تدوین و نیازمندی ها را برآورد 
کنیم و در این زمینه ریشه کنی فقر مطلق در استان نیز با بسیج 

تمامی امکانات و ظرفیت ها دور از ذهن نیست.
پوشش نهادهای حمایتی در کرمان فراتر از کشور

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان کرمان نیز در این 
آیین با بیان اینکه در رفع فقر مطلق بــا توجه به ظرفیت های 
موجود اســتان کارهای بزرگی می توان انجام داد گفت: دولت 
نگاه خوبی به این حوزه دارد، ضمن اینکه در پرداخت تسهیلات 

هم مشکلی نداریم.
یحیی صادقی افزود: امســال بیش از 100 درصد تســهیلات 
حمایتی استان کرمان جذب شد لذا امیدوارم با همکاری استان 
تفاوتی اساسی در جنوب کرمان رقم بزنیم زیرا 50 درصد مردم 

این منطقه زیر پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( هستند.
او ابراز داشت: آمار پوشــش نهادهای حمایتی در کشور هشت 
درصد از جمعیت و در اســتان کرمان این پوشش به 1۳ درصد 

می رسد.
کمیته امداد امام خمینی )ره( استان کرمان همچنین سه هزار 
و 800 بیمه شــده تامین اجتماعی دارد کــه ۳00 نفر از آنان 
بازنشست شدند، ضمن آنکه 100 نفر نیز از راه بیمه روستاییان 

و عشایر در استان بازنشست شده است.

مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری استان کرمان 
گفت: دومین پارک جنگلی بزرگ استان با ۲۳ 
هکتار وسعت در بم افتتاح و به بهره برداری خواهد 

رسید. 
مهدی رجبی زاده در نشست خبری با اصحاب رسانه گفت: امسال 
هفته منابع طبیعی از 15 تا۲۲ اسفندماه با شعار ایران سرسبز، 
ایران قوی همه باهم جهاد برای حفظ و احیای منابع طبیعی 

آغاز می شود.
به گفته او، امسال قرار است پویش ملی ایران سرسبز در کشور راه 
اندازی شود که سعی می شود تمام ارکان حکومت و مردم در کنار 
هم قرار گرفته و ضمن حفظ منابع طبیعی موجود، منابعی که در 

حال از دست رفتن هستند را احیا کنیم.
رجبی زاده گفت:در اولین روز از هفته منابع طبیعی در ابتدای جاده 
کوهپایه با حضور امام جمعه کرمان و همچنین استاندار محترم 
برنامه ویژه ای درخصوص گرامیداشت روز درختکاری در برنامه 
داریم و همچنین به همین مناسبت، حدود 480 هزار اصله نهال 

در شمال استان توزیع خواهد شد.
به گفته مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری شمال استان کرمان، 
تنها راه امنیت زیستی حفاظت از منابع طبیعی موجود است و همه 

باید در این امر مهم مشارکت کنیم.
او گفت: طی امسال ۲۲۷میلیون متر مکعب سیلاب در استان 
مدیریت شده است لذا مدیریت این حجم از سیلاب تاثیر بسزایی 
در تغذیه سفره های آب زیرزمینی و جلوگیری از خسارت های 
احتمالی به زیرساخت ها دارد.  رجبی زاده درخصوص اینکه استان 
کرمان سومین استان سیل خیز کشور محسوب شده، می گوید: 
۶.۳ هکتار از عرصه های بیابانی کشور در شمال استان وجود دارد 
که با اجرای پروژه های آبخیزداری می توان از وارد آمدن خسارت به 

زیرساخت ها جلوگیری و آب را نیز ذخیره سازی کنیم.
به گفته رجبی زاده، با کمک مردم هزار هکتار از منابع طبیعی 
شمال استان کرمان احیا شده است و در صدد هستیم در هفته 
منابع طبیعی امسال ۳0 میلیارد تومان پروژه در بخش آبخیزداری 

در شمال استان به بهره برداری نیز برسانیم.
او گفت: 9 هزار سازه آبخیزداری طی سال های اخیر شامل، گابیون 
خاکی، پخش سیلاب و خشکه چین و بند های سنگ وملاتی در 

سراسر استان اجرا شده است.
رجبی زاده گفت: یکی از چالش های مهم استان کرمان کمبود 
آب شیرین و تغییر اقلیم آب و هوایی است و فقر پوشش گیاهی در 

استان به ویژه شرق استان کرمان بسیار زیاد است.

سرپرست پلیس راهنمایی و رانندگی استان 
کرمان از شروع طرح انضباط بخشی به تردد 

موتورسیکلت سواران خبر داد.
سرهنگ امیر معین الدینی در توضیح این طرح بیان کرد: 
طرح انضباط بخشی تردد موتورسیکلت سواران به منظور 
کاهش حوادث و تخلفات موتورسیکلت سواران از ابتدای 

اسفند ماه در مرکز و دیگر نقاط استان آغاز می شود.
سرپرست پلیس راهور استان تصریح کرد:در این طرح با 
جدیت بیشتری با تخلفاتی از جمله عبور از چراغ قرمز، 
حرکات مخاطره آمیز، حرکت در جهت خلاف مسیر، عبور 
از پیاده رو، عبور از خط ویژه، تخلفات پلاک مخدوشی، 
پوشش پلاک و فاقد پلاک بودن، حمل بارهای نامتعارف، 
موتورسواری بانوان و افراد فاقد گواهینامه موتورسیکلت، 
موتورسواران فاقد مدارک، ایجاد آلودگی صوتی و صداهای 

ناهنجار برخورد می شود.
او افزود: موتورسیکلت  هایی که حتی یکی از این تخلفات 
را انجام دهند حداقل 1۲ ساعت توقیف می شوند و پس 
ز فرد متخلف،  ز پایان 1۲ ساعت، ضمن اخذ تعهد ا ا
د  ز پرداخت  مبالغ جریمه  آزا موتورسیکلت نیز پس ا
می شود اما اساسا هدف از اجرای این طرح اعمال قانون 
موتورسواران متخلف و در کنار آن آموزش راکبان،افزایش 
رضایت مندی مردم و افزایش سطح قانونمندی و بردباری 

موتورسواران است.
سرپرست پلیس راهور استان افزایش بردباری و شکیبایی 
موتورسواران را مهم برشمرد و گفت:بیشترین  تخلفات 
موتورسواران عبور از خط ویژه یا چراغ قرمز و مسیرهای 
ممنوعه به دلیل رفتار و تردد عجولانه این افراد است که به 
رانندگان توصیه می شود همواره با رعایت سرعت مجاز، 
رانندگی در بین خطوط و  بستن کمربند ایمنی حافظ جان 
خود و دیگران باشند و موتورسواران نیز هیچگاه از استفاده 

از کلاه ایمنی و رعایت احتیاط غافل نشوند.

افتتاح دومین پارک جنگلی 
استان در  بم

اجرای طرح انضباط بخشی به تردد 
موتورسیکلت سواران

خبر

خبر

خبر

فرمانده سپاه ثارالله است کرمان تاکید کرد: سپاه پاسداران انقلاب اسلامی برای خدمت به مردم از هیچ 
کس اجازه نمی گیریم و جانمان را برای مردم می دهیم و خط کش گذاری نداریم و قومیت، سیاست، مذهب 

و اینکه کی به چه کسی رای داده ملاک خدمت رسانی ما نیست.
او در ادامه از خدمات یکساله سپاه ثارالله سخن به میان آورد و تصریح کرد: محرومیت زدایی و خدمات 

اجتماعی دستور مقام معظم رهبری است و ما مجری و سرباز هستیم.

 نو
ان 

کرم
س: 

عک

کاغذ استان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو 

کرمان

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو 

کرمان
و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي-آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي- 
برابر راي شماره140060319078010784 هيات دوم مورخه 1400/11/12موضوع قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در 
واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي 
آقاي مسعود فخارزاده باقري فرزند علي بشماره شناسنامه 978 صادره از كرمان در 
ششدانگ يك باب خانه مشتمل برمغازه )باکاربری عرصه مسکونی(به مساحت 
282مترمربع پلاك105 فرعي از 3310 اصلي بخش 2کرمان واقع در کرمان خیابان 
هفده شهریور چهارراه حجتیه جنب کوچه کنارتکیه حجتیه خريداري از مالك رسمي 
آقاي ماشاالله ثمره هدایت محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور 
سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 
مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/30
 تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/15

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واماک ناحیه 2شهرستان کرمان
شناسه اگهی: 1277239

و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي-آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 
13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند 
رسمي- برابر راي شماره 140060319078010264 هيات دوم مورخه 1400/10/29موضوع 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك منطقه دو كرمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي 
آقاي محمدعلي اشرف گنجوئي فرزند رضا بشماره شناسنامه 2409 صادره از کرمان 
در ششدانگ يك باب خانه به مساحت 151/2 مترمربع تحت پلاك16836 فرعي از 
3968 اصلي مفروز و مجزي شده از پلاك 7244 فرعي از 3968 اصلي بخش2کرمان 
واقع در کرمان سراسیاب فرسنگی خیابان شهید مغفوری کوچه11 خريداري از مالك 
رسمي آقاي رضا اشرف گنجویی محرز گرديده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور 
سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت 
يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.
بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.
تاريخ انتشار نوبت اول : 1400/11/30
 تاريخ انتشار نوبت دوم :1400/12/15

محمود مهدی زاده –رئیس ثبت اسناد واماک ناحیه 2شهرستان کرمان
 شناسه اگهی:1277212

آگهی حصر وراثت
خانم فاطمه جام شیری فرزند علی دارای شناسنامه 7428 بشرح دادخواست شماره 

140021920002963773 مورخ 1400/12/4 توضیح داده شادروان علی جام شیری 

فرزند احمد بشناسنامه  7228 در تاریخ 1400/10/9 در شهر نیک شهر فوت شده و وراثت منحصر 

حین الفوت وی عبارتند/ عبارتست از:

1-  احمد جام شیری فرزند علی  ش ش 119 ت ت 1363/4/22 ش م 4723313524

2- محمد جام شیری فرزند علی  ش ش 1376 ت ت 1366/8/8ش م 4723767770

3- حسن جام شیری فرزند علی ت ت 1370/2/4ش م 4710087199

4-  حسین جام شیری فرزند علی  ش ش 2310 ت ت 1367/7/23ش م 4723777091

5-  کبری جام شیری فرزند علی  ش ش 8085 ت ت 1352/2/10ش م 4721640511

6-  سمیره جام شیری فرزند علی  ش ش 67 ت ت 1364/3/22ش م 4723317104

7- فاطمه جام شیری فرزند علی  ش ش 7428 ت ت 1362/3/28ش م 4721633947

8- یسنا جام شیری فرزند علی ت ت 1399/10/5 ش م 5250877567

9-  اسنا جام شیری فرزند علی ت ت 1396/12/3ش م 5250811051)همگی فرزندان متوفی (

10-  فرزانه منصوری فرزند دادمحمد ش ش 4326ت ت 1364/3/1ش م 

5259822633)همسر متوفی(

 لذا مراتب یک نوبت در روزنامه های کثیر الانتشار محلی آگهی می شود چنانچه کسی اعتراض دارد یا 

وصیت نامه ای از متوفی نزد اشخاصی باشد ظرف مدت یک ماه از نشر آگهی به شورای حل اختلاف 

تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد و وصیت نامه ای جز رسمی و سری که بعد از این موعد ابراز 

شود از درجه اعتبار ساقط است.  م الف :28

دفتر شورای حل  اختاف شماره دوم شهرستان منوجان .
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پرداخت یک درصد 
مالیات وصولی
 به سوت زنان

داود منظور رئیس کل ســازمان امور 
مالیاتی کشــور با بیان این مطلب که 
سوت زنی یک مســئولیت ملی و تعهد 
اجتماعــی در مقابله با فــرار مالیاتی 
است، گفت: هر زمان در امور مختلف 
به مردم تکیه شــود نتایج بسیار مهم 
و ارزشــمندی حاصل می شود و لازم 
اســت تا در دوره تحولی، گســترش 
حوزه های نظارتی و رســمی در کنار 
تعریف شــیوه های جدیــد همکاری 
هــا و تعامــلات مردمــی در اولویت 
قــرار گیرد؛ چــرا که این امــر زمینه 
کارآمدسازی حداکثری نظام مالیاتی 
و انجــام تعهدات قانونی و شناســایی 
بخشــهای پنهان و خاکســتری برای 
پاسخ عملی از سوی دولت به مطالبات 
عمومــی را فراهم می ســازد. وی در 
ادامه تاکید کرد: تمام ادارات کل تابعه 
مکلف هستند با برنامه ریزی و نظارت 
های دقیق، شــرایط عملیاتی شــدن 
این دســتور العمل را در زیرمجموعه 
مربوطه دنبال کنند تا با شناسایی لایه 
ها و بسترهای فساد، برخورد جدی و 
قانونی لازم از سوی نهادهای نظارتی 

و کنترلی صورت پذیرد.
دکتر منظور با اشــاره به لزوم فرهنگ 
ســازی در خصــوص مقابله بــا فرار 
مالیاتی گفت: در دوره تحولی موضوع 
ارتقاء سلامت نظام اداری باید از سوی 
تمامی افــراد و نهادهــای نظارتی با 
جدیــت پیگیری شــود و اگــر احیاناً 
فساد و ســوء جریانی شــکل گرفت، 
فورا اقدامات جدی و قاطع انجام شود.
معاون وزیــر اقتصاد، دســتورالعمل 
ســوت زنی را یکــی از ابزارهای مهم 
اجرای عدالــت مالیاتی و شــفافیت 
سازی دانست و افزود: هم  میهنان عزیز 
می توانند بــا مراجعه بــه درگاه ملی 
 intamedia.ir مالیات به نشــانی
در قسمت ویژه »سوت زنی«، گزارش 
های خود را ارسال نمایند و از پاداش 
ویژه آن که تا یک درصد مبلغ مالیات 
قطعی وصول شــده خواهد بود، بهره 

مند شوند.

در حالی که سال گذشته، سفر به شهرهای 
قرمز و نارنجی ممنوع بود، امسال سفرهای 
نوروزی به این موضوع وابسته نیست و به 
جای آن دو شرط اصلی برای انجام سفرها 
براین اساس،  در نظر گرفته شده است.
کسانی که قصد سفر دارند؛ چه با ناوگان 
حمل ونقل عمومی اعم از اتوبوس، قطار و 
پیما و چه با خودروی شخصی، باید  هوا
واکسن تزریق کرده و همچنین بیمار 

نباشند.
معاون   ، فرهادی  محسن  گفته   به 
فنی مرکز سلامت محیط و کار وزارت 
رند  دا سفر  قصد  که  کسانی  بهداشت 
چه با ناوگان حمل و نقل عمومی اعم از 
اتوبوس، قطار و هواپیما و چه با خودروی 
شخصی می بایست واکسن تزریق کرده 
که  فرادی  ا نباشند.  بیمار  همچنین  و 
قصد سفر با وسایل حمل و نقل عمومی 
طریق  ز  ا بلیط  خرید  هنگام  رند  دا را 
اتصال سامانه راه و شهرسازی به سامانه 
یران من«، رهگیری شده و وضعیت  »ا
استعلام  واکسیناسیون شان  و  بیماری 
می شود تا بلیط به کسانی فروخته شود که 
واکسیناسیون کامل داشته باشند. کسانی 
که واکسن نزده باشند یا با وجود تزریق 
واکسن بیمار باشند طبیعتا اجازه سفر 

نخواهند داشت.
سوار کردن مسافر بین راهی ممنوع

وی تاکید کرد: از نظر قانونی خودروهایی 
که در ترمینال ها بلیط می فروشند حق 
سوار کردن مسافر در بین مسیر را ندارند 
و اگر مواردی از این تخلف توسط پلیس 

مقتضی  برخورد  طبیعتا  شود،  کشف 
صورت خواهد گرفت.

فرهادی همچنین در خصوص خودروهای 
شخصی نیز  گفت: کنترل افراد از طریق 
دوربین کنترل پلیس راهور اتفاق می افتد؛ 
به این صورت که مشخصات صاحب خودرو 
از نظر واکسیناسیون و عدم ابتلا به بیماری 
از طریق پلاک ماشین استعلام می شود. در 
سیستم پلیس راهور و دوربین ها سیستمی 
ند سایر سرنشینان  وجود ندارد که بتوا
ینکه پلیس  خودرو را بررسی کند مگر ا
به شکل امتحانی برخی خودروها را در 
ورودی شهرها کنترل کند که این موضوع 

در دستور کارشان قرار دارد.
تکلیف افرادی که واکسیناسیون دز 
سوم، در کارت دیجیتال واکسن شان 

ثبت نشده است
او درباره افرادی که علی رغم تزریق دز 
سوم واکسن اما دز سوم در کارت واکسن 
دیجیتال شان ثبت نشده است، تصریح 
کرد: این افراد باید به مرکزی که تزریق 
را انجام دادند مراجعه کنند تا آنها مشکل 

را رفع کنند.
لبته درست است که جز  ا فزود:  ا وی 
دو مورد تزریق واکسن و عدم بیماری 
محدودیت دیگری برای سفرهای نوروزی 
نیم که  ما باید بدا صورت نگرفته است، ا
کماکان در شرایط اپیدمی کرونا هستیم 
نیم سفر و دورهمی نرویم و  و اگر بتوا
تماس های نزدیک را کاهش دهیم، خطر 

ابتلا به کووید19 هم کاهش می یابد.

ابلاغیه طرح سلامت نوروزی از 2۰ 
اسفندماه

وی درباره اقداماتی که قرار است برای 
سفرهای نوروزی در زمینه بازرسی ها از 
سوی بازرسان مرکز سلامت محیط و کار 
وزارت بهداشت انجام شود، تاکید کرد: 
همکاران ما در زمینه کرونا دارند حداکثر 
تلاش خود را انجام می دهند ولی از ۲0 
اسفندماه به بعد ابلاغیه سلامت نوروزی 
به همکاران داده می شود تا با 100 درصد 
توان پروتکل ها را رعایت کنند. همکاران 
ما از 8 صبح تا 8 شب کشیک حضوری و 
از 8 شب تا 8 صبح کشیک آنکال خواهند 

بود.
کنترل مترو و اتوبوس های درون 

شهری، آری یا خیر؟
معاون فنی مرکز سلامت محیط و کار 
ز  ا دیگری  بخش  در  بهداشت  وزارت 
سخنان خود درباره اتصال مترو و اتوبوس 
درون شهری به سامانه ایران من، اظهار 
کرد: در این بخش حتی اگر اتصال هم 
صورت گرفته باشد فعلا امکان کنترل 
دقیق وجود ندارد؛ زیرا مترو و اتوبوس 
درون شهری تهران آنقدر شلوغ است که 
شما نمی توانید گیت ورودی را ببندید و 
باید از راه دیگر اقدام کرد که ربطی به نوروز 
هم ندارد و باید کنترل کلی بر آن صورت 
گیرد. اکنون در سامانه مترو و سامانه ایران 
نتقال اطلاعاتی هستند که  من در حال ا
ز طریق شارژ و خرید کارت  کنترل ها ا

بلیط انجام شود.

به گفته معاون وزیر جهاد کشاورزی با توجه 
50 درصد  تبخیر،  رندگی و  با یط  به شرا
دشت های در معرض فرونشست 10 تا ۳0 
ند. مسعود منصور گفته  ر ا ر د ا نتیمتر قر سا
ر و 400 رشته قنات در کشور،  ز 40 هزا ا
50 تا ۶0 درصد در معرض کم آبی و خشک 

شدن است.
 ، زمان جنگل ها مسعود منصور رئیس سا
ن  یرا ا گفت:  کشور  ری  بخیزدا آ و  تع  ا مر
که  است  خشک  نیمه  و  خشک  کشوری 
رندگی کشور یک سوم متوسط  متوسط با
بر  ا بر ز سه  ا ن تبخیر بیش  نی و میزا جها
، وسعت  ر ما آ بر  بنا است.  نی  متوسط جها
 ، ر هکتا میلیون   14 .۳ کشور  جنگل های 
مراتع 84 میلیون هکتار، ۲.۳ میلیون هکتار 
ر و ۳۲ میلیون هکتار  ر و درخت زا بیشه زا

اراضی در معرض بیابان شدن است.
و، سالانه حدود ۲50 میلیون متر  به گفته ا
مکعب رسوبات وارد دریاچه و سد های کشور 
می شود و بنابر پژوهش انجام شده فرسایش 

آبی در کشور 15.4 تن در هکتار است.
ن  ری میزا بخیزدا جرای آ منصور گفت: با ا
ز 15.4 میلیون تن به 9 تن در  فرسایش ا
هکتار رساندیم، همچنین آبخیزداری 500 
ر متر مکعب نفوذ آب به داخل زمین  تا هزا
و کاهش ۷0 درصدی خسارت سیلاب را به 

دنبال دارد.
 40 ز  زمان جنگل ها می گوید: ا رئیس سا
هزار و 400 رشته قنات در کشور، 50 تا ۶0 
درصد در معرض کم آبی و خشک شدن است 

که با اقدامات سازمان بخشی از این قنات ها 
احیا شده اند.

زمان جنگل ها گفت: 50 درصد  معاون سا
دشت های ما در معرض فرونشست از 10 تا 

نتیمتر هستند. ۳0 سا
و  تع  ا مر  ، ها جنگل  زمان  سا رئیس 
آبخیزداری گفت: در حال حاضر ۷0 میلیون 
واحد دامی در مراتع کشور تعلیف می کنند 
تع  ز مرا بر ظرفیت مجاز استفاده ا که دو برا

است.
، با توجه به وجود ۷0 میلیون  و به گفته ا
ین اکوسیستم نقش  واحد دامی در مرتع، ا

مهمی در تولید پروتئین دارد.
10 و نیم   ، زمان جنگل ها علام سا طبق ا
تع تولید می شود  ا میلیون تن علوفه در مر
تع  ین مرا رزش میزان علوفه تولیدی ا که ا

144 هزار میلیارد ریال است.
ورزی گفت: بحث  د کشا یر جها ون وز معا

ز دغدغه های مهم  می یکی ا ده های دا نها
این روزهاست، اگر این میزان علوفه تولید 
نشود؛ ببینید چه اتفاقی در تامین علوفه دام 

کشور رخ می دهد.
سالانه بخش اعظم نهاده های دامی از طریق 
واردات تامین می شود که مشکلات تخصیص 
د، قیمت تمام  زا ر آ ا ز ز با رز و تامین ا نرخ ا

شده تولید را به شدت افزایش می دهد.
آمار ها نشان می دهد که ایران به سبب قرار 
گرفتن در کمربندی خشک و نیمه خشک 
در نقاط سیل خیز قرار دارد. اجرای عملیات 
نداری تاثیر بسزایی در  آبخیزداری و آبخوا
ن  نه میزا رد که متاسفا کاهش خسارت دا
تخصیص اعتبارات به اجرای این پروژه در 
برنامه پنجم و ششم توسعه جوابگو نبوده که 
امیدواریم در سال آینده با توجه به اهمیت 
اجرای این پروژه، اعتبارات کافی تخصیص 

داده شود.

رئیس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور:

۵۰ درصد دشت ها در معرض فرونشست هستند
تزریق دو دوز واکسن و نبود بیماری پیش شرط سفر نوروزی

سفر به شهرهای قرمز و نارنجی ممنوع نیست

وزیر صمت، رییس سازمان توسعه تجارت و مدیرعامل ایران خودرو به 
ارمنستان سفر کردند. در این سفر قرارداد توزیع محصولات ایران خودرو به 
این کشور امضا شد. به گزارش تجارت نیوز، در جریان نشست ها و دیدارهای 
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با مقامات ارمنستانی، برنامه های دو 
سال آینده از جمله در حوزه همکاری با تاکسی رانی و پلیس ارمنستان به 
نماینده ایران خودرو نیز ابلاغ شد امیرحسن کاکایی، کارشناس صنعت 
خودرو در گفتگو با تجارت نیوز گفته: کشورهایی مانند ارمنستان بازارهای 
کوچکی دارند. اما رقابتی هستند و همه دنیا خودروهای خود را به این بازار 
عرضه می کنند. صادرات خودرو به این نوع کشورها نشان دهنده این است 

که خودروسازان کشور می توانند بازارهای رقابتی محصول ارائه کنند.
او افزود: این احتمال وجود دارد که صادرات خودرو به این کشور دریچه ای 
باشد برای صادرات خودرو به کشورهای منطقه و حتی اروپا. اگر بتوانیم به 
ارمنستان خودرو صادر کنیم یعنی ما محصولی در کشور داریم که توان 
رقابت دارد. این چالش فضای رقابتی، برای کشور پدیده خوبی است. هم 
برای مردم خوب است که متوجه می شوند کدام خودرو توان مقاومت 
در فضای رقابتی را دارد و هم برای خودروساز که ضعف محصولات 
خود را بر طرف می کند. کاکایی ادامه داد: این تعدادی که اعلام کردند، 
با مقداری اغماض در مورد زمان آن، ظرفیت عملی شدن صادرات را 
دارد. ایران خودرو محصولاتی مانند تارا و دنا را تولید می کند که اگر آنها را 

مناسب قیمت گذاری کند می تواند صادرات را انجام دهد.
کاکایی در مورد زمان عملی شدن این طرح توضیح داد: صادرات به 
کشورهای دیگر واجب است، اما حداقل باید چهار تا پنج سال صبر کرد. 
خودروهایی مانند بنز اگر به کشوری صادر می شود به این دلیل است که 
برند معتبری دارد. اما در مورد خودروهای کشور ما تا زمانی که برندسازی 

شود و قیمت گذاری مناسب صورت بگیرد، زمان می برد.
این کارشناس خودرو به تجارت نیوز گفت: بسیاری از خودروسازها در دنیا 
برای اینکه ابتدا وارد بازاری شوند قیمت محصولات خود را پایین تر اعلام 
می کنند. نکته مورد توجه این است که ورود خودرو به بازارهای دیگر نیاز 

به سرمایه گذاری دارد.

گزارش
ایرنا

محصولات ایران خودرو به 
ارمنستان می رود

رنا
: ای

س
عک

بر اساس گفته های رئیس کمیته امداد،   نتایج به دست آمده در مطالعه 
حوزه فقر بین سال های 80 تا 98 نشان می دهد هزینه خانوار در طول این 
18 سال ۲۲ برابر شده است.  به گزارش روزنامه خراسان، مرتضی بختیاری 
گفته است: در این بازه زمانی، نرخ تورم به عنوان عامل فزاینده فقر و کاهش 
قدرت خرید، تا سال 98 به 41 درصد رسیده است.  به طور متوسط در دوره 
زمانی مورد بررسی، بیش از ۳0 درصد مردم در مناطق روستایی در فقر 
به سر می برند؛ این نسبت در مناطق شهری15/5درصد و در کل کشور  1۶ 
درصد است.  به گقته او طی سال های 80 تا 98 حدود ۳۳ درصد جمعیت 
کشور زیر خط فقر چندبعدی قرار گرفته اند و خط فقر از 950 هزار تومان 
در سال 90 به 10 میلیون تومان در سال 99 رسیده است. جمعیت زیر 
خط فقر مطلق نیز از سال 9۲ تا 9۶ به 15 درصد رسیده، اما از سال 9۶ تا 98 

به ۳0 درصد افزایش یافته است.

3۰درصد جمعیت ایران زیر خط فقر

411پروژه فاقد مجوز محیط زیسـتی در بودجـه 1401 بودجه 
گرفتنـد. یکـی از ایـن پروژه هـا، تونـل انتقـال آب از هلیل رود 
بـرای تامیـن آب شـرب کرمـان اسـت. پـروژه ای کـه جمعـه 
گذشـته ۶اسـفندماه مورد بازدید علی سـلاجقه، معاون رییس 
جمهور و ریاسـت سـازمان محیط زیسـت کشـور قـرار گرفت. 
بازدیـدی که بـا آمدن چنـد ده نفـر از اهالـی معتـرض به محل 
تونل انتقـال آب  و غاصـب خواندن مجریـان طـرح انتقال آب، 
از کنترل خـارج شـد و محافظان، سـلاجقه را بـه زحمت راهی 
خـودرو کردنـد. او کـه  پیشـتر در نامـه ای خطـاب بـه رئیـس 
مجلس خواسـتار حـذف ردیـف بودجه ایـن طرح ها شـده بود، 
حـالا بـه »پیـام مـا« گفتـه  چـاره ای جـز ادامـه پروژه هـای با 
پیشـرفت فیزیکـی بالانیسـت. در خصـوص تونل انتقـال آب از 
هلیل رود امـا نظـر او بر توقف پـروژه و پیـدا کـردن جایگزینی 
برای تامیـن آب شـرب کرمان اسـت. بـا توجه بـه تـام الختیار 
بـودن وزارت نیرو بـرای تعییـن منابـع و مصـارف  آب، رویکرد 
دوم معـاون رییـس جمهـور مذاکـره بـا ایـن  وزارتخانـه برای 

روکار شـدن این پـروژه در صـورت ادامه اسـت.   
ساخت سد در پایین دست لندفیل رابر  

دامنـه اعتراضـات چـه در محل سـد و چـه در تونل انتقـال آب 
بالاسـت و هر دو پـروژه مجـوز محیط زیسـتی ندارد. چه  سـد 
شـهیدان امیر تیمـوری که پاییـن دسـت لندفیل رابر سـاخته 
شـده و حـالا 9۳درصـد پیشـرفت فیزیکـی دارد و چـه تونـل 
انتقـال آب که اعـداد و ارقـام متناقضـی در خصوص پیشـرفت 
فیزیکـی اش بیـان شـده. پایگاه اطـلاع رسـانی وزارت نیـرو اما 
آذرمـاه در خبـری بـه نقـل از مدیـر کل آب منطقـه ای اسـتان 
کرمـان بـر عـدد 44درصـد تاکیـد کـرده اسـت. بـا ایـن حال 
مرجـان شـاکری، مدیـر کل محیط زیسـت اسـتان کرمـان در 
گفت و گـو با »پیـام ما« پیشـرفت فیزیکـی تونـل را ۳0 درصد 

اعـلام می کنـد. 
خالی از سکنه شدن سبزه طیاب 

تونل از دو سـمت بردسـیر و رابر پیش رفته اسـت. 10کیلومتر 
و ۷00متـر از سـمت بردسـیر و 5کیلومتـر و ۳00متـر هـم از 
سـمت رابر پیـش رفتـه اسـت. ایـن 5کیلومتـر اما با شکسـت 
گسـل های زمیـن آب شـرب 8پارچـه آبـادی را از سـمت رابـر 
قطع کرده اسـت. آقاجـان رکنـی یکـی از مالکان  عمده سـبزه 
طیاب بود، یکـی از آبادی هایی کـه بعد از پیشـروی تونل کاملا 
خشـک شـد. باغ و مراتـع کـه از بین رفـت، آقاجـان، بـی بی را 
به همـراه دو فرزنـدش در گنجان، نزدیکترین روسـتا به سـبزه 
طیـاب گذاشـت و رفـت تـا گوسـفندانش، تنهـا منبـع درآمـد 
باقیمانـده اش را حفظ کند:» دو دنـگ و نیم سـبزه طیاب برای 

من بود اما  تونـل، بـاغ، زمین و همـه زراعتمان را خشـک کرد. 
مـا همینطور کـه  دامداری مـان  خوب بـود، از طریـق املاک  و 
کشـاورزی که داشـتیم به حد بی نیازی بودیم و محتاج کسـی 
نمی شـدیم ولـی تونـل آب مـا را  قطـع کـرد، دیگر نتوانسـتیم 
هیـچ کاری کنیم.  الان 4سـال اسـت کـه دیگر زراعـت نداریم. 
مجبور بـه مهاجرت شـدیم. زن وبچـه ام را در گنجان گذاشـتم 
و خـودم هـم  بـه قدرودخانـه زیـر رابـر رفتم تـا همیـن تعداد 
دامی که برایمـان باقی مانـده را نگـه دارم و از این طریـق امرار 

معـاش کنیم.« 
از باغداری تا کارگری

 8 آبـادی گشـکین، مبـارک شـاد، هفتدانـگ، سـبزه طیـاب، 
روسـکین،نهر انجیـر، اسـفیج و گنجـان بـا پیـش روی تونـل 
خشـک شـدند. در ایـن بیـن  وضعیـت روسـتای گشـکین، 
مبـارک شـاد و سـبزه طیـاب از همـه بدتـر اسـت. سـاکنین  
گشـکین همـه مجبـور بـه تـرک روسـتا شـدند؛ چه آن هـا که 
کشـاورزی و یـا دامـدار بودنـد و چـه کسـانی کـه زنبـورداری 
می کردنـد. سـلیمان آور در گشـکین باغـدار بـود امـا بعـد از 
اینکه کل سـرمایه اش خشـک شـد، ناچار بـه مهاجرت بـه رابر 
شد:»4سال اسـت که گشکین خشـک شده، سـال اول برای ما 
هم مثـل گنجـان تانکـر آب آوردنـد، اما بعد همـان را هـم از ما 
قطـع کردند. مـردم متفرق شـدند. یـک عـده رابر رفتنـد، یک 
عـده گنجـان و بعضی هـم کرمـان. من بـه ناچـار به رابـر آمدم 
و البتـه اینجا هـم کاری ندارم. قبلا باغـدار بودم ولـی الان کارم 
شـده هر روز رفتن سـر میـدان رابر تـا کارگـری کنم کـه البته 
بیشـتر وقت هـا  هـم کار نیسـت. درآمـدی نـدارم و بـه زحمت 
توانسـتم یک خانه خشـت و گلـی در رابر بـا ۳00 هـزار تومان 
ماهانـه کرایه کنـم.« فتحعلـی شـمس الدینی هم از گشـکین 
بـه رابـر آمـده. او قبلا هـم بـاغ دار بود و هـم زنبـوردار امـا حالا 
فقط  زنبورهایش برایش باقـی مانده که البتـه در این مهاجرت 
یک سـومش هم از دسـت رفته:»بـا زنبـور داری که نمی شـود 
زندگـی را گذرانـد ؛چندیـن میلیـون زیر بـار قرض رفتـم. ما 4 
برادریـم کـه وضعیـت همگی مـان همین اسـت. همه چشـمه 
سـارها و قنوات را خشـک کردند،  من باغی داشـتم کـه انواع و 
اقسـام درخت ها را داشـت. فقط  صد و خورده ای گردو داشـتم 
اما الان دوسـال اسـت توان رفتـن به روسـتا را نـدارم، هر وقت  
نگاهم به آن سـمت می افتـد، فقط گریـه ام می گیـرد.« عده ای 
از اهالی گشـکین به چوپانـی روی آوردند، عده ای بـه کارگری 
و 1۲ خانـوار کـه زنـان سرپرستشـان بودنـد و یـا دارای فرزنـد 
معلول، وضعیـت نامعلومـی دارنـد.  تعداد زیـادی از ایـن افراد 
بـه نزدیک ترین روسـتا به گشـکین پنـاه آوردند؛ روسـتایی که 

در تابسـتان تنهـا ۲0دقیقـه آب شـرب دارد و مردمانـش برای 
تامیـن آب از تانکـر اسـتفاده می کننـد.  

دستور حاج قاسم برای توقف پروژه
تونل انتقال آب سـد صفـارود سـال 95 با حکـم دادگاه  متوقف 
شـد. دادگاه پـس از بررسـی پرونـده و اخـذ وثیقـه سـی و یک 
میلیارد ریالـی و تصویر اسـتفتاء از دفتـر مرجع جهان تشـییع 
آیت الله مکارم شـیرازی ، دسـتور توقیف عملیـات اجرائی تونل 
انتقال آب سـد صفارود کـه از سرشـاخه های اصلـی هلیل رود 
میباشـد را صادر کـرد. مدتـی بعد اما این حکم شکسـته شـد و 
عملیـات اجرایی از سـر گرفته شـد. اعتراضات مردم روسـتایی 
امـا منجـر بـه حضـور حـاج قاسـم سـلیمانی بـر سـر پـروژه و 
نوشـتن یک صورت جلسـه بـه امضـای اسـتاندار وقت و سـایر 

مسـئولان بـرای توقـف این امـر بود.
در یـک ویدیـو مشـهور کـه در شـبکه های اجتماعـی بارهـا 
به نشـر گذاشـته شـده اسـت حاج قاسـم ایـن تونـل انتقـال را 
به عنـوان یـک خیانـت خوانـده اسـت. او در ایـن ویدیـو گفته 
اسـت:»این افـراد می خواهنـد آب را از ایـن جـا برگردانـد و به 
صـورت ثقلـی بـه مکانی دیگـر ببرنـد. اگـر ایـن اقـدام صورت 
گیرد کل جیرفـت از بین مـی رود. تاکنون دو نقطـه از رودخانه  
بسـته شـده و اگر این کار ادامه پیدا کنـد، نه تنها سـد جیرفت 

بلکـه کل جیرفـت از بین مـی رود.«
4 سـال اسـت که این پروژه به دسـتور حاج قاسـم متوقف بوده 
با این حـال این پـروژه در لایحـه بودجـه 1401 اعتبـار گرفته 
اسـت. یـک منبـع آگاه  در آب منطقـه ای کرمـان نیـز عملیات 
اجرایـی شـبانه ایـن پـروژه را تایید کـرده . طبـق گفتـه او این 

پروژه در حـال آب بندی اسـت.
مردم روسـتاهای اطـراف نگرانند تا سـناریو گشـکین و مبارک 
شـاد بـرای آن هـا نیـز تکـرار شـود.  افـرادی کـه بـه همـراه 
روسـتاییان آسـیب دیـده خـودروی علـی سـلاجقه را دنبـال 
کردنـد و تـا نزدیکـی تونـل انتقـال آب آمدنـد. بازدیـدی که با 
شـعارهای مـردم و غاصب خوانـدن مجریـان پـروژه انتقال آب 
از  کنتـرل خـارج شـد و محافظان، علی سـلاجقه را بـه زحمت 

راهـی خـودرو کردنـد. 
تونل به ۱۵کیلومتری  برسد آب لاله زار قطع می شود

خدارضا شـمس الدینی، رئیس شـورای اشـکان و  نایب رییس 
شـورای مرکـزی بخـش رابـر معتقـد اسـت کـه اگـر تونـل به 
کیلومتـر 15 برسـد، رودخانـه اشـکان و آبـدر از بیـن مـی رود 
و بعـد هـم  منبـع اصلـی آب کـوه شـاه و لالـه زار نیـز قطـع 
می شـود:»اگر ایـن تونـل ادامه یابـد یـک فاجعـه رخ می دهد. 
تبعات ایـن تونل صـرف چند روسـتا نیسـت بلکه منطقـه لاله 

زار، بردسـیر و شهرسـتان های پاییـن دسـت نیز دچار مشـکل 
می شـوند.« به گفته او این تونـل در ادامه بـر روی جازموریان و 

مناطـق جنوبـی کرمـان نیـز تاثیر گـذار خواهـد بود. 
انتقال آب از سد صفارود به صورت روکار خواهد بود

سـلاجقه، معاون رییس جمهـور و رییـس سـازمان حفاظت از 
محیط زیسـت کشـور تاکیـد دارد که دنبـال راهـکار جایگزین 
برای انتقـال آب به کرمان اسـت. او در گفـت و گو بـا  »پیام ما« 
می گویـد: » یکـی از پروژه هـای فاقـد مجـوز در  کرمـان بحث 
انتقـال آب از سـمت رابر و سـد صفارود اسـت کـه البتـه ما در 
این بحـث دنبال گزینه هـای جایگزین هسـتیم و خوشـبختانه 
اسـتانداری کرمـان هـم ایـن مـوارد را دنبـال می کند تا شـاید 
بحـث انتقـال آب از صفـارود منتفـی شـود.«  رییس سـازمان 
محیط زیسـت البتـه در کنـار ایـن موضـوع در حال مذاکـره با 
وزارت نیرو برای روکار شـدن این پـروژه در صـورت ادامه روند 
آن اسـت:»ما حتـی در همین شـرایط بـا  محرابیان، وزیـر نیرو 
گفت و گـوی حضـوری داشـتیم تا بقیـه ایـن تونل بـه صورت 
خط لولـه اتفـاق بیفتـد، چـرا که بـه هر حـال بحـث تخصیص 
منابع و مصارف آب در حیطـه وظایف  وزارت نیرو اسـت. با این 
حال  بـا توجـه بـه خسـارت های زیادی کـه ایـن پـروژه ایجاد 
کـرده و در ادامـه می کنـد جلـوی انتقال پـروژه در قالـب تونل 
گرفته شـده اسـت و با وزارت نیـرو به ایـن نتیجه رسـیدیم که 
اگر قرار اسـت ایـن بحث ادامـه پیدا کنـد در قالب لولـه گذاری 
باشـد.« آن طور که مرجـان شـاکری، مدیر کل محیط زیسـت 
اسـتان کرمـان بـه »پیـام مـا« می گوید بـا لولـه گـذاری دیگر 
خطراتی برای روسـتاهای پایین دسـت ایجاد نخواهد شـد:»به 
هر حال این آب قرار اسـت پشـت شـد جمع شـود ولـی اگر در 
قالب تونـل پیش رود گسـل ها پاره شـده و آبی کـه در کوه بین 
لایـه اّی آبدار جاری اسـت به سـمت تونل کشـیده می شـود اما 

با لوله کشـی دیگـر این مشـکل ایجـاد نخواهد شـد.«
سرنوشت پروژه های اجرا شده بدون مجوز 

411 پروژهای که نامشـان در لایحه بودجـه 1401 آمده مجوز 
محیـط زیسـتی ندارنـد؛ پروژه هایـی کـه بعضـی بیـش از 80 
درصـد پیشـرفت فیزیکـی داشـته اند. رئیس سـازمان حفاظت 
محیط زیسـت کـه پیـش از ایـن در نامـه ای خطاب بـه رئیس 
مجلس با اشـاره به اینکـه بیـش از 9۶ درصد پروژه هـای بدون 
ارزیابـی محیـط زیسـتی مربـوط بـه دو دسـتگاه وزارت نیرو و 
وزارت راه و شهرسـازی اسـت، خواسـتار حـذف ردیـف بودجه 
این طرح ها شـده بـود، حـالا می گوید چـاره ای جـز ادامه طرح 
هایی که پیشـرفت داشـته اند نیسـت. «بعضـی از ایـن پروژه ها 
به سـال ۶۲ برمی گردند و در آن سـال ها چندان دسـتورالعمل 
ارزیابـی صـادر نشـده و چنـدان دنبـال مجـوز محیط زیسـتی 
نبودنـد و تازه 1۳ سـال اسـت که مجـوز محیط زیسـت تکلیف 
شـده اسـت.« سـلاجقه بـا اشـاره بـه تحویـل فهرسـت ایـن 
پروژه ها به سـازمان برنامـه و بودجه و مجلـس توضیح می دهد: 
»بسـیاری از این پروژه ها درصد پیشـرفت فیزیکی شـان خیلی 
بالاسـت و در مرحلـه 80 تا 90 درصدی هسـتند که آنهـا ادامه 
خواهند یافـت، ولـی پروژه هایـی که پیشـرفت فیزیکیشـان از 
40درصـد بـه پاییـن باشـند، از آنهـا ارزیابـی زیسـت محیطی 

می خواهیـم.»

به دنبال جایگزین برای تامین آب شرب کرمان هستیم
سلاجقه رییس سازمان محیط زیست:

 سخنگوی صنعت برق با تشریح نحوه ی محاســبه ی قبوض جدید برق، گفت: 
مشترکان پرمصرف منتظر ۳0 تا 50 درصد افزایش هزینه های برق مصرفی خود 

باشند.
مصطفی رجبی مشهدی، تعداد مشــترکان پرمصرف را کمتر از ۲000 مشترک 

دانست و افزود: قبوض برق این دسته از مشترکان، بین پنج میلیون تومان و بالاتر صادر می شود.
وی به این دسته مشترکان توصیه کرد؛ اگر فضای مناسبی دارند، می توانند از نیروگاه خورشیدی متصل به 

شبکه استفاده کنند تا بخشی از برق خود را تامین کنند.
اوبا بیان اینکه مشــترکانی که مصرف برق آن ها بیش از الگو بوده، ۲5 درصد از تعداد کل مشــترکان را 
دربرمی گیرند اما مصرف آن ها به اندازه  ۷5 درصد مشــترکانی است که زیر الگو مصرف قرار دارند، اظهار 
کرد: به طور متوسط مصرف برق مشترکانی که بیش از الگو مصرف شده در هر منطقه است، حدود  4۲0 

کیلووات ساعت است.
وی با بیان اینکه تعداد این مشترکان کم است و تقریبا کمتر از ۲000 مشترک در این دسته قرار می گیرند، 

گفت: قبوض برق این دسته از مشترکان پنج میلیون تومان و بالاتر صادر می شود.

افزایش 3۰ تا ۵۰ درصدی قبض برق مشترکان پر مصرف
نمایندگان مجلس شورای اسلامی به دولت مجوز واردات ۷0 هزار خودروی سواری سخنگوی صنعت برق: پر مصرف ها پنل خورشیدی نصب کنند

دوگانه سوز، هیبریدی و برقی را برای سال 1401 دادند.
به گزارش  خبرآنلاین، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی صبح 
امروز مجلس و در جریان بررســی موارد ارجاعی از کمیسیون تلفیق در بخش 

درآمدی لایحه بودجه 1401، بند الحاقی 1 تبصره ۷ را بررسی کرده و آن را به تصویب رساندند.
بر اساس بند الحاقی 1 تبصره ۷ لایحه، به دولت اجازه داده می شود در سال 1401 و با رعایت سیاست های 
کلی نظام نسبت به صدور مجوز واردات به صورت ذیل توسط بخش خصوصی اعم از اشخاص حقیقی و 
حقوقی با تعرفه ورودی که به تصویب هیات وزیران می رسد اقدام و درآمد ناشی از آن را به حساب درآمدی 

ردیف جدول شماره 5 این قانون نزد خزانه داری کل کشور واریز نماید. اقلام وارداتی عبارت است از:
1. تعداد 50000 دستگاه خودرو سواری و ۲0000 هزار دستگاه خودرو سواری دوگانه سوز، هیبریدی و برقی

۲. 10000 دستگاه کامیون، تریلی، تریلی یخچال دار و کشنده
۳. تعداد 10000 دستگاه اتوبوس برون شهری و درون شهری

4. تعداد 1000 دستگاه واگن و واگن یخچال دار
5. تعداد 5000 دستگاه ماشین الات سنگین معادن و راه سازی اعم از نوساخت یا حداکثر 5 سال ساخت

 مجلس به واردات خودروی سواری رای مثبت داد

مدیرعامل فرابورس ایران، با اشاره به آغاز واگذاری سهام دو باشگاه استقلال 
و پرسپولیس به متقاضیان خرید سهام دوباشگاه توصیه کرد دچار هیجان 
نشوند. به گزارش ایسنا، میثم فدایی در نشست خبری آغاز واگذاری سهام 
استقلال و پرسپولیس به مردم، با بیان اینکه این شرکت قوانینی که باید 

رعایت کنند را به دو باشگاه اعلام کرده است، هفته قبل هم دو باشگاه همه افشاییات خود را انجام 
دادند و درحال تکمیل آن هستند.

وی ادامه داد: از مدیران عامل دوباشگاه، هواداران، پیشکسوتان و بازیکنان میخواهم چه در عرضه اولیه 
چه در معاملات ثانویه از ایجاد هرگونه هیجان  روی قیمت تابلو اجتناب کنند. زیرا اثرات هیجانی 

که در سال 1۳99 دیدیم بسیار ناگوار بود. پس خودداری کنند که ضرر و زیانی شامل کسی نشود.
مدیرعامل فرابورس با بیان اینکه در عرضه اولیه ســهام 10 تا 1۲ درصد به سهامداران خرد تعلق 

میگیرد، گفت: هر سهامدار خرد می تواند برای هر باشگاه ۳00 هزار تومان سفارش بگذارد.
فدایی تاکید کرد: شرکت فرابورس توصیه ای برای خرید و فروش و نگه داری این سهام یا هیچ سهام 

دیگری ندارد.

مدیرعامل فرابورس توصیه کرد:

در خرید سهام سرخابی ها دچار هیجان نشوید

$ بورس

$ طلا
$ شاخص 
فرابورس

کاغذ اقتصادی
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انقراض کامل شمشادها 
خیلی دور نیست

شمشادهای هیرکانی درختانی ارزشمند و جزو ذخایر جنگلی ما 
محسوب می شوند اما از ســال 1۳89 و 1۳90 به علت طغیان دو 
آفت " بلایت " و "پروانه برگ خوار " حــدود 40 میلیون اصله از 

شمشادهای ۲00 تا ۳00 ساله را از دست دادیم.
جنگل های شمال کشور کلکســیونی از انواع گونه های گیاهی 
هستند که بسیاری از آنها بی نظیرند و فقط در جنگل های ایران 
رشد می کنند، یکی از این گونه های منحصربفرد شمشاد جنگلی یا 
شمشاد هیرکانی است، درختچه ای همیشه سبز که فقط در شمال 
ایران و شرق قفقاز رشــد می کند، در واقع گیاهی دارویی است و 
اکنون مطالعات زیادی با هدف تولید داروهای مقابله با سرطان بر 

روی آن انجام می شود.
شمشاد هیرکانی درختی همیشه سبز و بومی جنگل های هیرکانی 
در شــمال ایران است که در فهرســت گونه های گیاهی در خطر 
انقراض اتحادیه بین المللی حفظ طبیعــت )IUCN( قرار دارد 
که متاسفانه از سال 1۳89 - 90 با آفتی به نام بلایت که یک نوع 
قارچ است دســت و پنجه نرم می کند که بنا به گفته دبیر مراجع 
کنوانســیون تنوع زیســتی در این مدت حدود 40 میلیون اصله 
شمشاد ۲00 تا ۳00 ساله را از دست داده ایم و دیگر قابل برگشت 
به طبیعت نیســتند. هادی کیادلیــری دراین باره بــه خبرنگار 
محیط زیست ایرنا گفت: سال های 1۳89 و 1۳90 بود که متوجه 
خشکیدگی درختان شمشاد در جنگل های شمال کشور شدیم، 
خشکیدگی از طرف غرب جنگل های شمال یعنی از سمت استان 
گیلان آغاز شد و توسعه یافت ، بعد از بررسی مشخص شد که نوعی 
قارچ عامل این خشکیدگی است که به سرعت هم منتشر می شود، 

ابتدا سطح آلودگی بسیار کم بود اما با سرعت گسترش یافت.

روایت یک پرستار قدیمی 
بیمارستان محک از مبارزه با سرطان

یک پرستار قدیمی بیمارستان فوق  تخصصی سرطان کودکان محک 
چگونگی حضور خــود در کنار قهرمانان کوچک مبارزه با ســرطان را 

روایت می کند.
به گزارش ایرنا، 1۶ سال پیش کلنگ بیمارستان فوق  تخصصی سرطان 
کودکان در منطقه دارآباد به زمین نشست؛ یک زن در حالی که خود بر 
سوگ همسر نشسته بود، به محک آمد تا در ادامه مسیر شغلی  همراه 

کودکان مبتلا به سرطان باشد.
وی در رابطه با این مســاله به خبرنگار اجتماعی ایرنا می گوید: »سال 
1۳5۷، همزمان با تحصیل در رشته پرستاری در بیمارستان علی اصغر 
تهران مشغول به کار شدم. از همان روزها به حرفه ام عشق می ورزیدم 
و در مسیر فعالیتم با پروفسور پروانه وثوق )رئیس اسبق هیئت امنای 

بیمارستان محک( هم  مسیر شدم.«
داستان زندگی بلبل آندرویس در نقطه ای تغییر کرد که همسرش را از 
دست داد. از همان زمان رسالت جدیدی را برای خود تعریف کرد: »1۶ 
سال پیش، پس از فوت همسرم به محک آمدم. در اینجا با دنیایی از مهر 
و محبت رو به رو شدم. زیر این سقف عشق و علاقه به کودکان مبتلا به 
سرطان موج می زد. محک را انتخاب کردم تا بتوانم با کمک به قهرمانان 

کوچک و خانواده هایشان حال بهتری داشته باشم.«
صبوری در شغل پرستاری از کودکان بیمار حرف اول را می زند

وی می گوید: »گاهی یک پرستار باید کودکی را در آغوش بگیرد، نوازشش 
کند و آنقدر با او صمیمانه رفتار کند تا کودک در روند درمان خسته و 
ناامید نشود. در یک جمله، صبوری در شغل پرستاری از کودکان بیمار 

حرف اول را می زند.«
آندریوس همچنین نحوه برخورد پرســتاران محک با والدین پریشان 
که متوجه ابتلاء فرزندشــان به یک بیماری ســخت شدند را توضیح 
می دهد: »ما در محک با والدین با صبر و حوصله، به مانند یک دوست 
رفتار می کنیم. با آنها همدل و همراه می شویم و درک متقابلی نسبت به 

شرایطی که در آن قرار گرفتند، داریم.«

 طرح نظارت نوروزی سازمان تعزیرات حکومتی 
بدون تعطیلی در ایام آغاز سال جدید از امروز 
14 اسفند آغاز شد و تا 14 فروردین سال 1401 

ادامه دارد.
به گزارش خبرنگار قضایی ایرنا، احمد اصانلو در 
نشست خبری آغاز طرح نظارت نوروزی سازمان 
تعزیرات حکومتی با طرح این پرسش که اساسا 
تعزیرات چه وظایفی دارد و در راستای وظایف خود 
چه کاربردی داشته است، افزود: برخلاف انتظارات 
که منشعب از قانون تعزیرات دهه ۷0 است، وظیفه 
سازمان تعزیرات حکومتی رسیدگی به تخلفات 
و گزارشاتی است که درخصوص بازار به آن واصل 

می شود.  
وی یادآور شد: با تصویب قانون نظام صنفی در 
سال 1۳9۲، از مجموع چهار حلقه رسیدگی به بازار 
یعنی نظارت، کشف تخلف، بازرسی و رسیدگی 
فقط حلقه رسیدگی به تخلف به سازمان تعزیرات 

محول شده است.  
اصانلو اظهارداشت: تا قبل از تصویب قانون نظام 
صنفی، وظیفه نظارت، بازرسی، کشف تخلف و 
رسیدگی به تخلف همه بر عهده سازمان تعزیرات 
حکومتی بود اما با تصویب این قانون سه وظیفه 
ابتدایی برعهده بازرسان اتاق اصناف و سازمان صمت 
گذاشته شد و در نتیجه این واگذاری وظایف، ماهیت 

شبه قضایی تعزیرات تقویت شد.
اصانلو گفت: شرایط کنونی به لحاظ قانونی برای 
وضعیت عادی بازار است اما اکنون ما در شرایط 
جنگ اقتصادی هستیم و این قوانین پاسخگوی 

شرایط موجود نیست.  
معاون وزیر دادگستری گفت: قانون نظام صنفی، 
قانون خوبی است اما در شرایط جنگ اقتصادی 
که دشمن کارشکنی می کند اعتقاد داریم که تنها 
مرجعی که می تواند نقش تنظیم گری داشته باشد 

سازمان تعزیرات است.  
اصانلو ادامه داد: چون تصویب قانون زمانبر است 
بنابراین متنی را به سران قوا پیشنهاد دادیم تا 
بتوانیم اختیارات تعزیرات به مدت ۶ ماه یا یک سال 
بیشتر شود و می خواهیم سازمان تعزیرات حکومتی 
بتواند نظارت، کشف تخلف و بازرسی را در کنار 
رسیدگی به تخلف داشته باشد. این پیشنهاد اکنون 
در مرحله کارشناسی و در کمیسیون مقدماتی 

سران قوا در حال بررسی است. 
رئیس سازمان تعزیرات حکومتی اظهارداشت: 

اکنون گشت های مشترکی که سازمان تعزیرات 
دارد فقط در راستای کمک به نهادهای نظارتی است 

و نظارت وظیفه سازمان تعزیرات حکومتی نیست.
رئیس سازمان تعزیرات حکومتی درباره عملکرد ۶ 
ماه اخیر این سازمان گفت: در این مدت ۳85 هزار 
و 8۷۳ فقره پرونده به سازمان تعزیرات حکومتی 
ارجاع شده است که از این میزان ۳۷8 هزار و 1۳۷ 

فقره پرونده مختومه شده است.
متخلفان ۱2۹ هزار میلیارد ریال جریمه شدند

وی ادامه داد: در این مدت 1۲9 هزار و ۷54 میلیارد 
ریال محکومیت پرونده ها بوده است و از مجموع 
۲۷5 هزار و 44۲ پرونده که اکنون در مرحله اجرای 
احکام قرار دارد میزان 11 هزار میلیارد ریال وصول 

شده است.
اصانلو افزود: میانگین مدت زمان رسیدگی به 
پرونده ها در تعزیرات در شعب بدوی ۲1 روز و در 
شعب تجدیدنظر نیز ۲1 روز است بنابراین با توجه 
به پرونده های رسیدگی شده در این مدت باید گفت 
اقدام جهادی انجام شده زیرا کمبود نیرو و قاضی 

رسیدگی کننده در تعزیرات داریم.
رئیس سازمان تعزیرات حکومتی گفت: اکنون 
19۲ شهرستان دارای تعزیرات حکومتی است 
یعنی کمتر از 50 درصد از شهرستان ها دارای  
تعزیرات حکومتی هستند همچنین از این تعداد 
هم بسیاری از شهرستان ها نیمه فعال هستند و 
در برخی شهرستان ها هم قضات پاره وقت فعالیت 

می کنند.
82 هزار میلیارد ریال جریمه قاچاقچیان

رئیس سازمان تعزیرات حکومتی در پاسخ به سوالی 
درباره رسیدگی به پرونده های قاچاق کالا و ارز 
گفت: در ۶ ماه اخیر، تعداد 59 هزار و ۷۷ پرونده 
قاچاق کالا و ارز به سازمان تعزیرات حکومتی وارد 
شده که از این تعداد پرونده، 5۷ هزار و 884 فقره 
پرونده مختومه شده و حاکی از رشد 98 درصدی 

رسیدگی به پرونده های این حوزه است.
وی ادامه داد: مبلغ محکومیت ریالی پرونده های 
قاچاق کالا و ارز هم در این مدت 8۲ هزار میلیارد 

ریال بوده است. 
پرونده ای برای رسیدگی به تخلفات لوازم 

خانگی به تعزیرات ارجاع نشده است
اصانلو در پاسخ به سوالی درباره دغدغه مقام معظم 
رهبری در خصوص بازار لوازم خانگی و شرکت های 
تولیدکننده لوازم خانگی و اینکه چه تعداد پرونده در 
این حوزه به سازمان تعزیرات حکومتی ارجاع شده 
است گفت:  در این زمینه تاکنون پرونده ای تشکیل 
نشده و باتوجه به محدودیت تعزیرات در نظارت، 

کشف و بازرسی ما امکان ورود به این موضوع را 
نداریم و فقط مرجع رسیدگی به پرونده هایی 
هستیم که از سوی نهادهای متولی به تعزیرات 

حکومتی ارجاع شود.
وی تصریح کرد: اگر تخلفات اعلام شود رسیدگی در 
شعب ویژه انجام می شود البته دو گزارش در حال 

رسیدگی است.
رئیس سازمان تعزیرات در پاسخ به سوالی در مورد 
قیمت های متفاوت برنج به عنوان یک کالای اساسی 
و نظارت بر بازار این کالا گفت: همانطور که تاکید 
داریم  اکنون وظیفه نظارت بر بازار و کشف تخلف 
از سازمان تعزیرات حکومتی سلب شده و مراجعی 
که اکنون وظیفه نظارت دارند وزارت صمت، وزارت 
جهاد کشاورزی و اتاق اصناف هستند و تعزیرات 
حکومتی فقط در حلقه آخر به تخلفاتی که از سوی 

نهادهای متولی گزارش شود رسیدگی می کند. 
طرح نظارت نوروزی بدون تعطیلی در چند 

شیفت کاری اجرا می شود
معاون وزیر دادگستری درباره طرح نظارت نوروزی 
امسال گفت: گشت های ویژه تعزیرات حکومتی در 
ایام نوروز سال 1401 از امروز آغاز می شود و تا 14 
فروردین در تمام نقاطی که اداره تعزیرات حکومتی 
وجود دارد برقرار است و در چند شیفت کاری بدون 

تعطیلی اجرا می شود.
وی ادامه داد: امسال تعامل بسیار خوبی با وزارت 
صمت، جهادکشاورزی و اتاق اصناف داریم و نقاط 
تمرکز ما در این گشت ها نیز مراکز عمده خرید کالا 
و خدمات، مراکز تولید موادغذایی، دفاتر فروش 

بلیت است. 

اصانلو افزود: اولویت ما امسال از ۲ ماه پیش، تمرکز 
بر احتکار و گران فروشی و نظارت بر واحدهای 

تولیدی است. 
تشکیل 32 هزار پرونده تخلفات بهداشت و 

درمان در ۶ ماه
رئیس سازمان تعزیرات حکومتی در پاسخ به 
سوالی درباره پرونده های مربوط به حوزه بهداشت 
و درمان گفت: در ۶ ماه اخیر، تعداد ۳۲ هزار پرونده 
در این زمینه به تعزیرات ارجاع شده و ۳1 هزار 
و 4۶۶ پرونده نیز مختومه شده است همچنین 
۷4۳ میلیارد ریال نیز ارزش محکومیت متخلفان 

بوده است.
اصانلو در پاسخ به سوالی درباره بازدارندگی جرایم 
گفت: این موضوع بر حسب قانون است به عنوان 
مثال مجازات عدم درج قیمت طبق قانون ،80 هزار 
تومان است. در زمان تصویب قانون نظام صنفی این 
دیدگاه حاکم بوده که تخلفات صنفی را متناسب با 
جرایم دیدند و اگر کسی مرتکب تخلف شود، فرصت 
واخواهی و تجدید نظر دارد و بر این اساس دادرسی 
زمان بر بوده که نتیجه آن این می شود که مجازات 

کافی نباشد.
وی ادامه داد: البته اکنون از 1۲ بهمن سال جاری، 
میزان جریمه عدم درج قیمت از 94 هزار تومان به  
۲۶0 هزار تومان افزایش یافته است که این میزان هم 

بازدارندگی کافی ندارد.
پس از نشست خبری، رئیس سازمان تعزیرات 
حکومتی به همراه معاونان و مدیران این سازمان با 
حضور بازرسان اصناف از چند فروشگاه زنجیره ای و 

واحد صنفی در قالب گشت مشترک بازدید کرد.

همه ســاله با نزدیک شــدن به ایام پایانی سال، 
موضوع افزایش مســتمری مددجویان کمیته 
امداد و بهزیستی به بحث داغ میان مجلس، دولت 
و نهادهای حمایتی تبدیل شده و در مقابل اقشار 
کم درآمد و محروم جامعه نیز چشم انتظار تصمیم 
نهایی و رای نمایندگان مردم در مجلس شورای 

اسلامی برای روشن شدن وضعیت هستند.
به گزارش خبرنگار اجتماعــی ایرنا، در این میان 
کمیته امداد امام خمینی )ره( به عنوان بزرگترین 
حامی اقشــار محروم و نیازمند کشور برای سال 
1401 پیشــنهاد افزایش حداقل 40 درصدی 
مستمری مددجویان را ارائه داده است، اما به نظر 
می رسد نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی 
با توجه به محدودیت های بودجه ای دولت، تاکنون 

به اجماع نهایی در این زمینه نرسیده اند.
اگرچه افزایش 40 درصدی مستمری خانواده های 
تحت حمایت کمیته امداد، همزمان با ارائه لایحه 
بودجه 1401 از سوی دولت به مجلس در نشست 
کمیسیون برنامه و بودجه به تصویب رسید، اما در 
بررسی های بعدی در کمیسیون تلفیق مجلس 
شورای اسلامی، اعتباری معادل ۳5 هزار میلیارد 

تومان برای مستمری مددجویان در سال 1401 
پیش بینی شده است.

مستمری مددجویان کمیته امداد چقدر 
افزایش می یابد؟

رقمی که به گفته سید مرتضی بختیاری رییس 
کمیته امداد امام خمینی )ره(، حداکثر افزایش ۲۲ 
درصدی را برای مستمری مددجویان در بر خواهد 
داشت و برآورد کننده توقعات این اقشار محروم و 
همچنین برطرف کننده مشکلات معیشت آنان در 

شرایط تورم اقتصادی نخواهد بود.
همین مساله سبب شــد تا رییس کمیته امداد 
در نشســت خبری که هفته گذشته برگزار شد، 
نسبت به مستمری مددجویان واکنش نشان دهد 
و خواستار افزایش آن متناسب با شرایط جامعه و 

نیازهای جامعه هدف شود.
وی در این باره گفت: ما پیشنهاداتی داشته ایم و 
منتظر هستیم تا بودجه در صحن علنی مجلس 
مطرح شود. تا آن جایی هم که کمیسیون تلفیق 
تصویب کرده ۲۲ درصد افزایش مستمری است 
اما از نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی 
می خواهیم که با توجه به تکانه های اقتصادی و 

تورم موجود در این بخش توجه بیشــتری انجام 
دهند.

پس از این اظهار نظر بود که سید محمد حسینی، 
معاون امور مجلس رییس جمهور به این سخنان 
واکنش نشان داده و در پاسخ به پرسش خبرنگاران 
ضمن موافقت ضمنی با رقم پیشنهادی کمیته 
امداد، گفــت: افزایش 40 درصدی مســتمری 
مددجویان به نظر نمایندگان مجلس شــورای 
اســلامی بســتگی دارد و با نظر مساعد مجلس 

مستمری مددجویان افزایش می یابد.
حســن همتی، نماینده مردم شاهین  دژ و تکاب 
در مجلس شــورای اســلامی نیز در این ارتباط 
گفت: با توجه به شرایط تحریم و مشکلات موجود 
در کشــور، دولــت دارای محدودیت های مالی  
است؛ با این حال هم دولت و هم مجلس خواستار 
افزایش مستمری و حمایت از مددجویان نهادهای 

حمایتی هستند.
وی تاکید کرد: کمیسیون تلفیق مجلس شورای 
اســلامی بودجه ۳5 هزار میلیــارد تومانی برای 
مستمری مددجویان در سال 1401 در نظر گرفته 
اما جزئیات افزایش ماهانه این عدد هنوز مشخص 

نشــده اســت، امیدواریم رقم نهایی مستمری 
مددجویان، انتظارات آنان را برآورده کند.

با توجه به اینکه بررســی بخش هزینه ای بودجه 
1401 در صحن علنی مجلس به پایان رســیده 
است و از امروز شنبه  )14 اسفند( بررسی بخش 
درآمدی در دســتور کار نمایندگان مجلس قرار 
خواهد گرفت، خانواده هــای نهادهای حمایتی 
منتظر تصمیم نمایندگان در خانه ملت هستند 
تا با افزایش متناسب مســتمری، زمینه کاهش 

مشکلات اقتصادی آنان مهیا شود.
کمیته امداد امام خمینی )ره( هم اکنون به ازای هر 
یک نفر مستمری بگیر تحت پوشش ماهیانه ۳50 
هزار تومان و خانوارهای پنج نفر به بالا یک میلیون 

و 100 هزار تومان پرداخت می کند.
در حال حاضر ۲ میلیــون و ۲50 هزار خانوار در 
قالب 5 میلیون نفر تحت پوشش این نهاد حمایتی 
هستند که از این تعداد یک میلیون و ۳00 هزار نفر 
را زنان سرپرست خانوار، یک میلیون سالمند، 80 
هزار بیمار صعب العلاج، ۷00 هزار دانش آموز، 50 
هزار دانشجو، حدود 150 هزار کودک یتیم و دیگر 

موارد خاص تشکیل می دهند.

آغاز طرح نظارت نوروزی تعزیرات

 متخلفان ۱۲۹ هزار میلیارد ریال جریمه شدند

مستمری مددجویان کمیته امداد چقدر افزایش می یابد؟

گزارش
ایرنا

رئیس بیمارستان فوق تخصصی ساسان:
بیمارستان مجازی جانبازان 
و ایثارگران بهار سال آینده 

راه اندازی می شود
- رئیس بیمارستان فوق تخصصی ساسان از راه اندازی بیمارستان مجازی 
جانبازان و ایثارگران در بهار سال آینده خبر داد که به صورت برخط به این 

افراد خدمات درمانی ارائه می دهد.
به گزارش خبرنگار حوزه بهداشــت و ســلامت ایرنا، علیرضا توکلی 
مهرجردی روز شنبه در نشست خبری افزود: این بیمارستان مجازی به 
صورت سامانه در قالب سایت بیمارستان ساسان و به صورت اپلیکیشن 
که قابلیت نصب بر روی موبایل دارد، در سه فاز تعریف شده و مراحل 

مقدماتی آن انجام شده است.
وی اظهارداشت: جانبازان و ایثارگران می توانند مشکلات درمانی و حتی 
آزمایش ها خود را از طریق این بیمارستان مجازی با پزشکان متخصص 

در جریان گذاشته و خدمات درمانی دریافت کنند.
توکلی با اشاره به اینکه بیمارستان ساسان از مراکز درمانی تحت پوشش 
بنیاد شهید و امور ایثارگران است، تصریح کرد: این بیمارستان دارای 
۲00 تخت خواب است و در ارزشــیابی های وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی درجه یک خصوصی را دریافت کرده و به صورت 

خودگران اداره می شود.
وی با اشاره به اینکه 8۷ درصد مراجعه ما را ایثارگران تشکیل می دهند، 
ادامه داد: خدمات درمانی به ایثارگران و جانبازان در این بیمارستان ارائه 
می شــود و هیچ هزینه ای نیز از آنها دریافت نشده و از طریق پوشش 

بیمه ای این عزیزان خدمات را دریافت می کنند.
به گفته توکلی، جانبازان شیمیایی دچار درگیری چشم، ریه و پوست 
هستند که درمان های اختصاصی لازم دارند. بر همین اساس، کلینیک 
تخصصی ریه بیمارستان ساسان برای کارهای درمانی فوق تخصصی 

استفاده می شود و همه خدمات ما در حد کشور آلمان است.
وی افزود: در گذشته جانبازان بســیاری برای درمان به آلمان اعزام 
می شدند، اکنون ارائه خدمات ما به این عزیزان در حد استانداردهای این 
کشور بوده و برای رصد بهتر جانبازان شیمیایی کلینیک ویژه تشکیل 

شده است.
رئیس بیمارستان ساسان به همه گیری بیماری کرونا اشاره کرد و افزود: 
از اسفند 98 تاکنون، ۳8 هزار مراجعه کننده مشکوک به کرونا به اورژانس 
بیمارستان داشتیم و از چهار هزار و 409 نفر بیمار کرونایی بستری شده، 

480 نفر فوت کردند.
وی از ساخت بیمارستان ۲05 تختخوابی برای حوزه ایثارگری در سال 
آینده خبر داد و گفت: این بیمارستان همجوار مرکز درمانی ساسان 
با همکاری بنیاد شهید و امور ایثارگران سال آینده احداث می شود و 
خدمات درمانی نازایی، جراحی اعصاب پیشرفته و درمان اختصاصی 

جانبازان از جمله سلول درمانی ارائه خواهد شد

معاون فنی مهندسی پلیس راهور اعلام کرد: برابر 
قانون، کارخانجات خودروسازی مکلفند قبل از 
آنکه وسیله نقلیه را به بازار عرضه نمایند آن را 
شماره گذاری کنند و تحت هیچ شرایطی خودرو از کارخانه 

نباید بدون پلاک خارج شود.
به گزارش روز شنبه ایرنا از پلیس راهور، سرهنگ محمدعلی زارع 
با اعلام این خبر اظهارداشت: اگر سازندگان خودرو ساز مقررات 
را رعایت نکنند و بدون پلاک اقدام به خارج نمودن خودرو از 
کارخانه نمایند، همکاران ما در سراسر کشور در صورت مشاهده 

نسبت به اعمال قانون و توقیف خودرو اقدام می کنند.
وی افزود: بر اساس این قانون سازوکاری در کارخانجات 
خودروساز پیش بینی شده است، بدین نحو که در هر یک 
از کارخانجات واحدی از شماره گذاری پلیس راهور مستقر 
هستند و به محض آنکه اطلاعات مالکین از طرف کارخانه به 
شماره گذاری ارسال می شود در سامانه ثبت و پلاک برای فرد 
اختصاص می یابد و در نهایت پلاک برابر دستورالعمل بر روی 
خودرو نصب و از کارخانه خارج می شود و زمانی که خودرو 

تحویل مالک می شود باید با پلاک باشد.
وی در خصوص استفاده از پلاک موقت و نصب آن روی خودروها 
بیان داشت. پلاک موقت کاربرد خاصی دارد. به عبارتی دیگر، 
کارخانجات خودروساز می بایست در خط تولید این خودروها 
را در جایی مستقر و پس از احراز اصالت آنها، نسبت به شماره 
گذاری اقدام کنند. به همین دلیل کمبود فضای تولید در 
کارخانجات پلاک موقت طراحی شده است تا بتوانند خودروساز 
خودرو  را از نقطه A )خط تولید( به نقطه B )مقصد نصب پلاک( 

اقدام نمایند.
سرهنگ زارع با تاکید بر اینکه در حال حاضر زیرساخت برای 
تولید پلاک مهیا و پلاک ها در انبار موجود است و هیچ مشکلی 
نداریم، افزود: در هر صورت این یک تکلیف قانونی است و حتی 
در کمیته خودرویی به منظور کاهش التهاب بازار، خودروسازان 
متعهد شدند تحت هیچ شرایطی خودرو بدون پلاک را خارج 
نکنند.  معاون فنی و مهندسی پلیس راهور افزود: از هموطنان 
تقاضا داریم، از دریافت خودرو بدون پلاک اکیداً خودداری 

نمایند.

معاون بیمه و خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت 
ایران گفت: برای پوشش بیمه ای داروهایی که به 
تازگی افزایش قیمت داشته اند باید منابع جدید به 

سازمان های بیمه گر اختصاص پیدا کند.
 مهدی رضایی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار حوزه بهداشت و 
سلامت ایرنا افزود: منابع اعتباری سازمان بیمه گر در ابتدای هر سال 
مشخص شده و ثابت است، به عبارت دیگر منابع سازمان های بیمه گر 
به شکلی نیست که در طول سال بتواند متناسب با تورم افزایش پیدا 
کند؛ ضمن اینکه حق بیمه هر ساله تعیین شده و متناسب با میزان 

تورم، نرخ حق بیمه تغییر نمی کند.
وی اظهار داشت: باید هزینه ها پیش بینی و طبق قانون هر ساله 
سهم سازمان های بیمه گر در هر بخش مشخص شود؛ در بخش 
دارو، سازمان های بیمه گر طبق مصوبه هیات دولت متعهد بودند 
که 15درصد افزایش قیمت دارو و بار مالی دارویی را متعهد شوند، 
خوشبختانه این تعهد توسط سازمان بیمه سلامت انجام شده و حتی 
بیش از ۲ برابرآن اعمال شده است. رضایی تاکید کرد: سِیر افزایش 
قیمت دارو توسط کمیسیون قیمت گذاری در سازمان غذا و دارو، 
همچنان رو به تزاید بوده است؛ به طوری که قیمت بیش از 5۳۶ قلم 
دارو در سال جاری افزایش پیدا کرده است.  معاون بیمه و خدمات 
سلامت سازمان بیمه سلامت ایران تصریح کرد: حدود 450 قلم از 
5۳۶ قلم دارویی تحت پوشش بیمه سلامت قرار گرفت و تاکید شده 
است، تا زمانی که منابع جدیدی برای سازمان های بیمه گر تعریف 
نشده امکان پوشش بیمه ای داروی جدید فراهم نیست، اما در نهایت 
پس از پیگیری ها در جلسه ای با حضور وزیر بهداشت مقرر شد که 
سازمان های بیمه گر، عضو کمیسیون قیمت گذاری دارو شوند، 
ضمن اینکه صرفا دارویی افزایش قیمت پیدا کند که سازمان های 

بیمه گرمتعهد به پوشش بیمه ای آنها شود.
به گفته وی، همچنین برای افزایش قیمت دارو منابع اعتباری در 
نظر گرفته شود؛ لذا با این تصمیمات موضوع اختلافی میان سازمان 
غذا و دارو و سازمان های بیمه گر در بحث قیمت گذاری دارو حل 

خواهد شد.

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار 
شــهرداری تهران با تأکید بــر تلاش این 

سازمان برای حذف دلالان و تأمین
 مســتقیم کالاها از تولیدکنندگان گفت: 
اقلام ضروری شب عید با کیفیت و قیمت 
مناســب در میادین میوه و تره بار عرضه 
خواهد شــد و برای تأمین کالاهــا نیز با 

مشکلی مواجه نیستیم.
به گزارش ایسنا، ایوب فصاحت در حاشیه 

بازدید شــهردار تهران از بازار میوه و تره بار جلال آل احمد در جمع خبرنگاران در 
خصوص عرضه اقلام مورد نیاز شــهروندان برای نوروز گفــت: تلاش خواهیم کرد 
محصولات خود را از کانال های مختلف تولید در کشــور تأمیــن کنیم تا بتوانیم با 
عرضه محصولات باکیفیت و با قیمت مناسب رضایتمندی شهروندان را جلب کنیم. 
در این زمینه وزارت جهاد کشاورزی قول داده که کالاهای مورد نیاز و پرمصرف را 
تأمین کند تا بتوانیم در زمان مناسب این اقلام را در اختیار شهروندان قرار دهیم و 

ان شاءالله در این حوزه مشکلی نخواهیم داشت.
وی در خصوص توزیع گوشت قرمز در میادین میوه و تره بار نیز گفت: در این حوزه 
با برخی از کمبودها روبرو بودیم. با هماهنگی وزارت جهاد کشاورزی در حال حاضر 
توزیع گوشــت قرمز در میادین میوه و تره بار به نحو مطلوبی در حال انجام اســت. 
در ارتباط با برنج ایرانی و خارجی نیز در هفته گذشــته مشکلاتی وجود داشت که 
خوشبختانه از روز گذشته با پیگیری هایی که انجام دادیم برنج با قیمت مناسب در 

میادین میوه و تره بار شهرداری تهران عرضه شد.

رئیس مرکز شــماره گــذاری پلیس 
راهور گفت: در راســتای تســهیل و 
تسریع در ارائه خدمات شماره گذاری 
بــه متقاضیان و جلوگیــری از ایجاد 
ازدحــام و تراکــم کاری در روزهای 
پایانی سال، ساعت کار در واحدهای 
شماره گذاری و مراکز تعویض پلاک 

استان ها افزایش یافت.
به گزارش روز شــنبه ایرنــا از پلیس 

راهور، سرهنگ علی محمدی در تشریح این خبر اظهار داشت: با توجه به افزایش 
مراجعات مردمی در اسفند ماه به مراکز شماره گذاری و تعویض پلاک و همچنین 
دفاتر خدمات خودرویی سراسر کشور، در راستای تسهیل و تسریح در ارائه خدمات 
شماره گذاری به متقاضیان و جلوگیری از ایجاد ازدحام و تراکم کاری در روزهای 
پایانی سال، ساعت کار در واحدهای شماره گذاری، مراکز تعویض پلاک استان ها، 
واحد شماره گذاری مستقر در کارخانجات و دفاتر خدمات خودرویی سراسر کشور 
در مرحله اول از تاریخ 14 اسفند تا 18 اسفندماه 1400 تا ساعت 1۶ افزایش یافت.
وی افزود: مرحلــه دوم افزایــش ســاعت کاری از تاریــخ ۲1/1۲/1400 الی 

۲8/1۲/1400 تا ساعت 1۷ است.
وی افزود: افزایش ساعت کار صرفاً از روز شنبه الی چهارشنبه و روزهای پنجشنبه 
مشمول افزایش ســاعت کار نخواهد بود. لیکن روزهای پنجشنبه پس از بسته 
شدن درب ها در ساعت 1۲ به تمامی مراجعین در مراکز شماره گذاری خدمات 

ارائه می شود.

مدیرکل محیط زیست و توســعه پایدار 
شهرداری تهران همزمان با خانه تکانی به 
مناسبت فرارسیدن سال نو به چهار نکته 

محیط زیستی اشاره کرد.
به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل محیط 
زیست شــهرداری تهران، یادداشت شینا 
انصــاری بــرای اینکه خانــه تکانی های 
ما سازگارتر و همســوتر با محیط زیست 
باشد،بدین شرح است: »مراقب مصرف آب 
باشیم. ما در کشوری زندگی می کنیم که با 

مشکل کم آبی و کم بارشی مواجه هستیم. گفته می شود در هفته های پایانی سال، مصرف 
آب در شهرهای بزرگ افزایش 10 تا ۲0 درصدی دارد. از کارهای غیر محیط زیستی در این 

روزها، شست و شوی  فرش ها در منازل با »آب شرب« است.
اجتناب از تولید پسماند، اولین اصل درمدیریت پسماند است یعنی برای خریدهای آخر 
سال برنامه داشته باشیم و آگاهانه و متناسب با نیازمان خرید کنیم. مورد دیگر در مدیریت 
پسماند، تفکیک پســماندها در مبدا و توجه به جداسازی پسماندهای خطرناک نظیر 

باطری ها، داروهای تاریخ گذشته، لامپ های فلورسنت شکسته و... است.
بازاستفاده در دورریزهای سالانه موضوع مهم دیگر است. هنگام خانه تکانی اگر وسایلی داریم 
که امکان تعمیر، تغییر کاربرد و استفاده مجدد است، آن ها را تعمیر و مجددا استفاده کنیم. 
با این کار به کاهش تولید پسماند کمک کرده ایم. در بسیاری از موارد تنها با یک تعمیر یا 
بهینه سازی ساده می توان بسیاری از لوازمی که داریم را دوباره به چرخه مصرف برگردانیم.

از شــوینده ها در حد متعارف و منطقی استفاده کنیم. اول برای ســلامتی خودمان و 
خانواده هایمان این موضوع را جدی بگیریم. مصرف بیش از اندازه شوینده های شیمیایی 
به خصوص در فضای بسته می تواند باعث آسیب به ریه ها و حساسیت های پوستی و تنفسی 

شود.

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار:
عرضه محصولات ضروری شب عید با قیمت 

مناسب در میادین میوه وتره بار

رئیس مرکز شماره گذاری پلیس راهور خبرداد:
افزایش ساعات کار مراکز شماره گذاری و 

تعویض پلاک در اسفندماه
چگونه خانه تکانی سبز داشته باشیم؟

معاون فنی مهندسی پلیس راهور:
خروج و تردد خودرو بدون پلاک 

از کارخانه ممنوع است

معاون بیمه و خدمات سامت 
سازمان بیمه سامت ایران:

سازمان های بیمه گر برای 
پوشش افزایش قیمت دارو 

نیازمند منابع جدید هستند

خبر

خبر

خبر

سنا
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س
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1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال چهارم | شماره پیاپی 1189
5یکشنبه  15  اسفندماه1400 کاغذ فرهنگ و هنر
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ارسلان کامکار از اثر جدید خود با عنوان »اپرای 
رابعه« که بر اســاس زندگی رابعه بنت کعب، 
ساخته شده است، خبر داد و گفت: این اثر در 
پنج پرده عشــق تراژیک رابعه بلخی را روایت 
می کند؛موسیقی این اپرا را طی دو سال  ساختم 
که ترکیبی از موسیقی کلاســیک و نواهای 

موسیقی ایرانی است. 
 به گــزارش ایرنا ارســلان کامــکار نوازنده و 
آهنگساز درباره اثر جدید خود گفت: متاسفانه 
در موقعیتی قرار داریم که غم نان مردم از یک 
طرف و از طرف دیگر حمله روسیه به اوکراین 
و ترس از شروع جنگ تمام عیار جهانی وجود 
دارد و شاید حرف زدن درباره هنر سخت باشد 
ولی به هر حال چون هنر نباید در هر شرایطی 
متوقف شــود باید این راه را ادامه دهیم. اپرای 
رابعه بر اساس نمایشــنامه منظوم رابعه رباب 
عشق نوشته مسعود یحیوی ساخته شده است 
که این اثر نگاهی به زندگی شگفت رابعه بلخی 

شاعر قرن چهارم هجری است. 
این هنرمنــد افــزود: او هم دوره بــا رودکی 
می زیســته و پدر و برادرش فرمانروایان بلخ و 
سیستان و قندهار، پاره ای از ایران آن روزگار 
بودند. عطار نیشابوری داستان عشق ناکام رابعه 
را در منظومه الهی نامه آورده و ابوسعید ابوالخیر 
و عبدالرحمن جامی، رابعه را شاعری عارف و 

صوفی دانسته اند. 
او ادامه داد: اگر چه از رابعه اشــعار کمی به جا 
مانده و باقی توسط برادرش یا همچون بسیاری 
از آثار رودکی در گذر زمان نابود شده اما او را مادر 
شعر پارسی خوانده اند و عشق پرشور او به افسانه 
تبدیل شده است. رابعه بنت کعب، نذر داشت تا 
با پای پیاده به کعبه برسد و رسیده بود. حسادت 
و بی کمالی برادرش سبب شد نه تنها به حریم 
عشق او حمله کرد بلکه جانش را نیز گرفت و 
فاجعه بارترین اتفاق این بود که برادرش تمامی 
اشعارش را ســوزاند و از بین برد و ما این روزها 

فقط چند غزل و قصیده از رابعه داریم. 

ابراز نگرانی یونسکو 
از وضعیت اماکن 
تاریخی اوکراین

سازمان یونســکو درباره آسیب وارده به 
اماکــن تاریخی اوکرایــن در جنگ ابراز 
نگرانی کرد و در صدد برگزاری جلسه در 

این باره برآمد.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا از مجله 
آرت نیوز، ســازمان آموزشــی، علمی و 
فرهنگی ســازمان ملل متحد )یونسکو( 
اعلام کرد با تشدید درگیری ها در اوکراین 
نسبت به تهدیداتی که بر اماکن تاریخی 
این کشور ســایه انداخته ، شدیدا نگران 

است.
ایــن نهــاد بیــن المللــی همچنین از 
تلاش های خود برای دیدار با مســئولان 
موزه های اوکراین برای گفت وگو درباره 
حفاظت از دارایی های فرهنگی در خلال 
درگیری ها خبر داد و گفــت برنامه دارد 
روز 15 مارس )۲4 اسفند( برای بررسی 
تاثیر آســیب وارده به این اماکن جلسه  

برگزار کند.
در پی حملاتی که در میدان های تاریخی 
در خارکف و چرنیهیف صورت گرفته و و 
حملات موشکی به یک موزه تاریخ بومی 
در ایوانکف، نگرانی هــای جهانی درباره 
تخریب موسسات هنری و ساختمان های 

عمومی تشدید شده است.
مجتمع های تاریخی در لویو و کلیســای 
جامع ســنت ســوفیا در کی یف که در 
نزدیکــی ســاختمان هایی کــه هدف 
نیروهای روسیه قرار گرفتند، واقع شده 
است از جمله اماکن تاریخی هستند که 
کارشناســان خواســتار حفاظت ویژه از 

آن ها هستند. 
یونسکو و صندوق جهانی بناهای تاریخی 
که وضعیت اماکــن تاریخــی و میراث 
فرهنگی جهان را پیگیری می کند، هر دو 
در این باره به کنوانسیون سال 1954 لاهه 
برای حفاظت از دارایی های فرهنگی در 
زمان جنگ استناد کرده اند که به موجب 
آن باید دارایی های فرهنگی را از حملات 
نظامــی حفاظت کرد. اوکرایــن میزبان 
هفت مکان تاریخی ثبت شده در فهرست 

میراث جهانی یونسکو است.
 Bénédicte de( بندیکت دو مونتلار
Montlaur( مدیرعامل صندوق جهانی 
بناهای تاریخی با انتشار یک بیانیه اعلام 
کرد: آســیب به موزه ها، اماکن تاریخی 
و میــراث فرهنگی چیزی ورای آســیب 

فیزیکی است.
وی بــه پاکســازی قومی ســال ۲014 
در شــمال عراق کــه مانع از بازگشــت 
پناهجویان شده است، به عنوان نمونه ای 
از پیامدهــای بلند مــدت تخریب اموال 
فرهنگی اشــاره کرد و گفــت: عوارض 
روانشــناختی ناشــی از این اتفاق حتی 
پس از پایان جنگ نیز روی جوامع باقی 

می ماند.

نخستین جشنواره ملی موسیقی »نوای مهر« با اجرای گروه های 
کر در تالار رودکی فعالیت خود را به طور رسمی آغاز کرد. به 
گزارش ایرنا از ستاد خبری نخستین جشنواره ملی موسیقی 
»نوای مهر«، تالار رودکی عصر روز گذشته میزبان گروه های کر 
بود که در حضور هیئت داوران این بخش یعنی نادر مشایخی، 

شهلا میلانی و شهروز حقی با یکدیگر رقابت کردند.
اجرای اول بر عهده گروه کر »شقایق« از شهر کرد و به رهبری 
رضا کریمیان بود. این گروه که فعالیت رسمی خود را از سال 
1۳۷4 آغاز کرده است، برای اجرایش قطعه »جوردا )مثل 
مادر(« را انتخاب کرد. اعضای گروه برای این اجرا ۳0 نفر 
فرهنگیان مرد و زن از استان چهارمحال و بختیاری بودند 
که بیش از 80 درصد آنها حداقل ۶ سال سابقه حضور مستمر 
در این گروه را دارند.  اما اجرای دوم به گروه کرال »پارسه« 
اختصاص داشت. این گروه که از شهر شیراز میهمان این رویداد 
هنری بودند به رهبری طیب فقیه اجرایشان را روی صحنه 
بردند. این گروه که از سال 1۳9۳ فعالیت خود را آغاز کرده 
است، قطعه »از خون جوانان وطن« که برای گروه کر تنظیم 
شده بود را برای اجرایش انتخاب کرد. گروه کر پارسه، تاکنون 
اجراهایی را در اسپانیا، آلمان، سریلانکا و روسیه روی صحنه 
برده و این در حالی است که این گروه ترویج فرهنگ و هنر ایران 

در بخش محلی و ملی را از اهداف خود می داند.
سومین اجرای روز اول جشنواره نیز به گروه کرال »طنین« 
از خراسان اختصاص داشت. این گروه که با رهبری احسان 
صادقیان اجرایش را روی صحنه برد، قطعات »الله بارون« و 
»وطن« را برای اجرایشان انتخاب کرده بودند. این گروه نیز 
اجراهای متعددی در ایران و خارج از کشور را در کارنامه کاری 

خود ثبت کرده است.
نخستین جشنواره ملی موسیقی »نوای مهر« امروز نیز در 
بخش »تک آهنگ« و »سرود دانش آموزی« اجراهای خود را 

از سر می گیرد.

طنین آواز گروه های کر در نخستین 
روز جشنواره موسیقی »نوای مهر«

اپرای جدید  ارسلان 
کامکار درباره یک 

عشق تراژیک

دو خواننده موسیقی پاپ به دعوت اکسپو ۲0۲0 در دبی، سوم و هفتم 
فروردین 1401 در این فستیوال روی صحنه می روند. به گزارش ایسنا، 
میلاد ماهان راد، مدیرعامل شرکت لیما درباره این برنامه گفت: پس از 
دریافت دعوت نامه ویژه اکسپو، پیگیری هایی صورت دادیم و پس از اعلام 
شرایط اجرای رضا صادقی و علی یاسینی در اکسپو، اعلام کردند که برنامه 
رضا صادقی و علی یاسینی برای استیج اصلی اکسپو در نظر گرفته شده 
است.  رضا صادقی عنوان »عشق و صلح« را برای کنسرت خود در این 

اکسپو دبی ۲0۲0 برگزیده است. 
کنسرت رضا صادقی در تاریخ ۳ فروردین و کنسرت علی یاسینی 
۷ فروردین با ارکستر کامل در سالن اصلی اکسپو ۲0۲0 دبی برگزار 

خواهد شد. 

رضا صادقی و علی یاسینی در اکسپو 
دبی روی صحنه می روند

کتاب »ارج نامه انسان« که به تازگی منتشر شده، با ارائه 
گزارشی تحلیلی از باورهای امام موسی صدر، مخاطبان 
را با بایسته ها و شایسته های روابط اجتماعی انسان ها 

با یکدیگر و گونه های متفاوت برادری آشنا می کند.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، امام موسی صدر 
یکی از آگاهانی است که روابط انسان  ها و بایسته  های 
آن، دلمشغولی اش بوده و در این زمینه اندیشه کرده 
و به بیان تأملات خود در این زمینه، پرداخته است. 
ایشان در راستای تبیین بایسته  ها و شایسته  های 
روابط اجتماعی انسان  ها با یکدیگر، از واژه برادری 
بهره  برده و به گونه  های متفاوت برادری مانند برادری 
انسانی، برادری خداباوران، برادری اسلامی و برادری 

ملی اشاره می  کند.
این کتاب، بخش قابل توجهی از گفتارهای امام موسی 
صدر، یکی از بزرگ ترین روحانیان شیعی و سیاستمدار 
ایرانی لبنانی، درباره رابطه انسان  ها با یکدیگر و بایسته 
 های آن را شامل می شود. تقریب مذاهب بلکه حتی 
تقریب ادیان از دغدغه  های این رهبر بزرگ است که 

در این کتاب مورد تبیین قرارگرفته است.
این کتاب که به همت محمدحسین صادق زاده تدوین 
شده است، طرحی برای رشد و تعالی روابط انسانی بیان 
می کند. در این اثر از برادری انسانی، برادری خداباوران، 
برادری مسلمانان و برادری ملی می خوانیم و راه 

رسیدن به وحدت را پیدا می کنیم.
سیدموسی صدر 14 خرداد 1۳0۷ در قم متولد شد. او 
روحانی عالم و مجتهد شیعه و مؤسس مجلس اعلای 
شیعیان لبنان بود. او از رهبران مذهبی و سیاسی لبنان 
نیز به شمار می رفت. صدر که در میان برخی شیعیان 
به امام موسی صدر معروف است، یکی از برجسته ترین 
گزینه های مطرح احتمالی برای جانشینی امام خمینی 
پس از درگذشتش بود. او در 9 شهریور 1۳5۷، طی 
سفری رسمی به لیبی به دعوت معمر قذافی، ربوده 
شد. به نظر می رسد که او به دست قذافی به قتل رسیده 
باشد اما خانواده او هرگز این موضوع را نپذیرفتند و 

دست از پیگیری قضایی و قانونی برنداشتند. 
ایشان معتقد است با خدمت به خلق خدا، در حقیقت 
به خدا خدمت می کنیم. به همین علت امام موسی 
صدر باور دارد کمال انسانیت از خدمت به انسان 

تحقق می یابد.
امام موسی صدر بر پایه همین اندیشه بود که در لبنان، 
جشن ملی محرومان را تاسیس کرد. ایشان همچنین 

با توجه به وجود جمعیت مسیحی و مسلمان در کشور 
لبنان، تشکیل دولت مستقل اسلامی در لبنان را، 
بدون آنکه مسیحیان به حقانیت اسلام پی برده باشند، 

موجب تجزیه لبنان می دانست.
برادری انسانی

در خصوص ارتباط افراد با ادیان مختلف، استدلال 
برآمده از اسلام و نص قرآن اینگونه بیان می دارد که 
دعوت همه ی انبیا در قرآن از یک ریشه واحد است. 
دعوت همه ی آن ها اسلام نامیده شده، زیرا دعوت شان 
تسلیم خداوند بودن است. بنابراین ادیان همگی یک 
ریشه دارند، همگی از آن خداوند هستند و برای خدمت 
به انسان ها آمده اند و بر این اساس همگی برابرند. پس 
چنین شرایطی ایجاب می کند، با افراد ادیان مختلف 
به نیکویی صحبت کرد و بر اساس ریشه ی مشترک، با 
آنان تعامل داشت. خداوند، واحد است و نزد این خدای 
واحد، انسان ها با یکدیگر تفاوتی ندارند. مگر به واسطه 

عمل و علم و تقوا. برابری، عامل برادری است.
برادری خداباوران

گذشته از برادری انسانی افراد با یکدیگر، که از پی 
برابری افرادی با هم بدست می آید، به دلیل شرایط 
زیستی لبنان، که در آن مسلمانان و مسیحیان با 
هم زیست می کردند، امام موسی صدر از برادری 
خداباوران و هم زیستی آنان با یکدیگر دفاع نموده و آن 
را معیاری برای روابط افراد با یکدیگر در آن جامعه در 
نظر گرفته است. همانطور که در بحث قبلی هم گفته 

شده همه ی انسان ها از خالقی برابر، آفریده شده اند.
خداباوری اسلامی

تفرقه هایی که در طول تاریخ میان مسلمانان رخ داده، 
موجب تذکر و یادآوری ضرورت اتحاد و هم بستگی آنان 
با یکدیگر شده تا از خطراتی که در قرآن به آن اشاره 
شده دوری کنند. خطراتی که اصل قرآن و اسلام را 
هدف قرار داده و آن ها را تهدید می کند؛ خطر مشرکان 
و یهودیان. امام موسی صدر بخش مهمی از اختلاف 
مسلمانان با یکدیگر را ناشی از سیاست حکومت ها 
می داند که در طول تاریخ سعی در دامن زدن اختلافات 
میان مسلمانان داشتند. ایشان در راه تلاش برای 
برادری مسلمانان با یکدیگر و دوری از تفرقه این نکته 
را یادآور می شود که هدف همه مسلمانان باید مبارزه با 

ظلم و دفاع از مظلوم، در نگاهی جهانی باشد.
امام در صدد بود، جهت تحکیم روابط انسانی 

مسلمانان، آن ها را اقناع کند که تفاوت های مذاهب 
را بپذیرند، با یکدیگر تعامل کنند، و تفاوت ها را راهی 
بدانند برای اجتهاد و تامل و تفکر. و در اختلاف با هم 
زیاده روی نکنند، از سب یکدیگر بپرهیزند و به جای 
مجادله کلامی، به تعیین هدف بپردازند و از طریق 
تلاش برای دست یابی به اهدف، راه اعتماد به یکدیگر 

را بیابند.
موسی صدر در راه تلاش در به انجام رساندن وحدت 
میان مسلمانان، با شناسایی تفاوت های میان شیعه و 
سنی که در ولایت و منابع شرع، خلاصه می شَد، دو 
پیشنهاد می دهد: وحدت فقهی میان مسلمانان و 
تلاش همگانی برای رسیدن به اهداف مشترک. امام 
موسی صدر، در عین اینکه شیعه را مذهبی پیشرو 
می داند که در صدد طبقه بندی افراد نیست، برای 
وحدت و حفظ برادری، بر یکپارچگی مناسک و شعائر 
مسلمانان را نیز تاکید می نمود. هم چنین در بخش های 
مختلف کتاب از تجربیات مختلف امام موسی صدر از 
تعامل با اهل تسنن و دفاع از شیعیان و ضرورت اتحاد 

در برابر یهودیان، گفته شده است.
خداباوری ملی

و  دین  تفکری که  مقابل  در  امام موسی صدر 
وطن پرستی را در تقابل با هم می دید ایستاد و آن ها را 
مکمل یکدیگر و هر دو را در خدمت انسان می دانست. 
ایشان با توجه به وضعیت هم زیستی مسیحیان و 

مسلمانان در لبنان با یکدیگر، از وحدت ملی برای دفاع 
از میهن و دفع خطر شمن خارجی استفاده می کرد. 
البته این وحدت ملی، به معنای فرقه گرایی نبوده و 
ایشان فرقه گرایی را به معنای پذیرش سکولاریسم 
می دانست. چهار معنای فرقه گرایی؛ سیاسی، ادای 
تکلیف، فرقه گرایی مثبت و فرقه گرایی منفی می باشد.
آنچه موجب تفرقه می شود، فرقه گرایی منفی است. 
زمانی که فرقه ای فقط به فکر اعتلای خود باشد و 
کشمکش میان فرقه های مختلف رخ دهد، فرقه گرایی 
منفی رخ می دهد. نقش نظام سیاسی در اینجا ظاهر 
می شود که بتواند فراتر از فرقه ها عمل کرده و شرایط 
رقابت را میان شان ایجاد کند و نه کشمکش. در این 
صورت، وجود فرقه های مختلف در جامعه موجب 

رشد، تعامل، دادوستد و انتقال تجربیات خواهد شد.
تلاش ایشان در ایجاد لبنانی واحد، و جلوگیری از 
تجزیه  لبنان، در این کتاب بسیار به چشم می خورد. 
آنچه بر اساس پاورقی های کتاب ارج نامه  انسان به 
نظر می رسد این است که مرجع این اثر، کتاب گام 
به گام با امام بوده و بر اساس آن، این تحلیل ها صورت 

گرفته است.
انتشارات بین الملل در شماره تازه ترین کارهای خود، 
کتاب ارج نامه انسان را به کوشش محمد صادق حسین 
زاده در 1۶0 صفحه با شمارگان دو هزار نسخه منتشر 

کرده است .

تعالی روابط انسانی در اندیشه های 
امام موسی صدر با »ارج نامه انسان«

سنا
: ای

س
عک

برخی از سـنگ قبرهای تاریخی گورستان 
امامزاده عبـدالله ری در ادامه سـاماندهی و 

هم سـطح کردن قبور تخریب شـده اند.
به گزارش ایسـنا، احمد محیط طباطبایی، 
 پژوهشـگر تاریـخ و رییـس کمیتـه ملـی 
موزه هـا در ایـران )ایکـوم( بـه تازگـی از 
اجـرای دوبـاره طـرح هم سـطح سـازی 
قبور در بخش تاریخی قبرسـتان امـام زاده 
عبدالله ری و همچنین تخریب بخش هایی 
از آن خبـر داده کـه بـه گفتـه سـیدعلی 
شـهیدی ـ جسـت وجوگر نام هـا و اماکـن 
ناشناخته و فراموش شـده در گورستان ها ـ 
برخی از سـنگ قبرهای تاریخی در جریان 
این ساماندهی و هم سـطح سازی شکسته 
و تخریب شـده اند. ایـن اتفاقی اسـت که از 
سـال 1۳9۶ در هـر نوبـت سـاماندهی این 
قبرسـتان تکرار شـده و بر اثر آن بسـیاری 
از سـنگ قبرهـا و بخش هـای تاریخی این 
گورسـتان از بین رفته اسـت. ایـن درحالی 
اسـت کـه پیش تـر متولیان ایـن امامـزاده 
و همچنین مسـؤولان شـهرری قـول داده 

بودند سـنگ قبرهـا را حفـظ کنند.
محیط طباطبایی پـس از بازدیـدی که در 
روز تعطیـل تقویـم، یعنی دهم اسـفندماه 
از ایـن گورسـتان تاریخـی داشـته دربـاره 
آخرین وضعیت آن، توضیح داد: متاسـفانه 
شـاهد سـامان دهی جدیدی در یکی دیگر 
از بخش هـای قدیمـی ایـن گورسـتان 
هسـتیم، از دُرِ دکتـر شـهیدی و بخشـی 
کـه بـه حیـاط "تیوفوسـی ها" معـروف 
اسـت و بـه دهـه ۲0 )1۳۲0 خورشـیدی( 
مربوط می شـود. قبرهای متفاوتـی از افراد 
و قشـرهای مختلـف اجتماعـی در جـوار 
امامـزاده عبـدالله قـرار گرفتـه اسـت. در 
این جـا شـخصیت های سیاسـی همچون 
یـدالله سـحابی و ادیبـان و شـاعران و 
نویسـندگانی چـون وحیـد دسـتگردی و 
یا خانـم تـوران میرهادی مدفون هسـتند.

سـنگ قبرهـای قدیمـی که بـر اثـر عوامل 
طبیعی فرسوده و شـکننده شـده اند که در 
جریـان کف سـازی و سـنگ فرش از جـای 
خـود برداشـته شـده و این گونـه تخریـب 

شـده اند
او بـا یـادآوری این کـه فضـای سـنتی 
گورسـتان ایرانـی معـرف فرهنـگ مـا 
اسـت، ادامـه داد: متاسـفانه از چندسـال 
پیـش سـامان دهی این گورسـتان شـروع 
شـده کـه البتـه قبرهـای آن حفظ شـده 
بـود. حـالا سـامان دهی جدیـدی را در 
بخـش معـروف بـه دکتـر شـهیدی و یـا 
شـماره 5 شاهد هسـتیم که سـنگ قبرها 
را برداشـته اند و رفتـار تاریخـی را بـه هـم 

زده انـد. در همیـن محـدوده )کـه درحال 
هم سطح سـازی اسـت( راهرویـی بـوده 
کـه مقابـل آن قبرهـای سـال 1۳45 قرار 
داشـته اسـت، دیواری بـوده که برداشـته 
شـده، قبرها برداشـته شـده و مجموعه ای 
که متعلق به اپیدمی "تیفـوس و تیفوئید" 
)حصبـه( از دوره جنـگ جهانـی دوم بود و 
آرامگاه هایـی از متوفیـان آن دوره تاریخی 
بود که تخریب شـده و همه با سـنگ سیاه 

یک دسـت شـده اسـت.
این پژوهشـگر تاریخـی گفـت: بارها گفته 
شـده یکسان سـازی قبرسـتان مثـل هـر 
یکسان سـازی دیگـری مغایـر بـا تنـوع 
فرهنگ و هویت ایرانِ شـیعی اسـت و باید 
هر کسـی بتوانـد به هـر شـکل، مُعـرف و 

بیانگـر خانـدان خود باشـد.
مرحله جدیدی از کف سازی و 

سنگ فرش کردن قبرستان تاریخی 
امامزاده عبدالله ری

امامـزاده عبـدالله در شـهرری کـه مدفـن 
مشـاهیر علمی، ادبی، سیاسی و اجتماعی 
از دوره قاجـار و پهلوی اسـت و حتی گمان 
مـی رود بقعـه داخـل آن بـه دوره صفـوی 
تعلق داشـته باشـد، اردیبهشـت ماه سـال 
1۳۷8 در فهرسـت آثـار ملـی ثبـت شـد. 
بـا ایـن وجـود، در سـال 1۳9۶ طرحـی 
منسوب به »سـاماندهی و هم سطح سازی 
قبرسـتان« بـدون اسـتعلام از میـراث 
فرهنگـی تهـران آغـاز شـد کـه در جریان 

آن بخش هـای تاریخـی و برخـی سـنگ 
قبرهـای صدسـاله تخریب و حتـی حذف 
شـدند و با بازسـازی شـمایل دیگری پیدا 
کردند که واکنش های معترضانه بسـیاری 
از پژوهشـگران، مورخان و فعـالان میراث 
فرهنگـی را برانگیخـت. اوقـاف آن زمـان 
در پاسـخ بـه آن واکنش هـا گفته کـه »به 
هیـچ قبـر و مقبـره ای در امامـزاده عبدالله 
جسـارت نشـده و این تعمیرات و مرمت ها 
بـرای راحتـی حـال مـردم و عبـور و مرور 

آن هـا صـورت گرفته اسـت.«
در سـال 1۳9۷ گمـان می رفـت طـرح 
سـاماندهی و هم سـطح کـردن قبرهـای 
امامـزاده عبـدالله متوقف شـده باشـد، اما 
تصاویری منتشـر شـد که نشـان مـی داد 
ایـن طـرح بـا برنامه ریـزی بلندمـدت در 
امامـزاده عبـدالله درحـال اجـرا اسـت. 
حـالا سـه سـال پـس از آن ماجراهـا و 
اعتراض هایـی کـه بـه سـرانجام نرسـید، 
تصاویـری در اختیـار ایسـنا قـرار گرفتـه 
کـه تکـرار اشـتباهات گذشـته را در ایـن 
تاریخـی نشـان می دهـد،  گورسـتان 
درحالـی کـه بـه نظـر نمی رسـد در ایـن 
از  هم سطح سـازی،  و  سـامان دهی 
نظـر متولـی و کارشـناس و ناظـر میـراث 
فرهنگـی چندان بهره گرفته شـده باشـد، 
هرچنـد مسـؤولان میـراث فرهنگـی بـا 
وجود هشـدارهای چند روز گذشـته هنوز 
عکس العملی بـه این تخریب و نابسـامانی 

نشـان نداده انـد.

لمللی لبنان با  شصت وسومین نمایشگاه بین ا
حضور ناشران فعالی از جمهوری اسلامی ایران 
از جمله انتشارات بین المللی الهدی سازمان 
رتباطات اسلامی و خانه کتاب و  فرهنگ وا
یران با حضور جمعی از مسئولان و  دبیات ا ا
سفرای کشورهای خارجی مقیم در بیروت 

گشایش یافت.
، نمایشگاه کتاب  یرنا به گزارش روز جمعه ا
بیروت که به دوره شصت و سوم رسیده است،  
با حضور نخست وزیر،  رئیس مجلس و ناشران 
شرکت کننده در نمایشگاه همزمان با هفته 
یران در لبنان  فرهنگی جمهوری اسلامی ا

افتتاح شد.
در این مراسم که معاون همکاری های علمی و 
فرهنگی،  رایزن فرهنگی کشورمان در لبنان و 
مدیرکل همکاری های فرهنگی و ایرانیان خارج 
از کشور نیز حضور داشتند،  نخست وزیر لبنان،  
با اشاره به پیشینه و جایگاه لبنان در عرصه 
نشر در منطقه و جهان،  کتاب را عامل مهم در 
گسترش و تعمیق روابط فرهنگی و انتشار فکر و 

اندیشه بشری دانست.
معاون سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی،  

در حاشیه بازدید از این نمایشگاه، بر ضرورت 
اتخاذ رویکردهای جدید برای افزایش سهم 
ناشران ایران از بازار بین المللی صنعت نشر و 
کتاب تأکید کرد و افزود،  علاقه مندان به آثار و 
منشورات مکتوب ایران به ویژه در کشورهای 

منطقه و جهان اسلام بسیار فراوان هستند.
حضور فعال انتشارات بین المللی الهدی 

در بیروت

 

کتاب  خانه  فرهنگی،   یزنی  را هماهنگی  با 
یران و موسسه فرهنگی وهنری  دبیات ا و ا
انتشارات بین المللی الهدی سازمان فرهنگ 
و ارتباطات اسلامی،  آثار اغلب ناشران ایرانی،  
یران  در قالب غرفه ملی جمهوری اسلامی ا
ساماندهی شده است، ضمن این که برخی 
از ناشران نیز به صورت مستقل در نمایشگاه 

شرکت کرده اند.

با حضور کشور ایران؛

 شصت وسومین نمایشگاه بین المللی کتاب 
لبنان گشایش یافت

به هم ریختن تاریخ در گورستان امام زاده عبدالله
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نیمیشـن  ره بـه ا  یـک هنرمنـد عرصـه هنرهـای تجسـمی بـا اشـا
»کاغذپاره هـا« گفـت: کاری خلاقانـه در ایـن اثـر انجام شـده اسـت، به 
گونـه ای که می تـوان ردپای هنرهـای تجسـمی را در آن مشـاهده کرد.

مرتضـی احمدوند در گفتگـو با خبرنـگار سـینمایی ایرنا درباره مسـتند 
انیمیشـن کاغذپاره هـا بـه کارگردانی بهـزاد نعلبنـدی که از یکـم بهمن 
مـاه در سـینماهای هنروتجربـه روی پرده رفته اسـت، عنـوان کرد: من 
کـم و بیـش در جریان سـاخت این اثـر بودم تـا اینکـه فرصت تماشـای 

آن برایم فراهم شـد و ایـن مستندانیمیشـن را در سـینما دیدم.
وی ادامـه داد: کارگردان انتخـاب خوبی را بـرای اکران اثر خود داشـته 
اسـت، چراکـه موسسـه هنروتجربـه در ایـن سـال ها بـه مکانـی جذاب 
بـرای اکـران آثـار متفـاوت تـر از سـینمای بدنـه تبدیـل شـده اسـت و 
از سـوی دیگـر ایـن فیلـم هـم دارای هنـر بـود و هـم  پـر از تجربه های 

جذاب اسـت.
وی با اشـاره بـه اینکه سـاخت این مسـتند _ انیمیشـن کاری سـخت و 
زمان بـر بوده اسـت، گفـت: اینکه بهـزاد نعلبندی عـلاوه بـر کارگردانی 
اثـر، نویسـندگی، طراحی و سـاخت عروسـک و آکسوسـارها، اسـتوری 
بـرد، انیماتـور، کامپوزیـت، تدویـن و تهیـه کنندگـی را نیـز برعهـده 

داشـت، ارزشـمند و بـه نوعـی یـک رکورد محسـوب می شـود.

احمدونـد افـزود: اگرچـه بدیـن شـکل کار کردن 
سـخت و کیفیـت حاصـل شـده متفـاوت از کار 
تیمی اسـت اما بایـد بگویم ایـده اولیه کار بسـیار 
خوب اسـت و همیـن کـه کارگـردان پـروژه را به 
سـرانجام رسـانده و پشـت آن ایسـتاده اسـت، 

جـای تبریـک دارد.
وی با اشـاره به پرداختـن به معضـلات اجتماعـی در کاغذپاره هـا گفت: 
افراد زیـادی معتقدنـد آثار هنـری باید به معضـلات اجتماعـی بپردازند 
تـا جامعـه بیـدار شـود ولـی نظر مـن ایـن اسـت کـه آثـار هنری تـا به 
امروز بسـیار کمتر شـرایط رفـع معضلـی را فراهم کـرده انـد. همچنین 
بهتـر اسـت اثـر هنـری را فـارغ از ایـن مسـاله ببینیم چـرا کـه هنرمند 
راه حلـی بـرای مسـایل اجتماعـی ارایـه نمی دهـد و متخصـص در ایـن 

زمینه نیسـت.
عوامـل کاغذپاره هـا عبارتنـد از نویسـنده، طراحی و سـاخت عروسـک 
و آکسوسـارها، اسـتوری بـرد، انیماتـور، کامپوزیت، تدویـن، کارگردان 
و تهیـه کننـده: بهـزاد نعلبنـدی، طراحـی و صداگـذاری: انسـیه ملکی، 
آهنگسـاز: عطا ابتـکار، با همـکاری: بـاران کوثـری، رزیتا علیـزاده و آوا 

شـریفی و مدیـر روابط عمومـی: نغمـه دانش آشـتیانی.

»کاغذپاره ها«؛ انیمیشنی که ردپای هنرهای 
تجسمی را در دل دارد

خبر
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کارشناس و سرمربی سابق تیم ملی بسکتبال 
ایران، با اشاره به مشکلات این رشته طی چهار 
سال گذشته و عملکرد تیم ملی در دو بازی 
پنجره دوم انتخابی جام جهانی ۲0۲۳، راه حلی 

برای برطرف شدن این مشکلات مطرح کرد.
محمدمهدی ایزدپناه در گفت وگو با ایسنا، 
درباره انتخاب جواد داوری به عنوان رئیس 
ایران، توضیح  جدید فدراسیون بسکتبال 
داد: آقای داوری قهرمان تیم  ملی و از خانواده 
بسکتبال است. خوشحال هستیم که یک نفر 
از خانواده بسکتبال رئیس فدراسیون شد. او 
دردهای بسکتبال را می شناسند، سال ها رئیس 
هیات اصفهان بوده و استان ها را می تواند درک 
و به آن ها رسیدگی کند. بازیکن بوده است و 
می تواند شرایط تیم ملی را درک کند. فکر 
می کنم او طی تجاربی که به دست آورده قطعا 
کمک حال این رشته خواهد بود، ولی باید همه 

خانواده بسکتبال به او کمک کنند.
 مشکل بسکتبال خودخواهی است

 او درباره مشکلات موجود در بسکتبال ایران 
طی چهار سال گذشته نیز توضیح داد: ابتدا باید 
از زحمات آقای طباطبایی تشکر کنیم، اما من 
فکر می کنم بزرگترین لطمه را ما از خود خواهی 
خوردیم که این اخلاق یکی از بزرگ ترین 
اشتباهات برخی افراد در بسکتبال است. اینکه 
خانواده بسکتبال اشتباهات را بزرگ  کنند، با 
حیثیت جامعه بسکتبال بازی شود و این همه 
مشکلات رخ دهد خوب نیست. همه نفراتی 
که خارج از بسکتبال می آیند مهمان هستند و 
چیزی که مهم است وجود احترام و آرامش در 

بین جامعه بسکتبال است.
پیشکسوت بسکتبال ایران گفت: جا دارد به 
آقای داوری بگویم که ما خانواده بسکتبال 
خیلی خوب استقبال می کنیم، ولی اگر منافع 
برخی افراد تامین نشود، افرادی بد بدرقه 
می شویم. امیدوارم ایشان مواظب این موضوع 
باشد و با تدابیری که می اندیشد این تفکر از 
بسکتبال که یک رشته دانشگاهی است خارج 
شود. امیدوارم در دوره آقای داوری شاهد این 
موضوع نباشیم و روز به روز شاهد پیشرفت 

باشیم.
 طباطبایی مشاوران خوبی نداشت 

ایزدپناه در پاسخ به این سوال که اصلی ترین 
مشکل مدیریتی در دوران طباطبایی چه 
بود؟ توضیح داد: آقای طباطبایی از دو سه 

نفر مشورت می گرفت که به اعتقاد من اصلا 
مشاوران خوبی نبودند. ما پیشکسوتان بزرگی 
در عرصه بسکتبال داریم که اگر داوری از 
آن ها استفاده کند، قطعا بهره کافی خواهد 
برد. خانواده بسکتبال به آقای داوری احترام 
می گذارد و او واقعا انسان توانمندی است. زمانی 
که ایشان رئیس هیات اصفهان بودند ما با تیم 
نوجوانان یک اردو در اصفهان داشتیم که همه 
پیشکسوتان و مسئولان آن جا از عملکرد او 
راضی بودند. امیدواریم بسکتبال ایران را در 
کنار پیشکسوتان و مشاوران خوب به سطح 

بالاتری ببرد.
 با این وضعیت تیم ملی به جام جهانی 

نمی رسد
او درباره عملکرد تیم ملی بسکتبال ایران 
در دو بازی پنجره دوم انتخابی جام جهانی 
۲0۲۳ مقابل قراقستان و سوریه نیز اظهار 
کرد: من فکر می کنم دو بازی که انجام دادیم 
شرایط تیم ملی خوب نبود چون تلاطم زیادی 
در فضای بسکتبال وجود داشت و این موضوع 
روی بازیکنان تاثیر گذاشته بود. شرایط تیم 
ملی الان اصلا خوب نیست. بازی ها اصلا خوب 
نبود و این تیم با این شرایط به جام جهانی 
صعود نمی کند. بازیکن آمریکایی قزاق ها تاثیر 
زیادی روی بازی آن ها داشت، اما واقعا ما باز هم 

می توانستیم قزاقستان را ببریم چون قزاقستان 
تیم خیلی مطرحی نیست. بازیکن آمریکایی 
قزاقستان توپ را خوب می چرخاند و نظم خوبی 
به تیمشان داده بود، اما به جز این موضوع تیم 
ما مشکلات دیگری هم داشت که باعث این 

باخت شد. 
 باید فکری به حال پنالتی ها کنیم

ایزدپناه درباره مشکلات فنی بازیکنان و تیم 
ملی نیز گفت: ما باید فکری به حال پنالتی و 
ریباند روی سبد کنیم. در پنالتی ها خیلی 
ضعیف بودیم و در ریباند روی سبد هم ضعیف 

کار کردیم، همین کافی بود تا با چهار امتیاز 
اختلاف ببازیم. با شرایطی که تیم داشت من 
حتی فکر نمی کردم بتوانیم سوریه را ببریم 
چون از نظر فیزیکی خوب بودند و یک بازیکن 
آمریکایی خوب هم داشتند. خوشبختانه 
داورپناه آن بازیکن را خوب کنترل کرد و من 
هم بعد از بازی به سعید گفتم و از او تشکر 
کردم که این کار را به خوبی انجام داد وگرنه 

بازنده بودیم.

 باید به بازیکنان تلنگر زد
او ادامه داد: هدف من و شما از مطرح کردن این 
موضوعات تلنگر زدن است تا ملی پوشان خوب 
ما بیشتر تمرین کنند. آقای هاشمی دوست 
خوب من است، هدف من و شما این است که 
تاثیر کافی  مثبت روی ذهن نفرات تیم گذاشته 
شود تا بهتر کار کنند. ما باید در ضربان قلب بالا 
پنالتی را تمرین کنیم. اگر در بازی ضربان بالای 
1۳0 تا 150 است، باید در تمرین هم ضربان را 
به این حد رسانده و با همان ضربان قلب پنالتی 

تمرین کنیم.

 

از جوانان بیشتر استفاده کنیم
سرمربی سابق تیم ملی ایران درباره نکات تاکتیکی 
و فنی تیم ادامه داد: ما ۲0 درصد کمتر از قزاقستان 
ریباند کردیم که همین کافی بود تا با 4 اختلاف 
ببازیم. قزاقستان 85 درصد پنالتی های خود را گل 
کرد و ما اگر نصف پنالتی هایمان را گل می کردیم 
برنده بودیم. در ریباند هم واقعا بد بودیم. نظر کلی 
من با توجه به تجاربی  که داشته ام، این است که ما 
جوانان بسیار خوبی داریم. دخالت نه اما پیشنهاد 
می کنم آقای هاشمی جوانان بیشتری را وارد 
میدان کنند چون قطعا پشیمان نمی شوند. وقتی 
حدادی و یخچالی هم بیایند در کنار جوانان تیم 

خوبی خواهم داشت.
مقابل سوریه بدترین ایران بودیم

برخلاف اختلاف نظر دوستان، از زمان آقای 
مشحون و حتی در زمان طباطبایی فعالیت های 
خوبی در پایه شد. جوانان به جام جهانی رفت 
و نوجوانان هم شرایط خوبی داشتند، حتی 
تیم امید هم که لیستشان را از بین تیم های 
نوجوانان 9۶، 98 و تیمهای بعدی جمع کردیم 
شرایط خوبی دارد. از تیم نوجوانان سال 9۶ 
بنده سینا واحدی و متین آقاجانپور دو بازیکن 
خوب هستند که الان در تیم ملی کار می کنند، 
می شود تعداد را به ۶ نفر هم رساند. این نسل 
می تواند آینده بسکتبال را تامین کند چون 
سطح فنی و سایز خوبی دارند. امیدوارم آقای 
داوری شرایطی فراهم کند که بهتر شویم، چون 
مقابل سوریه یکی از ضعیف ترین تیم های ایران 

را شاهد بودیم. 

پینگ پنگ چگونه مدال بازی های بسکتبالی که قربانی دشمنی ها شد!
آسیایی می گیرد؟ 

نفر اول انتخابی تیــم ملی تنیس روی میز گفــت: در صورتی که 
فدراسیون حمایت کند و دغدغه مسابقه نداشته باشیم، می توان 

انتظار مدال در بازی های آسیایی داشت.
امیرحسین هدایی در گفت وگو با ایسنا در مورد کسب مقام اول در 
انتخابی تیم ملی تنیس روی میز برای حضور در  بازی های آسیایی، 
کشورهای اسلامی و قهرمانی جهان بیان کرد: از ابتدا هدفم کسب 
مقام نخست در انتخابی تیم ملی بود البته پیش از مسابقات دچار 
سرماخوردگی شــدم و نگران بودم که از لحاظ بدنی دچار مشکل 
شــوم که خوشــبختانه این اتفاق رخ نداد و بدون باخت توانستم 
به عنوان نفر اول، انتخاب شــوم. من روزهای خوبی را پشــت سر 
می گذارم و  در لیگ مجارستان هم امتیازات خوبی کسب کرده ام 
و نفر اول هستم و بازیکنان خوبی را شکست داده ام. البته از الان به 
بعد کار سخت می شــود چون باید برای رویدادهای مهمی چون 
بازی های آسیایی، کشورهای اسلامی و مسابقات قهرمانی جهان 
آماده شــویم. ما به دنبال گرفتن مدال تیمی بازی های آسیایی و 
هم چنین در کشورهای اسلامی هم به دنبال گرفتن مدال انفرادی 

و تیمی هستیم.
هدایی در مورد اعتراض برخی بازیکنان نســبت به اشــتباهات 
آیین نامه انتخابی تیم ملی گفت:  از آنجا که در دور اول انتخاب شدم، 

حواشی آیین نامه روی من تاثیر نگذاشت. 
این ملی پوش ایران در پاسخ به این پرسش که باید از تنیس روی 
میز انتظار مدال در بازی های آسیایی داشت؟ گفت: تیم ما پتانسیل 
بالایی دارد و بازیکنان تیم ملی لژیونر هستند و در بالاترین سطح 
پینگ پنگ جهان به رقابت می پردازند اما نتیجه گرفتن بستگی به 
حمایت فدراسیون دارد. اگر ما بازیکنان دغدغه حضور در مسابقات را 
داشته باشیم، همه تلاشی که می کنیم بی فایده است اما اگر حمایت 
و پشتیبانی فدراسیون به گونه ای باشد که فقط تمرکز ما روی تمرین 
باشد می توان انتظار مدال را داشت چرا که همان طور که گفتم تیم 
خوبی داریم. پشتیبانی و حمایت فدراسیون بسیار تاثیرگذار است و 
در حال حاضر رنکینگ در پینگ پنگ حرف اول را می زند و ما باید با 

حضور در مسابقات بتوانیم رنکینگ خود را ارتقا دهیم.
او در مورد این که بازیکنان ایرانی در مســابقات سنگاپور با هزینه 
شخصی شرکت می کنند و بازیکنان نســبت به این مساله گلایه 
داشتند، تصریح کرد: مسابقات ســنگاپور جایزه نقدی دارد اما باز 
هم دلیل نمی شود که فدراسیون بخواهد که ما با هزینه شخصی به 
مسابقات برویم. به هر حال ما باید پول هتل را تا روزی که مسابقات 
هست، پرداخت کنیم و هزینه بلیت هواپیما هم بسیار زیاد است. از 
طرفی من امسال در پنج مسابقه با هزینه خودم شرکت کردم حالا  
ممکن است که حتی از یک اسپانسر کمک گرفته باشم اما منظورم 
این اســت که با هزینه ای غیر از هزینه فدراسیون شرکت کرده ام. 
یک روز بعد از این که در انتخابی تیم ملی اول شدم، بگویند باید با 
هزینه شخصی در مسابقات سنگاپور شرکت کنم ایجاد بی انگیزگی 

می کند.
هدایی در پاسخ به پرســش دیگری مبنی بر این که در مسابقات 
قطر هم شــرکت می کند یا خیر؟ گفت:  بله در دو مسابقه در قطر 
با هزینه فدراسیون شرکت می کنیم. مسابقات مهمی هستند که 
می توان امتیاز خوبی از آن ها گرفت و من به دنبال این هســتم که 
حتما رنکینگم  را هرچه  زودتر ارتقا دهم و در بین 100 بازیکن اول 

جهان قرار بگیرم.

در جریـان هفتـه بیسـت و یکـم رقابت هـای 
لیـگ برتـر، دو تیـم اسـتقلال و گل گهـر 
سیرجان، عصر یک شـنبه در ورزشـگاه آزادی 

بـه مصـاف یکدیگـر می رونـد.
یکـی از نکته های مهـم این مسـابقه، حضور امیـر قلعه نویی 
به عنوان سـرمربی گل گهر در ایـن مصاف اسـت. قلعه نویی 
کـه یکـی از مهم تریـن سـرمربیان پیشـین آبـی پوشـان 
پایتخـت اسـت، بارهـا در قامت سـرمربی تیم هـای مختلف 
در رقابت هـای لیـگ برتـر به مصـاف اسـتقلال رفته اسـت.
قلعه نویـی 4 بار بـا تیـم گل گهر بـه مصـاف اسـتقلال رفته 
اسـت که ۳ بـازی با نتیجـه شکسـت و یک بـازی بـا نتیجه 

تسـاوی به پایان رسـیده اسـت.
هم چنیـن ایـن سـرمربی کهنـه کار 9 بـار بـا تیـم سـپاهان 
با اسـتقلال مصـاف داشـته کـه سـهم او در ایـن بازی ها، ۲ 
پیروزی، 5 شکسـت و ۲ تسـاوی بوده اسـت. او بـا تراکتور ۶ 
بار بـه مصـاف اسـتقلال رفته اسـت کـه ۳ بازی با شکسـت 
به پایان رسـیده اسـت و دو بـازی با پیـروزی و یک بـازی با 

نتیجه تسـاوی پایـان یافته اسـت.
با ایـن وجـود باید دیـد تقابل اسـتقلال و گل گهر سـیرجان 
به چـه نتیجـه ای ختم می شـود و ایـن نکتـه را هـم باید مد 
نظر داشـت کـه اگـر اسـتقلال در ایـن بـازی بتوانـد مقابل 
گل گهر سـیرجان شکسـت نخـورد، در کنار سـپاهان فصل 
90-89، بـه عنـوان شکسـت ناپذیرترین تیم هـای لیـگ 

برتـری در طـول یـک فصـل قلمداد می شـود.

مدیرعامل باشــگاه اســتقلال بــا انتقاد از 
عدم پرداخــت حق پخــش بازی های این 
تیم توسط صداوســیما گفت: با مردم حق 

تضییع شده خود را از صداوسیما می گیریم.
به گزارش ایســنا، مصطفی آجرلو افزود: 15 سال است 
که وعده های زیادی در مورد واگذاری این دو باشــگاه 
شنیده شــده و فردا این موضوع به تحقق می پیوندد. ما 
فوتبال حرفه ای را بیش از ۲0 ساله اغاز کردیم اما امروز 
این ماجرا به پایان میرســد و مردم هستند که صاحبان 
این امر هستند. ســال 59 امام فرمودند کار مردم را به 
مردم واگذار کنید هرچند دیر اما این موضوع در نهایت 

انجام شد.
وی ادامه داد: ما در بورس خانه شیشــه ای میســازیم، 
می خواهیم همــه بدانند چــه عملیات مالــی را انجام 
میدهیم. اقدام بزرگ شراکت مردم و تولید ثروت است. 
میخواهیم از معــدن فوتبال ثروت تولیــد کنیم. وقتی 
مردم کنار ما نبودند در این چند ســال حق ما توســط 
صداوسیما ضایع شد. چرا که محتوا و پر کردن برنامه و 

موضوع برنامه برای ما بود اما تبلیغات برای تلویزیون!
او افزود: من مدت هاس که اعلام کردم حق ما را بدهید 
اما نمی دهند اما امروز پایان این ماجرا اســت ما با مردم 

حق تضییع شده خود را پس خواهیم گرفت.

همه تقابل های استاد و شاگرد
مجیدی بازهم پیروز میدان است؟

مدیرعامل استقلال: با مردم 
حق خود را از صداوسیما پس 

می گیریم
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خبر

آقای طباطبایی از دو سه نفر مشورت می گرفت که به اعتقاد من اصلا مشاوران 
خوبی نبودند. ما پیشکسوتان بزرگی در عرصه بسکتبال داریم که اگر داوری 
از آن ها استفاده کند، قطعا بهره کافی خواهد برد. امیدواریم بسکتبال ایران 

را در کنار پیشکسوتان و مشاوران خوب به سطح بالاتری ببرد

رنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - خط كش مهندسی، چای خارجی 
- نافرمانی كردن، تكلیف كردن، تكلیف 
 - وی  طاقت  از  بیش  به كسی  دادن 
وسیله نخ ریسی، لقب اشرافی2 - بم 
وارونه - مخفف گاه - مهره شطرنج - 
شهری نزدیك تهران، رودی بین تهران 
و قم3 - ارزومندی و رغبت - دشمن 
سرسخت - واجب كردن، لازم گردانیدن، 
شوهر  تلویزیونی،  نمایش   - پذیرفتن 
پاداش   - روستایی4  شب  روستایی، 

آرارات بی  عمل، مکافات عمل، کیفر - 
نفس   -  5 - کدو  فوتبال  دفاع   - آرا 
از  یكی   - حرف  یک  تکرار   - خسته 
به ظاهر قوی  دو جنس، مذکر، جنس 
سر   - تجربه   بی   - انکرالاصوات6   -
گوسفند را میبرد، قصاب - سمت چپ7 
- کرم خونخوار - تلخ، پیمانه ، اندازه ، 
شماره و حساب ، گذشتن بر چیزی - 
قهرمان جنگل8 - نشستن با تمکين و 
وقار - دختر عرب - هکر ناتمام9 - آخر، 
آزاده كربلا،  آزاده،  بلم -  قعر - قایق و 
بدون  راحت   - كربلا  شهید  نخستین 

سر10 - رودی در فرانسه، از باشگاه های 
فرانسوی - شب كور، مرغ عیسی، فیلمی 
از علی اصغر شادروان - فیلم محمد رضا 
اعلامی11 - چوب بدست مدارس قدیم، 
نظم دهنده - سفید آذری - از ورزشهای 
بی  مشتری،  بی  و  رونق  بی   - آبی12 
سامان، پاشیده - جذب كننده - حرف 
گزینش13  حرف  آلمانی،  بله  انتخاب، 
صف  جای   - سزاوارتر  تر،  شایسته   -
بستن، میدان جنگ - ویتامین انعقاد 
تله و دام  خون، ویتامین جدولی14 - 
- جهادکننده در راه خدا، کوشش کننده 
پیل  مخترع   - نقاشی15  وسیله   -
الکتریکی - سطح، چهره، مایه پیشرفت 

بعضی ها - پیری

عمودی
قالبی - خطا، خطا، خطا -  1 - طلای 
نشانه   - آبدار  ماچ   - ردیف2  روییده، 
 - واسطه  بی  مفعول  علامت  مفعولی، 
هزار كیلو، بدن، ماهی كنسروی - نیلوفر 
هندی3 - شهر فلسطین  - گوشت بن 
 - یگان  از  نیمی   - نوازش4   - دندان 
گال - ناب، قح، اصل5 - دانه خوشبو، 
سیاهدانه معطر - گفتار نوشتاری6 - نام 
مدرسه  در  تهران،  های  خیابان  از  یكی 
لگام،   - درس  جمع  دهند،  می  تعلیم 
یراق - سنگ7 - طاقچه بالا، بام فرنگی 
- شهری در آلمان - مرتجع لاستیکی، از 
مرتجعین - ضمیر غائب، وی، ضمیر سوم 
شخص مفرد8 - علم ستاره شناسی - 
ذمام،  - جمع  آسیایی  نژاد  ایرانی،  نژاد 
رشته  - شیمی كربن،  آبروها9  حرمتها، 
باریك، دنباله رو  ای در شیمی - رشته 

قاسم  از  فیلمی   - سیگار  واحد  سوزن، 
جعفری10 - مقابل اختیار، درس زورکی 
- مهارت و استادی - کلمه همراهی، آش، 
حرف مشایعت11 - سوغات كرمانشاه - 
از   - لیورپول  سرشناس  ستاره گان  از 

مناطق جنگی جنوب كشور12 - دروازه - 
تنگدستی - لیز وارونه - مخترع تلفن، 
گرفتنی از هوا13 - سوسن زرد - طویل، 
در  شهری  آذری،  شهر   - طولانی  بلند، 
جزیره  بزرگترین   - شرقی  آذربایجان 

یونان، باغچه كوچك14 - گاه استراحت، 
قابل  رنگ   - کهکشان15   - روز  پایان 
شستشو در نقاشی - جمع نكته - نشانه 
جمع، بله شیرازی، بله بی ادب - ناپیدا، 

مفقود

جدول شماره ۱۱8۹
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خبرخبر

رییس جمهور با اشاره به ایام و اعیاد پیش رو 
گفت: حضور در گردهمایی ها و جشن ها، 
رفتن به مســافرت و حضور در کاروان های 
راهیان نور با رعایت اصول بهداشــتی بلا 

اشکال است.
به گــزارش حوزه دولــت ایرنــا از پایگاه 
اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی صبح شنبه در یکصد و نهمین 
جلسه ســتاد ملی مقابله با کرونا با تبریک 
اعیاد شعبانیه گفت: به روال هر سال در ایام 
و اعیاد پیش رو اجتماعات و گردهمایی هایی 
داریم که با توجه به وضعیت شیوع بیماری 
کرونا، ســتاد ملی کرونا با برگــزاری این 
مراسم ها با رعایت اصول و فاصله بهداشتی و 

زدن ماسک مخالفتی ندارد.
رییس جمهور با بیان اینکــه اولویت برای 
مسافرت و نیز حضور افراد در کاروان های 
راهیان نور نیز تزریق ۳ دز واکســن است، 
افزود: البته برابر تصمیم ستاد ملی مقابله 
با کرونا، اگر کسی دز سوم واکسن را تزریق 
نکرد نیز می تواند با ارائه نتیجه منفی آزمایش 
کرونا از خدمات اجتماعی استفاده کرده و یا 

در گردهمایی ها حضور یابد و به سفر برود.
وی با تاکید بر اینکه سیاست اعلامی ستاد 
ملی مقابله با کرونا اقناع عمومی برای تزریق 
۳ دز واکسن کرونا اســت، اظهار داشت: با 
روش های مختلف تبلیغی به مردم توضیح 
دهید که تزریق ۳ دز واکســن تا چه اندازه 
برای سلامتی خودشان و صیانت از سلامتی 

دیگران موثر است.
رئیسی با بیان اینکه از هر امکان و ابزار تبلیغی 
اســتفاده کنید تا مردم ترغیب به تزریق 
واکسن کرونا شوند، تصریح کرد: فرمایش 
مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه دز سوم 
واکســن را تزریق کرده اند نیز می تواند در 
ایجاد انگیزه و ترغیب مردم به واکسیناسیون 

بسیار موثر باشد.
وی در ادامه با تاکید بر لزوم ایجاد هماهنگی 
و انسجام در بخش اجرایی موضوع مقابله 
با شیوع کرونا خاطرنشــان کرد: اینکه در 
عرصه علمی نظرات متفاوتی در خصوص 
شیوه های مقابله با کرونا وجود داشته باشد، 
نه تنها اشــکالی ندارد، بلکه می تواند منشا 
نتایج مفیدی هم باشد، اما در عرصه عمل و 
اجرای دستورالعمل های مصوب بهداشتی 
باید یکپارچگــی و هماهنگی کامل وجود 

داشته باشد.

مبادله مدارک بین ایران 
و آژانس تا خرداد انجام 

می شود
رییس سازمان انرژی اتمی پس از دیدار با مدیر 
کل آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت: مسائل 
باقی مانده که در سفرهای گذشته ایشان و در 
وین گفت وگو شده بود را مرور و جمع بندی 
کردیم.  به گزارش ایسنا، محمد اسلامی گفت: 
قرار شد تا مبادله مدارکی که باید بین آژانس و 
ایران شود حداکثر تا خرداد ماه انجام و برای 
روز »باز اجرا« که از مفروضات مذاکرات وین 
اســت اینها حل و فصل شود و همان طور که 
در ۲015 تصمیم گیری شده بود این مسائل 

هم بسته شوند.
وی ادامه داد: ترتیباتی پیش بینی کردیم تا 
حداکثر تا خرداد توافقات برای مبادله اسناد 
در چارچوب حل  و فصل مســائل باقی مانده 

اجرا شود.
او افزود: مهم برای ما این است و تاکید ما این 
است که مسائل در روال طبیعی و در چارچوب 
مقررات انجام شود و لابی گری سیاسی در این 
مساله شاهد نباشــیم و در یک مسیر حرفه 

ای باشد.
اسلامی گفت: امیدواریم این نفوذهایی که بر 
سر راه کشــور ما ایجاد کردند و نمونه بارزش 
اقدامات تروریستی و ترور دانشمندان هسته 
ای بوده است را دیگر شاهد نباشیم. امیدواریم 
در رفتار و تعامل جدید آقای گروسی تلاش 
کنند برنامه توسعه اتمی ایران سرعت یابد به 
ویژه که ایران برای فعالیت هسته ای خود برنامه 

بلندمدت دارد. 
وی تاکید کرد: آژانس باید از ظرفیت و تکالیف 
قانونی خود برای کمک به توسعه برنامه صلح 
آمیز هسته ای ایران استفاده کند و امیدواریم 
روند همکاری طبیعی و به دور از سیاســی 

کاری باشد.
او در پاسخ به ســوالی درباره تهدیدات رژیم 
صهیونیستی علیه برنامه هسته ای ایران گفت: 
رژیم جعلی اســرائیل مرتب ایران را تهدید 
می کند و تاکنون نتیجه نگرفته و در آینده هم 

نخواهد گرفت.
رییس سازمان انرژی اتمی اظهار کرد: موارد 
ادعایی باید برای همیشه بسته شود و بیش 
از این مزاحمت برای مردم ایران ایجاد نکند. 
براســاس توافقی که بین ما و آژانس حاصل 
شده و امروز بیانیه ای صادر می شود تا خرداد 
این را انجام می دهیم و اگر کسی مزاحمتی 
سر راه ما ایجاد کند اختیار داریم از ابزار خود 

استفاده کنیم.

سفیر پیشین ایران در اردن گفت: سیاست 
خارجی دولت آیت الله رئیسی در این 
مقطع در ترکیب با دیپلماسی اقتصادی 
همسایه محور می تواند بازاری مناسب 

برای ایران فراهم کند.
به گزارش ایرنا، سید احمد دستمالچیان 
درباره سیاست دولت در زمینه اولویت 
همسایه محوری گفت: تحولات عمیقی 
در عرصه بین الملل در حال وقوع است. 
ظهور قدرت هایی مثل چین و روسیه و 
افول هژمون و سیطره آمریکا تعاریف و 
شرایط سنتی جهانی را دستخوش تغییر 
کرده است و در منطقه ما تصمیمات 
دولت ها ماهانه و گاه روزانه تغییر می کند 
و به نوعی سیاست  برخی کشورها دچار 

نوسان شده است.
سفیر پیشین جمهوری اسلامی ایران در 
اردن افزود: کم رنگ شدن نظم قدیم و 
شکل گیری تدریجی نظم جدید ریشه 
همه تحولات در منطقه و جهان است 
چراکه به نوعی در دوران گذار هستیم 
و بی ثباتی، ناپایداری و نظم گریزی از 
مختصات این دوران است لذا با توجه به 
اینکه در این دوره گذار، جمهوری اسلامی 
ایران کشوری با ثبات، مقتدر و با امنیت 
کامل است و کشورهای پیرامونی آن دچار 
اثرات این دوران هستند، می تواند نقشی 
تعیین کننده و مسئولیت ساز داشته باشد، 
به همین دلیل جمهوری اسلامی ایران 

باید در سیاست پایداری سازی روابط با 
همسایگان خود اهتمام ویژه داشته باشد.
وی درباره دیپلماسی دولت سیزدهم 
دولت  خارجی  سیاست  کرد:  عنوان 
آیت الله رئیسی در این مقطع در ترکیب 
اقتصادی همسایه محور  با دیپلماسی 
می تواند بازاری مناسب برای ایران فراهم 
کند. ایران از نظر جغرافیایی، تاریخی و 
مذهبی با همسایگان قرابت هایی دارد که 
برای تحکیم و توسعه روابط کار آسانی در 
پیش دارد و این ظرفیت هاست که رییس 
جمهور آن را شناخته و از همان دوران 
انتخابات تا کنون آن را محور و اولویت 
دیپلماسی همه جانبه جمهوری اسلامی 

ایران قرار داده است.
استفاده حداکثری از ظرفیت های 

داخلی و توسعه روابط با همسایگان
دستمالچیان یادآور شد: در دهه گذشته 
جمهوری اسلامی ایران جهش بزرگی 
در فناوری و تکنولوژی در حوزه های 
خاصی داشته است و به عنوان کشورهای 
پیشرو در تولید علم در جهان شناخته 
می شود. به همین دلیل دکتر رئیسی 
راس اولویت های سیاست خارجی دولت 
خود را بر روابط قوی و همه جانبه با 
همسایگان قرار داده است. بنابراین اگر 
رییس جمهور تاکید می کند ما اقتصاد و 
اداره کشور را به مذاکرات وین و نتیجه آن 
گره نمی زنیم منظور استفاده حداکثری 

از ظرفیت های داخلی و همزمان توسعه 
و تحکیم روابط با همسایگان، کشورهای 

دوست و کشورهای مسلمان است.
این کارشناس مسائل منطقه غرب آسیا 
ادامه داد: این اولویت رییس جمهور برای 
جبران مشکلاتی که با غرب داریم، بسیار 
دقیق، و تعیین کننده است. جمهوری 
اسلامی ایران همانگونه که همیشه اعلام 
کرده آمادگی کامل دارد که با همسایگان 
حاشیه  عربی  کشورهای  به خصوص 
جنوبی خلیج فارس گفتگوهای جامع 
و مشترک برای توسعه و تحکیم روابط 
اقتصادی و همچنین برای ایجاد امنیت 

و ثبات در منطقه داشته باشد.  
وی با بیان اینکه آمریکا در حال ترک 
اظهار کرد: کشورهای  منطقه است، 
منطقه باید به تفاهمی مشترک برای 
امنیت خودشان برسند که حتی این 
ظرفیت وجود دارد که بازاری مشترک 
و زمینه ای برای توسعه، عمران و آبادانی 
منطقه ایجاد کنند. این منطقه ثروت خیز، 
مهم و منطقه ای که دنیا به آن چشم طمع 
دارد،  بیش از همه نقاط دنیا برای توسعه 
همه جانبه ظرفیت دارد. این امر محقق 
نمی شود مگر کشورهای منطقه به نتایج 
روشن و ملموسی در سطح و کیفیت 
روابط خود برسند و ایران در این میان 
همیشه پیش قدم بوده برای تحقق این 

هدف به این کشورها منتقل شود.

سفیر جمهوری آذربایجان در تهران با تشریح 
وضعیت اجرای تفاهم نامه سوآپ گازی میان ایران،  
ترکمنستان و آذربایجان اظهار داشت: این پروژه از 
ابتدای ژانویه آغاز شده و همکاری ها در حال تداوم 

است.
علی علیزاده در گفت وگو با ایسنا درباره آخرین 
وضعیت اجرای تفاهم نامه سوآپ گازی میان ایران، 
ترکمنستان و آذربایجان گفت : همان طور که 
مستحضر هستید این تفاهم نامه در عشق آباد به امضا 
رسید و اولین تفاهم نامه جدیدی است که ما با دولت 

جدید ایران امضا کردیم.
وی خاطرنشان کرد: از ابتدای ماه ژانویه امسال این 
پروژه شروع شده و همکاری ها در جهت مثبت در 

حال تداوم است.
قرارداد سه جانبه سوآپ گاز از ترکمنستان به 
جمهوری آذربایجان از خاک جمهوری اسلامی ایران 
با حضور رییس جمهور کشورمان و رییس جمهور 

آذربایجان  در عشق آباد ترکمنستان به امضا رسید.
بر اساس این قرارداد قرار است سالانه یک و نیم تا ۲ 
میلیارد متر مکعب گاز از ترکمنستان به جمهوری 
آذربایجان از خاک جمهوری اسلامی ایران انتقال یابد.
پیش از این نیز وزیر نیرو کشورمان بر آمادگی برای 
توسعه و تداوم تبادل برق بین ایران و جمهوری 
آذربایجان تاکید کرده و گفته بود که مطالعاتی در 
زمینه همکاری ایران، آذربایجان و روسیه درباره 
برق انجام شده و این آمادگی از سوی ایران برای آغاز 
همکاری درخصوص سنکرون شبکه های برق این 

کشورها وجود دارد.

در همین راستا اخیرا  وزرای نیرو و انرژی جمهوری 
اسلامی ایران، روسیه و جمهوری آذربایجان در 
حاشیه اجلاس سران کشورهای صادرکننده گاز در 
دوحه با یکدیگر دیدار داشته و یکی از محورهای 
اصلی گفت وگو میان این مقامات اتصال شبکه برق 

سه کشور مذکور بود.
سفیر آذربایجان در تهران نیز درباره گفت وگوها مبنی 
بر اتصال شبکه برق میان ایران، روسیه و آذربایجان 
اظهار داشت: وزرای انرژی و نیرو هر سه کشور در 
ملاقاتی که در دوحه داشتند در این زمینه گفت و گو 
کردند البته پیش از این نیز درباره پروژه برق مذاکرات 

و تبادل نظر صورت گرفته بود.
علیزاده تاکید کرد: در راستای ایجاد کریدور انرژی 
ایران، آذربایجان و روسیه امور در حال پی گیری و 
انجام است، در واقع هر سه کشور از لایحه ای در این 
مورد حمایت می کنند و باور داریم که در روزهای آتی 

این لایحه اجرایی خواهد شد.
این دیپلمات آذربایجانی همچنین درباره برنامه های 
کشورش برای افزایش مبادلات تجاری و اقتصادی 
با ایران هم اظهار داشت: خوشبختانه در مقایسه با 
سال گذشته شاهد افزایش ۳0 درصدی در تجارت 
بودیم، همچنین مستحضر هستید که 1۳۲ کیلومتر 
از اراضی هم مرز ایران و آذربایجان از اشغال آزاد شد 
و این سرزمین ها برای همکاری با ایران چشم انداز و 

فرصت های جدیدی را ایجاد می کند.
وی با بیان این که احداث گذرگاه های مرزی جدید 
در این مناطق در نظر گرفته شده است، گفت : از 
شرکت های ایرانی برای بازسازی و سرمایه گذاری در 
مناطق آزاد شده دعوت به عمل آمده است، همچنین 
مذاکرات برای  15 لایحه بزرگ در حال انجام است. 
ضمن این که این اقدامات نیازمند افزایش گردش مالی 

و تحکیم روابط اقتصادی - مالی بین دو کشور است.

آخرین وضعیت همکاری های 
ایران و آذربایجان

سفیر پیشین ایران در اردن:

دیپلماسی اقتصادی همسایه محور آیت الله 
رئیسی بازار مناسبی برای ایران فراهم می کند

نماینده روسیه در مذاکرات وین گفت: احتمال دارد اواسط هفته آینده 
)میلادی( به توافق دست پیدا کنیم. به گزارش ایسنا، میخائیل اولیانوف، 
نماینده روسیه نزد سازمان های بین المللی در وین افزود: ممکن است در 
اواسط هفته آینده به توافق برسیم. درخصوص آخرین تلاش ها پیش 
از عبور از خط پایان صحبت می کنیم. بنابر گزارش رویترز، اولیانوف 
روز پنج شنبه نیز گفته بود که فکر نمی کند مذاکرات شکست بخورد و 
احتمال برگزاری یک نشست در سطح وزرا به منظور توافق وجود دارد 
اما او نمی تواند بگوید که آیا این نشست روز شنبه، یکشنبه یا دوشنبه 
خواهد بود. اکنون مذاکره کنندگان یازده ماه است که برای احیای توافق 
هسته ای ۲015 تلاش می کنند، توافقی که بر اساس آن ایران در ازای رفع 
تحریم های اقتصادی برنامه هسته ای خود را محدود کرده بود. روز جمعه 
نمایندگان فرانسه و انگلیس هم از حصول توافق در وین در آینده نزدیک 
خبر داده بودند. استفانی القاق مذاکره کننده ارشد انگلیس در صفحه توییتر 
خود نوشت: ما )به توافق( نزدیک هستیم. مذاکره کنندگان تروئیکای 
اروپا وین را برای مدت کوتاهی ترک می کنند تا وزرا را درباره آخرین 
وضعیت )مذاکرات( مطلع کنند. آن ها به زودی آماده بازگشت خواهند 
بود. همچنین فیلیپ ارِورا نماینده فرانسه در مذاکرات در پیامی توییتری 
نوشت: امیدوارم به سرعت برای رسیدن به نتیجه بازگردیم، چراکه ما به 
توافق بسیار نزدیک هستیم.  به گزارش رویترز، خروج این دیپلمات ها از 
وین این احتمال را به وجود آورده است که آمریکا و ایران که به دلیل امتناع 
تهران از ملاقات رو در رو به طور غیرمستقیم با یکدیگر گفت وگو می کنند، 
ممکن است برای مذاکره )مستقیم( با یکدیگر آماده شوند. هرچند که 
دیپلمات ها گفته اند چنین برنامه ای وجود ندارد. اولیانوف روز جمعه در 
این باره به خبرنگاران گفت: تا آنجایی که من می دانم، ایرانی ها آماده 
مذاکره مستقیم نیستند. حسین امیرعبدللهیان، وزیر امور خارجه ایران 
نیز در گفت وگوی تلفنی با جوزپ بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا خاطر نشان کرد: ما برای نهایی کردن توافق خوب و فوری آمادگی 
داریم. اما لازمه اعلام توافق نهایی، رعایت کامل خطوط قرمز اعلامی ایران 

و ازجمله موضوع تضمین موثر اقتصادی است.

پیش بینی اولیانوف از زمان احتمالی 
حصول توافق در وین

رییس جمهور:  مسافرت 
و حضور در اردوهای 

راهیان نور با رعایت اصول 
بهداشتی منعی ندارد
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فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه تکیه گاه ما سلاح نیست، بلکه عزم،اراده 
و ایمان  است ؛ گفت: با این وجود بحمدلله به اندازه کافی سلاح های موثر 
با دانش بومی داریم.  به گزارش سپاه نیوز سردار سرلشکر پاسدار حسین 
سلامی گفت:  زمانی از دست های خالی صحبت می کردیم و جنگیدیم ، در 
همان مقطع هم بر جبهه ی دشمنان پیروز شدیم، اما امروز همان ایمان را 
داریم، همان امام و فرمانده را داریم، همان ملت و آرمان را داریم، اما به فضل 

الهی دست  هایمان پر است .
سرلشکر سلامی تجلی ظهور قدرت واقعی را در موشک، پهپاد، پدافند، 
هواپیما و شناور عنوان و اظهار کرد: اما ریشه این قدرت و سرشت و خلقت 

آن در باور ها،اعتقادات و  قلب و ذهن انسان ها است.

سرلشکر سلامی : به اندازه کافی 
سلاح های موثر با دانش بومی داریم

دبیرکل مجمع جهانی صلح اسلامی درباره تحقق صلح و 
عدالت در جهان گفت: بی تردید همه دولت ها و سازمان های 
مردمی، نخبگان و اندیشمندان جهان برای صلح و عدالت 
در جهان رسالت دارند و تلاش مجمع جهانی صلح اسلامی 
در راستای تبیین، ترویج و جهانی کردن این مفهوم است.

به گزارش ایرنا، داود عامری به تشریح »دیپلماسی اسلامی 
و قدرت نرم در سیره پیامبر اعظم )ص(« که موضوع 
کنفرانس این مجمع در نیمه دوم اسفند است پرداخت که 

مشروح این گفت وگو در ادامه می آید: 
اهداف و مأموریت های مجمع جهانی صلح اسلامی 

چیست؟
»مجمع جهانی صلح اسلامی« یک سازمان مردم نهاد 
ملی و بین المللی با رویکرد علمی- فرهنگی است که در 
پیشبرد اهدافش نیز از این خط سیر پیروی می کند و 
راهکار مجمع در تمام مراحل، در فعالیت های علمی و 

فرهنگی نهفته است.
از ابتدای تأسیس، مجمع جهانی صلح اسلامی سه هدف 
عمده را پیگیری کرده است؛ مقابله با اسلام ستیزی، تبیین 
گفتمان صلح عادلانه و توسعه دیپلماسی فرهنگی کشور 
که طبیعتاً هر کدام از این ها از طریق طراحی و اجرای 
برنامه های مختلفی پیگیری و انجام شده و می شود. 
همان طور که اشاره شد رویکرد مجمع، فرهنگی و علمی 
است و اهداف ذکر شده را از طریق گسترس ارتباطات با 
مجامع علمی، دانشگاهی، فرهنگی و همچنین توسعه 
ارتباطات با نخبگان و گروه های مردم نهاد و اجرای برنامه ها 
و تولید محتوای فرهنگی و علمی پیگیری می کند. 
بنابراین کنفرانس دیپلماسی اسلامی نمونه ای از این 

فعالیت هاست.
 کنفرانس بین المللی دیپلماسی اسلامی با چه هدف 

و ویژگی هایی برگزار می شود؟
امروز دیپلماسی موجود در جهان با اتکا به ارزش ها 
و باورهای جهان غرب شکل گرفته و جهان اسلام و 
اندیشه های اسلامی در آن نقش عمده ای ندارند حال آنکه 
روش حکومت پیامبر اعظم)ص( و نحوه ارتباطات رسول 
الله، منبع جامعی از نحوه ارتباطات بین دولت ها و ملت ها در 
اختیار ما قرار می دهد. شاید بتوان گفت، از اینکه دیپلماسی 
نمی تواند به تمام نیازهای ارتباطی جامعه جهانی پاسخ 
دهد و ما شاهد جنگ و خشونت در مواقع زیادی هستیم، 

به دلیل ضعف بهره مندی از آموزه های ادیان الهی است.
این کنفرانس چه تأثیری بر دیپلماسی عمومی 

کشورهای اسلامی خواهد گذاشت و پیامدهای این 
کنفرانس و خروجی آن را چگونه ارزیابی می کنید؟

واقعیت این است که کشورهای اسلامی با همدیگر در 
حوزه دیپلماسی، راهبرد مناسبی اتخاذ نکرده اند. شاید 
بتوان مدعی شد که اختلافات موجود، ناشی از عدم 
دستیابی و راهیابی به یک روش پذیرفته شده و جامع 
در بین مسلمانان است که ما از این گمشده به عنوان 
»دیپلماسی اسلامی« یاد می کنیم. در واقع اگر ما بتوانیم 
با اتکا به آموزه های اسلامی یک مدل از دیپلماسی اسلامی 
را در بین کشورهای مسلمان رواج دهیم، خود به خود به 
توسعه ارتباطات کمک کرده ایم و این امر در آینده می تواند 
جامعه مسلمانان را با کمترین چالش به هم پیوند دهد و 
موجب توسعه ارتباطات اجتماعی و فرهنگی با کمترین 
چالش شود. لذا کشورهای اسلامی مشترکات فرهنگی و 
اجتماعی فراوانی دارند که می تواند محل توسعه و تعمیق 

این ارتباطات شود. 
بین المللی  بار است که »کنفرانس  چندمین 
دیپلماسی اسلامی و قدرت نرم در سیره پیامبر 
اعظم )ص(« برگزار می شود و برنامه مجمع برای 

آینده چیست؟
امسال برای دومین بار است که کنفرانس بین المللی 
دیپلماسی اسلامی و قدرت نرم در سیره پیامبر اعظم)ص(، 
توسط مجمع جهانی صلح اسلامی و با مشارکت نهادها 
و اندیشمندان مختلف ایران و جهان برگزار می شود. در 
دوره اول، که با حضور ده ها تن از اندیشمندان و استادان 
دانشگاه و نخبگان مسلمان برگزار شد، موفق شدیم 1۲5 
مقاله و سخنرانی از افراد مختلف دریافت نماییم که کتاب 
مقالات منتخب اولین کنفرانس در حال انتشار است. در 
حال حاضر هم تلاش می کنیم دومین کنفرانس را نیز 
با غنای بیشتر برگزار کنیم. در این دوره بیش 105 مقاله 
علمی از پژوهشگران داخلی و بین المللی دریافت کرده ایم 
و 40 نفر از نخبگان و اندیشمندان با توجه به موضوع های 
مطرح شده در این کنفراس سخنرانی خواهندکرد و انشاالله 
پنل های تخصصی این کنفرانس از 1۶ اسفند ماه در بستر 
فضای مجازی جهت بهره مندی عمومی و پژوهشگران این 

حوزه و نخبگان، ارائه خواهد شد.
چند نفر از اندیشمندان در این کنفرانس شرکت 

کرده اند و چه برنامه هایی در نظر دارید؟
با توجه به نوع مطالعات و حوزه های تخصصی مدعوین 
تلاش شده است در این کنفرانس نیز ، بیشترین نگاه به 

تبیین مفاهیم در عمق بخشی حوزه دیپلماسی اسلامی 
باشد. لذا بیشترین تمرکز بر مطالب »تبیینی« و »روشی« 
است که می تواند زمینه الگوبرداری را فراهم کنند. در 
مجموع برای این کنفرانس 145 مقاله و سخنرانی از 48 
کشور در جهان دریافت شده است. البته علاوه بر برنامه های 
گفته شده کنفرانس، با توجه به تلاش های اعضای شورای 
سیاستگذاری و کمیته علمی کنفرانس اول، امسال و سال 
آینده، مراسم و برنامه هایی برای یادبود و بزرگداشت مرحوم 
حضرت »آیت الله تسخیری«، مرحوم علامه »سید جعفر 
مرتضی« و مرحومه سرکار خانم دکتر »طوبی کرمانی« 

برگزار می شود. 
 دیپلماسی در جهان اسلام چگونه می تواند از این 
رویکرد در برخورد با مشکلات جهانی استفاده 

کند؟
همان طور که اشاره شد امروز دیپلماسی موجود در جهان 
با اتکا به ارزش ها و باورهای جهان سرمایه داری و غرب 
شکل گرفته و باورها و تعالیم ادیان الهی و اندیشه های 
اسلامی در آنها نقش عمده ای نداشته اند حال آنکه در 
آموزه های ادیان الهی و سیره پیامبر اعظم )ص( آموزه ها 
و راهکارهای فراوان و جهان شمولی از نحوه ارتباطات بین 
دولت ها و ملت ها وجود دارد که قطعا بیشترین همخوانی و 
هماهنگی را با فطرت انسانی و سعادت بشری دارند. شاید 
بتوان گفت، از اینکه دیپلماسی امروزی نمی تواند به تمام 
نیازهای ارتباطی جامعه جهانی پاسخ دهد و در مواقع 
زیادی ما شاهد جنگ و خشونت هستیم، به خاطر همین 

خلا است. جامعه جهانی برای رسیدن به صلح، نیازمند 
توجه به آموزه های دینی به ویژه عدالت، است که می تواند 

صلح و سعادت را برای بشر ماندگار کند.
جهان غرب، مبتنی بر لیبرال دموکراسی، بر صلح پایدار 
تأکید دارد اما چگونگی آن را مورد توجه قرار نداده است. 
به همین دلیل به رغم تلاش های زیاد در مجامع جهانی، 
کمتر نتیجه گرفته شده است. امروز هم همگان جنگ 
و خشنونت را در همه جا مشاهده می کنند. اما اندیشه 
اسلامی، صلح را مبتنی بر عدالت جست وجو می کند و 
اعتقاد دارد اگر عدالت برقرار شود صلح نیز ایجاد و ماندگار 
خواهد شد. حال اگر همین ارزش فرهنگی، که مبتنی بر 
حقوق بین الملل هم هست، مبنا قرار گیرد و در دیپلماسی 
مورد توجه و اهتمام واقع شود آن وقت شاهد تغییرات 
اساسی در جهان خواهیم بود. البته کار دشواری است 

اما شدنی است.
چگونه می شود در جهت تحقق صلح و عدالت در 

جهان حرکت کرد؟
بی تردید همه دولت ها و سازمان های مردم نهاد وظایفی 
دارند که باید به آن عمل کنند و هر کدام به جای خود 
تأثیرگذارند. اما رسالت بزرگی نیز بر دوش نخبگان و 
اندیشمندان جهان است که باید در تبیین، ترویج و 
جهانی کردن این مطالبه انجام دهند و نقش اساسی که 
سازمان های مردم نهاد می توانند در این فرهنگ سازی بر 
عهده بگیرند. ما نیز در مجمع به نوبه خود تلاش می کنیم 

در این مسیر حرکت کنیم.

رسالت مجمع جهانی صلح اسلامی ترویج عدالت 
در جهان است

مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی پس از دیدارش 
با رییس ســازمان انرژی اتمی گفت: خوشــحالم که 
دوباره در تهران هستم. ما در جلســه مان تبادل نظر 

فشرده مثمرثمری را داشتیم.
به گزارش ایســنا، رافائل گروسی روز شنبه 14 اسفند 
در کنفرانس خبری مشترک با محمد اسلامی گفت: از 
وقتی آقای اسلامی در این سمت اینجا آمدند ملاقات 
های مستمر داشتیم و سعی کردیم موضوعات مختلف 

را حل و فصل کنیم.
وی افــزود: همانطور کــه آقای اســلامی گفتند چند 

موضوع خاص باقی مانده اســت که باید شفاف سازی 
می کردیم و هر دو طرف هم تلاش کردند اما تا پیش از 

این موفقیتی در این زمینه نداشتیم.
گروســی گفت:تلاش کردیم عملگرایانه پیش رویم و 
متخصصان ما نظام مند تبــادل نظر کردند چون ما در 

پایان به یک موفقیت نیاز داریم.
مدیر کل آژانس افزود: این مســاله از چند جهت مهم 
است؛ بر کسی پوشیده نیســت الان مذاکرات مرتبط 
درباره احتمال بازگشــت ایران و کشــورهای دیگر به 
برجام در جریان اســت و با توجه بــه اینکه مذاکرات 

ما موازی آن اســت این دو روند به هم متصل و وابسته 
اســت. در صورتی که ایران و آژانس درباره این مسائل 
پادمانی تفاهم نداشته باشــند تصور اینکه یک توافق 

جامع مثل برجام محقق شود وجود ندارد.
گروســی گفت: مهم اســت به یک درک متقابل برای 
همکاری های فشرده در آینده برسیم تا متخصصان ما 
بتوانند درباره مســائل باقی مانده شفاف سازی کنند. 
نکته دوم که امیدوارم رو به جلو باشــد این اســت که 
انرژی هســته ای قابلیت فراوان دارد و برای توســعه 
کشورها بسیار مهم است. با در نظر گرفتن همه وقایع 

از جمله گرمایش زمین، رکود اقتصادی ناشی از کرونا 
به این نتیجه می رسیم تولید انرژی متناسب با محیط 

زیست از جمله انرژی هسته ای بسیار مهم است.
وی  ادامه داد: برای حرکت ســریع به ســمت آینده و 
همکاری میان دو طــرف باید به آینده نــگاه کنیم تا 
جامعه ایران از رفاه و پیشــرفت در راستای استفاده از 

انرژی هسته ای استفاده کنند. 
مدیرکل آژانس در پاســخ به اینکه چــرا گزارش های 
آژانس قبل از انتشــار رسمی از ســوی برخی منتشر 
می شــود؟ گفت: من هم بارها این ســوال را از خودم 

پرســیدم. پاســخ من این اســت که برخی از اعضا به 
محرمانگی پروتکل ها توجــه نمی کنند و قبل از اینکه 

گزارش رسمی منتشر شود آن را منتشر می کنند.
وی افــزود: در رابطه با این مســاله و چگونگی  تقویت 
جلوگیری از انتشار گزارش ها و اسناد کارهایی را انجام 
دادیم از جمله وب سایت امن. اما وقتی کسی قصد دارد 

رازی را برملا کند متوقف کردنش سخت است.
گروسی درباره تهدیدات اسراییل نسبت به تاسیسات 
هســته ای ایران حتی اگر توافق حاصل شــود؟ گفت: 
تمرکز آژانــس بــر روی همــکاری با ایران اســت. 
در این گونه مــوارد از جمله روابط ایران و اســراییل 
مخاطرات اجتناب ناپذیر اســت، اما آژانــس فراتر از 
تعاملات سیاســی و با آرامش و حرفه ای گری کار خود 

را انجام می دهد.

گروسی: تبادل نظر مثمرثمری داشتیم



روزنامه اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادی استان کرمان
صاحب امتیاز: موسسه مطبوعاتی پیام آوران

مدیر مسئول:روح الله خدیشی
زیر نظر شورای نویسندگان

نشانی کرمان: خیابان شهید بهشتی، کوچه شماره 10، نبش شرقی 2
نشانی جیرفت: خیابان مسجد جامع کوچه بن بست نرسیده بیمه مرکزی ایران

اولین ساختمان، سمت چپ طبقه اول

جیرفت: 09131488684     43213684-85- 034
تلفنخانه کرمان: 034-32487477

ایمیل تحریریه: 
kaghazevatan@gmail.com

ایمیل سازمان آگهی ها: 
kaghazevatan.adv@gmail.com 

مدیر اجرایی: حمید باقری 
مدیر داخلی: سمیه خدیشی

گرافیک: فاطمه خواجویی
صفحه آرایی: ندا صفاریان 

خبر: محمد ساردویی

عکس: یاسر خدیشی
 روابط عمومی: شیوا کرمی

توزیع: اصغر صانعی
حسابدار: فاطمه سلیمانی 

نماینده روزنامه در عنبرآباد: ارشاد پگاه

نظرات نویسندگان دیدگاه شخصی آنان بوده و لزوما دیدگاه روزنامه نیست . 

1189 پیاپــی  شــماره  چهــارم     ســال       1400 اســفندماه   15 یکشــنبه   

پیش چاپ و چاپ: مهدوی)03432134838(

نمابر: 034-32448511

ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

دلفین معمولی پوزه  دراز
مشخصات: در گذشته این دلفین و دلفین معمولی پوزه کوتاه را که به تازگی 

مشخص گردید در آب های ایران وجود ندارد را تحت یک گونه به نام 
ژنتیکی و خصوصیات  بررسی های مورفولوژیکی،  D. Delphis می شناختند. ولی در 
جمجمه مشخص گردید که آنها دو گونه ی مجزا هستند. در این دلفین تعداد دندان ها در هر 
طرف آرواره ی بالا و پایین 4۷ تا ۶۷ عدد ولی در دلفین معمولی پوزه کوتاه 41 تا 54 عدد 
است. ضمناً در این دلفین دندان های آرواره ی بالا یک تا دو جفت بیشتر از آرواره ی پایین 
است. رنگ پشت سیاه، زیر شکم سفید، پهلوها زرد رنگ، باله های سینه ای نسبتاً پهن و به 
رنگ خاکستری است. اندازه ها: طول بدن حدود ۲/5 متر، وزن 150 کیلوگرم.پراکندگی: در 

ایران خلیج فارس و دریای عمان.پراکنش جهانی: سواحل چین و اقیانوس هند.
عادات: به صورت اجتماعی زندگی می کند. بسیار بازیگوش است. در موقع شنا به طور کامل از 
آب بیرون می پرد. گاهی نیز در حال موج سواری مشاهده می شود.غذا: از ماهیان کوچک نظیر 
ماهی ساردین و اسکوئیدها تغذیه می کند. معمولاً در عمق 40 متری به جست وجوی غذا 

می پردازد./گروه کویرها و بیابان های ایران

زیستمند

ارز دیچیتال

آگهی استخدام در استان کرمان

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

موقعیت شغلی: حسابدار فروش
جنسیت: خانم -آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای سابقه کار

شرایط احراز
مدرک تحصیلی: حداقل کاردانی حسابداری/ حداقل ۲ سال سابقه کار

آشنا به حسابداری فروش/ آشنا به نرم افزار همکاران سیستم )راهکاران(
تسهیلات و مزایا/ بیمه / بیمه تکمیلی وام

سایر مزایا
حقوق و مزایای مکفی/ پرداخت بموقع و بدون تاخیر حقوق

بیمه تامین اجتماعی از روز اول/ بیمه درمان تکمیلی
بیمه عمر و حوادث/ عیدی/ سنوات

محل کار: استان کرمان، شهر کرمان
اطلاعات تماس: ایمیل  

jobs.mahyaprotein 99@gmail.com

call center موقعیت شغلی:کارشناس پشتیبانی و
شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

NETWORK + مسلط به
آشنا به نرم افزارهای مانیتورینگ

مسلط به کار با تجهیزات میکروتیک
TCP/IPمسلط به مفاهیم شبکه و

دارندگان مدارک بین المللی اولویت دارند
)CCNA( آشنا به مباحث سیسکو

دارای روحیه کار گروهی و خلاقیت و پشتکار
دارای روابط عمومی بالا با فن بیان قوی

مزایا:حقوق و مزایا توافقی/بیمه/اضافه کاری/پاداش
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه »ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: فروشنده
جنسیت: آقا ،خانم

نوع قرارداد: تمام وقت
دارای سابقه کار

شرایط احراز
حداکثر ۳5 سال

حداقل مدرک تحصیلی دیپلم/ حداقل ۲ سال سابقه فروش در شرکت های پخش
آشنا به شهرهای استان/ تسهیلات و مزایا

بیمه بیمه تکمیلی پورسانت هدایای مناسبتی
سایر مزایا

بیمه تامین اجتماعی از روز اول/ بیمه تکمیلی رایگان
حقوق ثابت بالا

طرح های انگیزشی و هدایای مناسبتی
اطلاعات تماس :   موبایل 091۳۲9985۶5 -  واتساپ 091۳۲9985۶5

استخدام پخش کاسپیناستخدام ارتباط گستر نخل جنوباستخدام صنایع غذائی مهیا پروتئین

عکس نوشت

یک نفر متخلف زنده گیری پرندگان وحشی 
در شهرستان رابر شناسایی و دستگیر و دو 

متخلف تحت تعقیب قرار گرفتند.
اسحاق منظری توکلی، رئیس اداره حفاظت 
محیط زیست شهرستان رابر گفت: مامورین 
یگان حفاظت محیط زیست در حین گشت 
به  موفق  شهرستان  آزاد  مناطق  کنترل  و 
صید  و  شکار  متخلف  نفر  چند  شناسایی 
می شوند که متخلفین بلافاصله پس از روبت 

ماموران اقدام به فرار می کنند.
به گفته او در این تعقیب و مراقبت یک نفر از 
متخلفین دستگیر و پرونده این متخلف پس 
از بازجویی مقدماتی جهت سیر مراحل قانونی 
تحویل مرجع قضایی شد و با دستور قاضی، 

دو نفر دیگر تحت تعقیب قرار گرفتند.
منظری می گوید: از این متخلف سه قطعه 
کبک نر وحشی مخصوص زنده گیری و سه 

عدد روک کشف و ضبط شد.
و  قانون شکار  ماده 10  اساس  بر  او گفت: 
هر   ،)9۷ و   ۷5 سال های  )اصلاحی  صید 
کس مبادرت به شکار و صید جانوران و حشی 
عادی بدو ن پرو انه کند، به جزای نقدی از سه 
میلیون تا پانزده میلیون ریال یا حبس از یک 

تا شش ماه محکوم می شود.

مدیر پایگاه جهانی لوت در فهرج از کاشت بیش 
از 50 اصله نهال در محل ورودی پایگاه جهانی 

فهرج به  مناسبت روز درختکاری خبر داد.
نوروز  شعار  »براساس  افزود:  وحیدزاده  حمید 
“حفاظت  عنوان  با  لوت  جهانی  پایگاه   1401
از پوشش گیاهی کویر لوت” 50 اصله نهال در 

ورودی این پایگاه کاشته شد.«

کرد:  اظهار  فهرج  در  لوت  جهانی  پایگاه  مدیر 
و  آب  با  که  خرما  و  انار  درختان  نهال  »امسال 
دارد  بیشتری  سازگاری  شهرستان  این  هوای 

کاشت شده است.«
او خاطرنشان کرد: »این مراسم با حضور مسئولان 
این شهرستان و همکاری شهرداری، منابع طبیعی 

و بوم گردی سمیرآمیز انجام گرفت.«

مدیر پایگاه میراث  جهانی باغ شاهزاده ماهان از کاشت 
100 سرو اصیل در باغ شاهزاده ماهان به مناسبت 
روز درختکاری در تاریخ 15 اسفندماه 1400 خبر داد.

فوزیه فرحبخش با اشاره به اینکه این درختان سرو 
در گلخانه باغ شاهزاده ماهان پرورش یافته و بذر آنها 
از سروهای اصیل این باغ گرفته شده است افزود: »در 
حال حاضر بیش از ۳۲0 درخت تاریخی در این باغ 

وجود دارد. «
مدیر پایگاه میراث  جهانی باغ شاهزاده ماهان اظهار 
کرد: »با توجه به اهمیت حفظ و نگهداری درختان 
تاریخی و کهنسال باغ شاهزاده ماهان هرگونه اقدامی 
نظیر تصمیم گیری در خصوص حذف یا حتی هرس 
هییت  در  موضوع  طرح  از  پس  درختان  سنگین 

راهبردی باغات ایرانی و کسب مجوز از این هییت 
صورت می پذیرد.«

او بیان کرد: »همچنین براساس برنامه های از پیش 
تعیین شده برای حفاظت از باغ و درختان آن هرساله 
تعدادی نهال که با شرایط مناسب از گونه های بومی و 
اصیل باغ پرورش داده شده در جای مناسب واکاوی 
می شود که چنانچه در مواقعی ناچار به حذف درخت 

قدیمی باشیم بتوان درخت جدید جایگزین کرد.«
فرحبخش خاطرنشان کرد: »خوشبختانه با اقداماتی 
که در زمینه کنترل و پایش مرتب و مستمر درختان 
نظر  استناد  به  حاضر  حال  در  گرفته  صورت  باغ 
در  باغ  سبز  فضای  و  درختان  تخصصی  مشاورین 

وضعیت مناسبی قرار دارد.«

رئیس شبکه دامپزشکی فهرج از تشدید کنترل و نظارت بهداشتی، ویژه ایام نوروز در 
این شهرستان خبر داد. 

مهدی بمان دشتی می گوید: اکیپ های دامپزشکی، بر اماکن تولید، فرآوری و عرضه 
فرآورده های خام دامی به ویژه رعایت بهداشت فرآورده ها، بهداشت فردی و بهداشت 

ابزار کار و ... نظارت مستمر دارند و با اماکن متخلف قاطعانه برخورد می کنند.
او امنیت غذایی را موضوعی مهم برای ارتقای سطح سلامت جامعه عنوان کرد و گفت: 
مواد غذایی با منشا دامی به دلیل فسادپذیری بالا محیطی مناسب برای رشد عوامل 
بیماریزا است و بحث غذا، شرایط مناسب نگهداری و ماندگاری آن از زمان تولید تا 

مصرف بر عهده دامپزشکی است.
بمان دشتی از مردم خواست، مواد خام دامی مورد نیاز اعم از گوشت، مرغ، ماهی و ... 
را از مراکز معتبر مجاز و تحت نظارت دامپزشکی تهیه کنند و در هنگام خرید گوشت 
حتما به مهر و برچسب معتبر دامپزشکی بر روی لاشه ها که نشانه تایید و بازرسی تحت 

نظارت دامپزشکی است توجه داشته باشند.
به گفته او، شبکه دامپزشکی فهرج همه روزه از ساعت 8 صبح تا ۲0 با دو اکیپ ثابت و 
سیار آماده ارائه خدمات به کلیه همشهریان و مسافرین است و شهروندان می توانند در 
صورت مشاهده هر گونه تخلف مراتب را به شبکه دامپزشکی شهرستان اطلاع دهند و 

یا با شماره 44۲81008 تماس حاصل کنند.

سنا
: ای

بع
من

دستگیری متخلفان زنده 
گیری پرندگان وحشی 

در رابر

مدیر پایگاه جهانی لوت در فهرج:
کاشت ۵۰ اصله نهال در ورودی پایگاه جهانی لوت در فهرج

کاشت ۱۰۰ سرو در باغ شاهزاده ماهان کرمان

تشدید نظارت های بهداشتی 
طی ایام نوروز در فهرج 

خبر

رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان از 
کاهش 10 درصدی موارد بستری بیماران 

کرونایی در کرمان خبر داد.
حمیدرضا رشیدی نژاد در جلسه ستاد 
مقابله با کرونا در کرمان از کاهش 10 
درصدی موارد بستری بیماران کرونایی 
در استان کرمان خبر داد و گفت: یکی 
از شهرستان های کرمان نیز امروز در 

وضعیت زرد قرار گرفته است.
او افزود: ۷50 نفر در کرمان هم اکنون 
بستری هستند که تست 50 درصد آنها 
مثبت است و متأسفانه 40 نفر به دستگاه 

ونتیلاتور وصل هستند.
رشیدی نژاد بیان کرد: روند مراجعات 

بیماران سرپایی هم کاهش یافته است و 
پیش بینی ما این است روند نزولی ادامه 
یابد اما چون تعداد بستری های هفته های 
گذشته بالا بوده احتمالاً موارد فوتی 

همچنان بالا خواهد بود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان عنوان 
کرد: از روند مراجعه برای واکسیناسیون 
مردم  داریم  نتظار  ا و  نیستیم  راضی 

استقبال بیشتری انجام دهند.
او گفت: باید در این زمینه فرهنگ سازی 
انجام شود در غیر این صورت احتمال 
ابتلاء و مرگ افرادی که واکسن نزده اند 
و یا روند را تکمیل نکرده اند همچنان 

وجود دارد.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی شهرستان رفسنجان با 
اشاره به برگزاری نمایشگاه صنایع دستی 
این شهرستان از تاریخ 11 لغایت 15 
اسفندماه جاری در این شهرستان گفت: 
در این نمایشگاه ۳00 قطعه صنایع دستی 

و ظروف مسی به نمایش درآمده است.
حسن حسینی با اعلام این خبر بیان کرد: 
۲5 هنرمند صنایع دستی به منظور معرفی 
و نمایش آثار هنری خود در این نمایشگاه 

شرکت کرده اند.

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی شهرستان رفسنجان اظهار 
کرد: هر ساله قبل از فرا رسیدن ایام نوروز 
نمایشگاه های تخصصی صنایع دستی در 
این شهرستان برپا می شود و برآنیم تا 
پایان نوروز 1401 این گونه نمایشگاه ها 

را داشته باشد.
او خاطرنشان کرد: نمایشگاه مذکور با 
عنوان نمایشگاه مس نگاره و در بلوار امام 
حسن مجتبی نبش خیابان سلمان فارسی 

برپا شده است.

نمایش 3۰۰ قطعه صنایع دستی مسی کاهشی موارد بستری کرونا در کرمان
در نمایشگاه رفسنجان

عنوان کتاب: دنیای سوفی
ناشر: نیلوفر

نویسنده:  ی وس ت ی ن  گ ردر
برگردان: ح س ن  ک ام ش اد

و  طرح  با  است  خودآموز  رمان  یک  سوفی«  »دنیای  کتاب 
موضوعی گیرا و دلنشین درباره هستی که در سراسر جهان 

با استقبال چشمگیری روبرو شده است.
رمان با نام سوفی آموندسن دختر نروژی تقریبا پانزده ساله 
غریب  و  عجیب  نامه های  سری  یک  سوفی  می شود.  آغاز 
فرستاده  او  برای  نامه ها  می کند.  دریافت  ناشناس  فردی  از 
می شود ولی شخص دیگری به نام هیلد مولر را مورد خطاب 

قرار داده است.

فراخوان پانزدهمین رقابت 
بین المللی کتاب مصور 

Compostela ۲۰۲۲ منتشر 
شد.

مهلت: 23 اردیبهشت ۱4۰۱
شهروندی  و  پرورش  و  آموزش  وزارت  توسط  رقابت  این 
ناشران  همکاری  با  کامپوستلا،  د  سانتیاگو  شهر  شورای 
Kalandraka برگزار می شود. این رویداد به دنبال کتاب 
هایی که در آن داستان از طریق تصاویر، یا از طریق تصاویر 
می  کنند،  می  تکمیل  را  یکدیگر  که  کوتاهی  های  متن  و 
نیاز و تمایل می توانید از خدمات ویژه ی  باشد. در صورت 
واریز  ثبت نام،  برای  فستیوارت«  تخصصی  »دپارتمان های 
طراحی  ادبی،  متون  ترجمه  ارزی،  هزینه های  دریافت  و 

پورتفولیو، پوستر و … استفاده کنید.
  https://instagram.com/festivart.services  

شرکت برای تمامی افراد آزاد است.
 لینک ها و دانلود ها: وبسایت پانزدهمین رقابت بین المللی 

Compostela کتاب مصور
دانلود فایل کاتالوگ فراخوان پانزدهمین رقابت بین المللی 

Compostela کتاب مصور

کتاب

فراخوان 

نفس های آخر دامداری ها در داودآباد
 داوودآباد شهری در نزدیکی اراک است که بخش 
قابل توجهی از فعالیت های اقتصادی مردمانش در 
حوزه دامپروری رقم خورده، کسب و کار پربرکتی 
که در دوره ای مردمان بســیاری را در این شهر و 
دیگر شهرها تشویق به سرمایه گذاری کرد ولی در 
حال حاضر دامداران با مشکلات عدیده ای از جمله 
کمبود و قیمت بالای نهاده، نوسانات قیمت بازار و 
افزایش قیمت های جانبی مواجه شده اند، در این 
شرایط برخی از این شغل خارج شــده و سرمایه 
خود را به بخش های دیگری برده اند و برخی هم 

متاسفانه ورشکست شده اند.

عکس : ایسنا

بحران کم آبی 
را جدی بگیریم


